
شورای عالی سیاست گذاری انتخاباتی اصلاح طلبان با 
صدور بیانیه ای از مردم ایران درخواست کرد به جهت رعایت 
شئون اسلامی از برگزاری هرگونه جشن و سرور خودداری 

فرمایند. 

متن کامل این بیانیه به شرح زیر است: آمد بهار جان ها …
آمد بهار جان ها و جان ها بهار شد از این حماسه حضور 
و شور و شعور ملتی که جملگی آینه تمام نمای مسئولیت 

پذیری و خردمندی هستند …

استاد علوم سیاسی دانشگاه شهید بهشتی گفت: 
اصلاح طلبان هیچ وقت موافق قهر با صندوق ها و تحریم 
انتخابات نبودند. یک اصلاح طلب همیشه معتقد است 
که فرایند توسعه کشور تنها با یک رویکرد دموکراتیک 
قابل تعقیب است که مهمترین آن انتخابات است. اصلاح 
طلبان در انتخابات اخیر پاداش این طرز فکر و عمل خود 
به  طلبان  اصلاح  افزود: چون  اطاعت  جواد  گرفتند.  را 
شیوه های خشونت آمیز اعتقاد ندارند، صندوق رای را 
شیوه مسالمت آمیز برای حل و فصل منازعه بین جریان 
های سیاسی می دانند. در کل یک اصلاح طلب رویکرد 
مسالمت آمیز دارد و باور دارد که بهترین وسیله چرخش 
قدرت، گردش نخبگان، تصمیم سازی و تصمیم گیری در 

مورد سرنوشت ...

چرا حمایت جامعه مدرسین، اصولگرایان سنتی و اصلاح طلبان 
نتوانست مانع از ریزش آرای رئیس مجلس شود؟ 

دلایل ریزش 
رأی لاریجانی
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از هفته آینده صورت می گیرد:

آغاز تور آسیایی »ظریف«

روحانی کونگ فو کار وارد خبرگان شد

محمدهاشمی:

مردم آگاهانه رای دادند

 به جهت حفظ حرمت ایام فاطمیه؛

اصلاح طلبان هیچگونه جشنی 
برای پیروزی انتخابات برگزار نمی  کنند
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روزنامه صبح ایران

جواد اطاعت:

اصلاح طلبان 
پاداش قهر نکردن 

با صندوق های 
رای را گرفتند

رئیس مجلس با قدردانی از مردم برای حضور پرشکوه در انتخابات مجلس و 
سپاسگزاری از رهبرمعظم انقلاب، گفت: پس از انتخابات باید شرایط سیاسی کشور 
را به سوی همگرایی و هم افزایی سوق داد تا زحمات ملت عزیز به توان جدیدی در 
مواجهه ایران با صحنه بین الملل و منطقه ای و پیشبرد اهداف درونی کشور بدل شود.

 دکتر علی لاریجانی در نشست علنی روز گذشته مجلس شورای اسلامی در 
نطق پیش از دستور خود با یادآوری انتخابات مجلس در 7 اسفند ماه سال جاری 
افزود: هفتم اسفندماه با انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان و حضور 
چشمگیر ملت عزیز صفحه جدیدی برای کشور گشوده شد که از جهات مختلف 

حائز اهمیت است. رئیس مجلس شورای اسلامی تأکید کرد: اولا که در صحنه بین 
الملل نوع مواجهه مردم ایران با موضوع انتخابات، سنجش جدیدی برای مراودات 

با ایران ایجاد نمود از آن جهت که ایران از معدود کشورهای منطقه 
است که از مردمسالاری برخوردار است، میزان مشارکت، نقطه 

تعیین کننده معادلات بین المللی با ایران می باشد. وی یادآور 
شد: به ویژه آنکه دسایس برخی کشورهای بزرگ و بعضی 

کشورهای منطقه ای باید در میدان انتخابات تعیین تکلیف 
می شد لذا حضور یکپارچه ملت در انتخابات ...

دکتر لاریجانی در نطق پیش از دستور:

شرایط سیاسی کشور به سوی همگرایی سوق داده شود

وزیر کشور اعلام کرد:

87
2

با حمد و سپاس خداوند متعال و درود به ارواح طیبه شهداء، امام خمینی)ره( و با سلام به 
پیشگاه مقام معظم رهبری

انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی تمام شد و آنچه در خاطره ها می ماند، حضور 
باشکوه مردم در این انتخابات بود که در راستای تجدید میثاق با آرمان های امام راحل و 
شهداء و همچنین تجدید پیمان با مقام معظم رهبری، حضوری باشکوه پای صندوق های 
رأی داشته و حماسه ای به یادماندنی را رقم زدند؛ حماسه ای که به واسطه تحقق آن باید به 

مقام معظم رهبری و ملت بزرگ ایران تبریک گفت.
مردم ایران با حضور خوب خود در انتخابات، ضمن نشان دادن وجود مردم سالاری دینی 

در نظام جمهوری اسلامی ایران، دشمنان کشور و اسلام را ناامید کردند.
در انتخابات حوزه انتخابیه استان قم نیز، باید از همه مردم عزیز استان که در تحقق 
حماسه سیاسی انتخابات اخیر نقش آفرینی کرده، از علما و مراجع تقلید، همچنین از 
همه اقوام، دوستان، گروه ها و اقشاری که در برپایی ستادهای انتخاباتی اینجانب همت 
کردند، کمال تشکر و قدردانی را داشته و امیدوارم با تمکین از قانون، ناامیدی دشمنان 
را موجب شوند و البته فراموش نکنند که انتخابات اخیر، پیروزی بزرگی برای کشور عزیز 

اسلامی مان بود.
اگرچه اینجانب نتوانستم رأی لازم مردم قم برای ورود به مجلس شورای اسلامی را کسب 
کنم، اما خوشحالم که در ایجاد شور سیاسی در انتخابات، نقش آفرین بودم؛ البته در این 
راه، تهمت های زیادی ازجمله چگونگی صرف مخارج و هزینه های ستادهای انتخاباتی ام، به 
اینجانب زده شد که اگرچه بازی با آبرویم، برایم بسیار سخت است، اما  درراه کشور عزیزمان 
کار خاصی نیست؛ ما آماده ایم جان خود را برای سربلندی نظام جمهوری اسلامی ایران فدا 

کنیم؛ این تازه اول راه است.
در پایان به همه نمایندگان منتخب ملت سربلند ایران و به ویژه نمایندگان منتخب مردم 
استان قم تبریک عرض می کنم و امیدوارم این نمایندگان منتخب، قدر امانت اعتماد مردم 
به خودشان را دانسته و لحظه ای از این امانتی که به آنها سپرده شده غافل نشده و صداقت 

را سرلوحه کار خود قرار دهند.

حسن طلایی / کاندیدای انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی از حوزه انتخابیه استان قم

بسمه  تعالی

7

لیست  امید
پیروز مطلق انتخابات  در تهران

تقدیر و تشکر حسن طلایی
از حضور حماسی مردم 

در انتخابات

2
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پرده دوم اعتدال
انتخاب حسن روحانی به عنوان رئیس جمهور ایران 
اسلامی در خرداد 92 نخستین پرده از فعال شدن دیپلماسی 
جریان اصلاحی و اعتدالی برای بازگشت به قدرت سیاسی و 
تکاپو برای موازنه سازی در مقابل رقیب اصول گرا به شمار 
می رفت. گرچه موتور این جریان با ردصلاحیت آیت الله 

هاشمی رفسنجانی و حمایت وی از حسن روحانی روشن شد، ولی آنچه مهم بود بردن 
بازی در گام اول و کسب محبوبیت بیشتر مردمی از سوی اصلاح طلبان و اعتدالیون در 
مقابل بداخلاقی های محافظه کاران و برخی پرده دری ها آنها در هتک حرمت شخصیت 

ها و منسوبین این جریان ریشه دار بود.
در هر صورت انتخابات ریاست جمهوری ایران نشان داد که حسن روحانی به عنوان 
یک روحانی دیپلمات از حمایت لایه های اجتماعی مردمی و نیز برخی سیاست مداران 
اصولگرایی سنتی و چپ های میانه رو برخودار است. از این رو با گفتمان تغییر در سیاست 
خارجی و ایجاد روابط سازنده با کشورهای دنیا و در صدر آن حل و فصل مسئله هسته ای 
ایران از طریق گفتگو توانست نگاه بیشتر تحلیل گران داخلی و خارجی را به خود جلب 
نماید. هنوز بغض این ناکامی در گلوی محافظه کاران باز مانده است، از این رو در کشاکش 
مذاکرات سخت و طاقت فرسای وین و ژنو با گروه 1+5 سخت ترین هجمه های رسانه ای 
علیه تیم مذاکره کننده ایرانی آن هم در شرایطی که با حمایت و راهبری مقامات عالیه نظام 
بدنبال بازی برد - برد و شکستن تحریم های ظالمانه غرب بودند وارد می شد و برخی از 
گروههای رادیکال دولت را به خیانت و نیز مماشات با غرب بر سر منافع و مصالح ملت در 

مسایل هسته ای متهم می ساختند.
این در حالی بود که دولت حسن روحانی به رغم این کارشکنی ها در عرصه سیاست 
خارجی جذابیت های زیادی را از خود نشان داد و بالاخره بعد از مذاکرات فشرده با گروه 
1+5 توانست برجام را در عمل اجرایی کند. این توفیق ها در عرصه بین المللی با مذاق 
محافظه کاران سازگار نبود، گرچه تلاش های هدفمند این جریان برای ایجاد مانع بر سر 
گفتگوها بدلیل حمایت نهادهای اصلی نظام و توافق کلی بر سر منافع ملی با ناکامی روبرو 
شد. با این وجود، در فضای پسافرجام محافظه کاران ناکام پس از این تلاش ها با برنامه 
ریزی مطلوب تر و بسیج امکانات، قدم به کارزار انتخابات مجلس دهم گذاشتند و این در 
حالی بود که پس از غافلگیری در انتخابات یازدهمین دوره ریاست جمهوری، کنشگران 
اصلی این طیف سنتی، تمام نیروهای خود را آماده دفاع از یک موجودیتِ در حال تهدید 
می دیدند. از این رو با گرم شدن تنور انتخابات مجلس و پس از اینکه چهره های اصلی 
اصلاح طلبان در پی رد صلاحیت های فراگیر از طریق شورای نگهبان، از مدار انتخابات 
خارج شدند، حمله های بی پروایی برای یکپارچه سازی قدرت و ارایه چهره شکست خورده 

از دولت حسن روحانی نزد افکار عمومی انجام دادند.
اما فضای ترسیم شده به این معنا نبود که محافظه کاران در موقعیت بهتری به سر می 
برند، بروز انشقاق در میان این طیف و ظهور لیستهای متعدد میان اصولگرایان نشان داد 
به رغم تمام تمهیدات لازم برای یک پیروزی آسان بر رقیب، آنان پراضطراب ترین دوره 
حیات سیاسی خود را می گذرانند. ترفندهای مختلف رسانه ای برای مخدوش نمودن 
چهره اصلاحات و نمایندگان آنان در عرصه رقابت با کلید واژگانی چون »لیست انگلیسی« 
یا خط نفوذ و ارایه تفسیر و تحلیل های متناقض از توانمندی خود در پیروزی انتخابات 
مجلس دهم همگی دال بر پیگیری روش ها و اسلوب های قدیمی برای سرپوش گذاشتن 

بر ناکامی های گذشته بود.
در چنین فضای مبهم و نابرابر بزرگان اصلاحات و جریان اعتدالی با تجربه اندوزی از 
انتخابات گذشته و شناخت ترفندهای رقیب برای دلسرد نمودن مردم از انتخابات و تحمیل 
اراده قدم به این کارزار سرنوشت ساز گذاشتند و رهبران این جریان با پافشاری بر ماندن 
بر صحنه انتخابات به رغم ناداوری ها عزم خویش را برای اصلاح و بهبود کشور به منصه 
ظهور گذاشتند و نشان دادند که سیاست تقابل ساختگی از سوی برخی از جریانهای طیف 
مقابل میان اسلامیت و جمهوریت نظام ناکارآمد و منسوخ به شمار می رود. حضور مردم در 
پای صندوق های رای، پختگی و عقلانیت سیاسی مردم نشان داد که اقشار مختلف مردم 
ایران با درک درست از مقتضیات جامعه و شناخت آگاهانه از تحولات منطقه ای و جهانی و 
خطرات پیش روی ایران اسلامی در کنار امنیت ملی و رفع گسترده تهدیدها بدنبال ایفای 
نقش شهروند مسوول و نیز احصای حقوق شهروندی خویش نیز می باشند و صندوق رای 
را به عنوان مرجع قابل اطمینان برای تمرین دموکراسی و کاهش تنازعات سیاسی می 
دانند. از کنار هم گذاشتن مفروض های مختلف یک گمانه ثابت می شود که اولا اشتهای 
جبهه مخالفان اصلاحات و اعتدالی که برای حذف کامل رقیب در انتخابات بروز و ظهور پیدا 

کرده بود، با درایت و هوشمندی رهبران و حامیان این جریان رنگ باخته است.
از این رو با روشن شدن نتایج قطعی انتخابات مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری 
و حاکمیت هرچه بیشتر جریان اعتدالی در اداره امور کشور و پرهیز جدی از دو قطبی شدن 
جامعه، شرایط تازه ای برای پیگیری مطالبات مردم در عرصه فرهنگی سیاسی و اقتصادی 
فراهم خواهد شد. با توجه به شعار دولت در عرصه داخلی انتظار عموم مردم ایران بر این 
است در کنار احقاق حقوق شهروندی مسایل اقتصادی کشور پس از رفع تحریم ها برای 
ایجاد تحول و بهبود معیشت مردم به جد پیگیری گردد بنابراین اگر پرده اول را ما پیروزی 
حسن روحانی و وفای به عهد وی در حل و فصل مسایل هسته ای ایران از طریق مذاکره 
و رفع تحریم ها بدانیم به نظر می رسد پرده دوم این ماجرا هم با انتخابات مجلس دهم در 
حال تکمیل شدن است. واقعیت این است که گروهی که در ادبیات سیاسی رسمی ایران به 
نام جریان محافظه کار و اصولگرا معروف شده، نمی تواند با آرمانگرایی محض و غفلت ورزی 
از مطالبات اکثریت جامعه، امکان بسط نفوذ خویش را داشته باشد بطوری که مجبورند با 
پذیرش بازی در شرایط جدید به بازسازی کادر اصلی خویش برای ماندن در عرصه سیاسی 

و رقابت های آتی انتخاباتی بپردازند.
* کارشناس مسایل خاورمیانه

رئیس قوه قضاییه:

مردم انقلابی ایران به خوبی 
دعوت رهبری را اجابت کردند

رئیس قوه قضاییه پیام مهم حضور گسترده مردم در انتخابات هفتم اسفند را پایبندی 
به نظام، تبعیت از مقام معظم رهبری و ایستادگی بر سر آرمان های اسلامی و انقلابی 

اعلام کرد.
آیت الله صادق آملی لاریجانی در جلسه دیروز مسئولان عالی قضایی با تقدیر از حضور 
پرشور مردم در انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان رهبری گفت: ملت 
بزرگ ایران بار دیگر در امتحان بزرگ سیاسی و الهی انتخابات سربلند و پیروز شدند و 
حضور پرشور مردم و برگزاری سالم و توام با امنیت و آرامش انتخابات در کشور در شرایطی 
که شاهد ناامنی های زیادی در منطقه هستیم؛ اقتدار، صلابت، عزت و پایبندی مردم به 

نظام جمهوری اسلامی ایران را به دنیا نشان داد.
رئیس قوه قضاییه افزود: این انتخابات با شکوه، پیام بسیار مهمی برای بدخواهان نظام و 
تمام کسانی بود که بویژه در ماههای اخیر با بمباران تبلیغاتی شدید تلاش کردند مردم را به 
شرکت نکردن در انتخابات تشویق کنند و می خواستند اینگونه القا کنندکه مردم به نظام 
جمهوری اسلامی ایران وآرمان های انقلاب خود پایبند نیستند. آیت الله آملی لاریجانی با 
اشاره به اینکه مردم فهیم و با بصیرت ایران اسلامی میان مشکلات و نارسایی های داخلی 
کشور و ضرورت حفظ اقتدار و صلابت اصل نظام به خوبی تفکیک قائل شده اند تاکید کرد: 
مردم بصیر ایران با حضور پررنگ و پرمعنای خود در انتخابات نشان دادند اصل جمهوریت 
نظام و ارزش های والای انقلاب را قبول دارند؛ اما متاسفانه بمباران تبلیغاتی غرب به گونه 
ای دیگر بود و پیش از انتخابات در تلاش برای مایوس کردن مردم از حضور در پای صندوق 
های رای و پس از آن نیز در صدد ارائه تفسیرهای غلط و نادرست از نتیجه انتخابات بودند.

رئیس قوه قضاییه راهنمایی ها، تشویق ها و تاکید مقام معظم رهبری بر حضور قشرهای 
مختلف مردم در پای صندوق های رای و تلاش برای برگزاری انتخاباتی سالم و رقابتی و 
صیانت از آرای مردم را در برگزاری با شکوه انتخابات بسیار موثر دانست و افزود: مردم 
انقلابی ایران نیز به خوبی دعوت مقام معظم رهبری را اجابت کردند و به کشورهای غربی 

نشان دادند که هیچ گاه از ارزش های انقلابی خود عقب نخواهند نشست.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب:

این انتخابات مجلس را از افراطیون خالی کرد
یک فعال سیاسی اصلاح طلب با تأکید بر اینکه مجلس آینده نسبت به مجلس گذشته 
توانمندتر و قوی تر ظاهر خواهد شد، افزود: اما به دلیل رد صلاحیت های گسترده مجلس 

آینده نمی تواند مجلس ایده آلی باشد.
مرتضی الویری در گفت و گو با جماران، اظهار کرد: مجلس آینده یک مجلس ایده آل 
نخواهد بود، یعنی عدم حضور چهره های پر تلاش و متخصص در مجلس آینده، به خودی 
خود مجلس را از حالت ایده آل خارج کرده و اجازه نداده است که وضعیت ایده آل در 
مجلس دهم شکل گیرد. نماینده اسبق مجلس ادامه داد: بدون تردید مجلس آینده نسبت 
به مجلس گذشته توانمندتر و قوی تر ظاهر خواهد شد و فکر می کنم دولت، می تواند 
برنامه توسعه گرایی خود را در جهت رفع مشکلات مردم پیش ببرد. وی با اشاره به اولویت 
های مجلس دهم گفت: به اعتقاد من این انتخابات باعث شد، مجلس تا حد زیادی از جریان 
های افراطی خالی شده و اکثریت به نفع جریان های اعتدالی و خرد گرا است؛ بنابراین در 
چنین مجلسی طبیعتا دولت می تواند کارهای توسعه ای و اصلاحی  را راحت  تر دنبال 
کند. وی در خصوص اولویت های بودجه سال 95 نیز یادآور شد: بودجه 95 را مجلس نهم 
تصویب می کند اما مجلس آینده می تواند در فضای روانی مطلوبی که با اجرای برجام  و 
حضور نمایندگان سالم و درد آشنا به وجود می آید به اجرای مطلوب بودجه 95 کمک 
کند و ضمنا آن را متناسب با برنامه ششم بازنگری کند. نماینده اسبق مجلس ادامه داد: 
مبارزه با فساد که در همه جا حتی مجلس فراگیر شده، اجرائی و عملیاتی کردن اقتصاد 
مقاومتی و شفاف سازی اقتصادی باید مورد اهتمام مجلس آینده باشد. وی با بیان اینکه 
اگر ردصلاحیت ها  نبود، اصلاح طلبان می توانستند اکثریت قاطع مجلس را در اختیار 
بگیرند، گفت: برداشت من از شرایط موجود و اطلاعات به دست آمده از نتیجه انتخابات تا 
این لحظه این است که؛ اصلاح طلبان بتوانند یک فراکسیون قدرتمند و قوی در حد 80 

نفر را در مجلس سامان دهی کنند. 

حمید رضا ترقی:

مجلسی شبیه به مجلس پنجم خواهیم داشت
یک عضو حزب مؤتلفه با بیان این که با توجه به انتخابات 7 اسفند  به نظر می رسد 
مجلسی شبیه به مجلس پنجم را خواهیم داشت، گفت: بسیاری از اعضای فراکسیون 
رهروان ولایت رأی نیاورده اند و آنهایی که رأی آورده اند کسانی هستند که مورد حمایت 

ائتلاف اصولگرایان  بودند.
حمید رضا ترقی در گفت و گو با جماران در خصوص انتخابات اظهار کرد: با توجه به 
روند انتخابات فعلی به نظر می رسد مجلسی شبیه به مجلس پنجم را خواهیم داشت. 
مجلسی که اکثریت آن  با اصولگرایان و اقلیتش با اصلاح طلبان و جریان اعتدال متمایل 
به دولت است. خوشبختانه با شرکت  60 درصدی مردم، انتخابات بسیار فعال و با نشاطی 
داشته ایم. وی ادامه داد: بنابراین شرایط مجلس آینده کاملا روشن است. علی رغم جابجایی 
نمایندگان و ورود نمایندگان جدید ترکیب و آرایش  مجلس  خیلی تغییر آنچنانی نخواهد 
کرد. وی  همچنین در خصوص میزان موفقیت اصولگرایان در انتخابات 7 اسفند خاطرنشان 
کرد: اگر چه در تهران تغیراتی به لحاظ جناح بندی ها به وجود آمده است و اصلاح طلبان 
توانسته اند پیروز باشند، اما در مجموع و در کل کشور به نظر می رسد تغیر آنچانی در 
ترکیب مجلس به وجود نیامده است و اصولگرایان تواسته اند وزن خود را  در مجلس حفظ 
کنند. به جز تهران نمایندگان معرفی شده از طرف جامعتین در کل کشور توفیق خوب و 
موفقی را داشته اند. ترقی افزود: بیش از 80 درصد نمایندگان انتخاب شده  در سطح کشور 
نمایندگانی هستند که مورد تأیید جامعه مدرسین و روحانیت مبارز هستند. این نشان 
دهنده گرایش کلی جامعه، هم در سطح مجلس و هم در سطح خبرگان است. این فعال 
سیاسی اصولگرا همچنین درباره انتخبات تهران گفت: شرایط تهران با استان ها تفاوت دارد، 
معیار در تهران لیست انتخاباتی است و این لیستی رأی دادن خیلی نیاز به شناخت افراد 
ندارد؛ اما به نظر می رسد عوامل متعددی در تهران در نتیجه انتخابات تأثیر دارد که در حال 
حاضر نمی توان در مورد آن  قضاوت عجولانه ای کرد. ترقی در پایان در خصوص ریاست 
مجلس دهم این گونه بیان کرد: این امر بستگی به انتخاب خود نمایندگان دارد و در این 

باره از الان نمی توان پیش بینی ارائه داد.

نجفقلی حبیبی:

مجلس دهم آرمان های انقلاب را 
از شعار زدگی خارج کند

رئیس اسبق دانشگاه علامه طباطبایی گفت: خارج کردن آرمان های انقلاب اسلامی از 
شعار زدگی و تجلی آنها در جامعه، از اولویت های مجلس دهم باشد.

نجفقلی حبیبی در گفت و گو با جماران، در خصوص اولویت های کاری  اصلاح طلبان 
در مجلس دهم، اظهار کرد: تقریباً در همه حوزه ها، مجلس اولویت های مهم و  اساسی 
دارد که باید انجام دهد، اما  شاید به صورت کلی مهمترین مسئله برجام 2 باشد که باید به 
مسائل  فراوان داخلی بپردازد. مسئله بعدی حفظ وحدت ملی است  که برای ما فوق العاده 
مهم و حیاتی است. وی ادامه داد: یکی دیگر از اهداف اصلاح طلبان در مجلس دهم، می 
تواند خارج کردن آرمان های انقلاب اسلامی از شعار زدگی و تجلی و جامع عمل پوشاند 
به آنها در جامعه باشد. حبیبی همچنین در خصوص شرکت مردم در انتخابات خاطرنشان 
کرد: مردم در این دوره  بدون هیچ شکی در انتخابات شرکت کردند. کناره گیری و نا امیدی 
مردم همان گونه  که تجربه نشان داده است، بیشتر باعث شکست و عقب ماندگی کشور می 
شود تا توسعه و تغییر؛ بنابراین چون همه به رشد و توسعه ملی علاقه مند هستند، بهترین 
راه برای تغییر و پیشرفت، شرکت در انتخابات است. وی ادامه داد: مردم در انتخابات 92 
به این آگاهی رسیده اند که عدم شرکت در انتخابات مشکلی را حل نمی کند، بنابراین در 
انتخابات شرکت کردند و نتیجه و تأثیر شرکتشان را دیدند. این فعال اصلاح طلب تصریح 
کرد: در این انتخابات نیز مردم به این نتیجه رسیدند که راهی بهتر از صندوق رأی برای 
رسیدن به خواسته هایشان وجود ندارد؛ بنابراین با استفاده از تجربه گذشته در انتخابات 

شرکت کردند و شگفتی دیگری را خلق کردند.

محمدهاشمی:

مردم آگاهانه رای دادند
محمد هاشمی معتقد است رای مردم در انتخابات مجلس و خبرگان نتیجه رفتاری 

است که اصولگرایان طی 8 سال گذشته از خود نشان دادند.
محمد هاشمی در گفتگو با خبرآنلاین با اشاره به حضور گسترده مردم در انتخابات مجلس 
شورای اسلامی و خبرگان رهبری گفت: حضور مردم در انتخابات هفتم اسفند خیلی خوب و 
فوق العاده بود، رایی هم که مردم به صندوق ها ریختند از روی شناخت بود و نشان داد که مردم 
به مرحله ای از بلوغ سیاسی رسیده اند که آگاهانه رای می دهند. وی در ارزیابی پیروزی لیست 
امید در تهران، اظهار داشت: اصولگرایان در 8 سال گذشته تقریبا همه مراکز قدرت را در اختیار 
داشتند اما نتوانستند عملکرد مناسبی از خود بروز دهند. متاسفانه بسیاری از مشکلات امروز 
کشور نتیجه سوء مدیریت در دوره های گذشته است. مسئول دفتر رییس مجمع تشخیص 
مصلحت نظام، ادامه داد: از طرف دیگر مجلس در دو سالی که دولت یازدهم روی کار آمده 
است رویکرد همکاری نداشته و عمدتا در جهت منفی و تخریب دولت گام برداشته است. این 
موضوع در کنار حمایت بزرگانی چون آیت الله هاشمی و رییس دولت اصلاحات از لیست امید 
باعث شد که مردم تهران به لیست اصلاح طلبان و اعتدال گرایان رای مناسبی بدهند. هاشمی 
تصریح کرد: حتی رایی که مردم در انتخابات خبرگان دادند هم مهم بود که منشاء آن را باید 
در توهینی که به بیت امام شد جستجو کرد. مردم نسبت به امام و بیت امام فوق العاده حساس 
هستند و برایشان احترام قائلند، ردصلاحیت سیدحسن آقا احساسات مردم را جریحه دار کرد 

و نتیجه آن در رایی بود که در انتخابات خبرگان دادند.

 به جهت حفظ حرمت ایام فاطمیه؛

اصلاح طلبان هیچگونه جشنی 
برای پیروزی انتخابات برگزار نمی  کنند

شورای عالی سیاست گذاری انتخاباتی اصلاح طلبان با صدور بیانیه ای از مردم ایران 
درخواست کرد به جهت رعایت شئون اسلامی از برگزاری هرگونه جشن و سرور خودداری 

فرمایند.
متن کامل این بیانیه به شرح زیر است: آمد بهار جان ها …

آمد بهار جان ها و جان ها بهار شد از این حماسه حضور و شور و شعور ملتی که جملگی 
آینه تمام نمای مسئولیت پذیری و خردمندی هستند …

ملت آگاه و سربلند ایران اسلامی!
بار دیگر مشارکت و احساس مسئولیت بی بدیل شما در عرصه اجتماعی، »تاریخ ساز« 
شد؛ مرحله اول انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی و پنجمین دوره از مجلس 
خبرگان رهبری با تمامی فراز و فرود ها و سلایق و علایق و لحظات تلخ و شیرینش به 
پایان رسید.  در این لحظات شکوهمند، شورای عالی سیاستگذاری انتخاباتی اصلاح طلبان، 
در وهله نخست تبریک صمیمانه خود را تقدیم ملت فهیمی می کند که با صبوری، اعتماد 
و اعتقاد به تغییر، در هفتم اسفند ماه، در تعیین حق سرنوشت خود، الگوی جدیدی از 
پیشرفت سیاسی آفریدند و همچنین، این شورا تشکر خالصانه خود را از تمامی جناح ها و 
طیف ها و افراد مستقل حاضر در این دوره از انتخابات که با حضور و رقابت خود، اسباب 
اعتلای این مشارکت را فراهم آوردند، اعلام می دارد. بدیهی است حضور پررنگ شما مردم 
موجبات افزایش وحدت و امنیت ملی، با افزایش مشارکت در تعیین سرنوشتتان را فراهم 
کرد. امید است که نمایندگان منتخب مردم در هر دو حوزه مجلس و خبرگان، به منظور 
تحقق اهداف والای این ملت بزرگ و فهیم و تامین حقوق تک تک حقوق افراد این مرز 
و بوم، گام های بعدی را محکمتر در جهت هر چه بهتر محقق شدن _نظام مردمسالاری 
دینی_ بردارند. ضمن گرامیداشت ایام عزاداری دخت گرانقدر پیامبر اسلام  )ص(،  حضرت 
فاطه زهرا )س(،  شورای عالی سیاستگذاری انتخاباتی اصلاح طلبان، با تشکر از عموم مردم 
خوب و فهیم، درخواست می کند به جهت رعایت شئون اسلامی از برگزاری هرگونه جشن 
و سرور خودداری فرمایند. باشد تا جشن پیروزی نهایی را پس از برگزاری مرحله دوم 
انتخابات در حوزه هایی که رقابت های انتخاباتی به دور دوم کشیده شده است، با حضور همه 

هموطنان در سراسر کشور برگزار کنیم؛  ان شاءالله.

آغاز تور آسیایی »ظریف« از هفته آینده
رییس دستگاه دیپلماسی کشورمان از هفته آینده سفر خود به شش کشور سنگاپور، 

تایلند، برونئی، اندونزی،  نیوزیلند واسترالیا را آغاز می کند.
به گزارش ایسنا، محمد جواد ظریف را در جریان سفر به این شش کشور یک تیم بزرگ 
اقتصادی همراهی خواهد کرد. وزیر خارجه کشورمان در سفر به این کشورها با تعدادی 
از مقامات آن ها در مورد مسائل دوجانبه، منطقه ای و بین المللی گفت وگو رایزنی خواهد 
کرد. سفر محمد جواد ظریف به برخی از این کشورها برای اولین بار صورت می گیرد و 
مقامات برخی از این کشورها نیز در سال 94 در قالب هیات هایی به ایران سفر داشته اند. 
از جمله می توان به سفر وزیر خارجه و معاون وزیر خارجه استرالیا اشاره کرد که به ترتیب 
در فروردین و مرداد 94 به تهران سفر کردند و از ظریف برای سفر به این کشور دعوت 
به عمل آوردند. وزیر خارجه اندونزی نیز امسال دو بار به تهران سفر کرد که آخرین سفر 
وی مربوط به 23 دی ماه است، زمانی که روابط ایران و عربستان به اوج تیرگی رسید 
و در تحلیل ها عنوان می شد که یکی از اهداف سفر »رتنو مرسودی« به تهران و ریاض 
میانجی گری برای حل و فصل اختلافات بین ایران و عربستان است. دون پرامودوینای وزیر 
امور خارجه تایلند نیز در اوایل بهمن ماه برای دیدار با مقامات کشورمان و شرکت در نهمین 
کمیسیون مشترک اقتصادی ایران و تایلند به ایران آمد، چند روز بعد از این سفر، معاون 
نخست وزیر تایلند برای دیدار با مقامات کشورمان در راس یک هیات اقتصادی راهی تهران 
شد. توجه به شرق و گسترش روابط با کشورهای این منطقه از جمله اولویت های دستگاه 
سیاست خارجی کشورمان است چنانکه در سال جاری شاهد سفر رییس جمهوری چین 
به تهران بودیم و قرار است در اوایل سال 95 نیز نخست وزیر ژاپن و رییس جمهوری کره 

جنوبی راهی تهران شوند.

یادداشت

اخبــار

لطف،  برای  باید  گفت:  کشور  وزیر 
مرحمت و لبیکی که همه مردم به فرموده 
رهبر معظم انقلاب به فراخوان نظام دادند، 
تلاش کنیم چراکه حجت را تمام کردند، 
ما حجتی جز رسیدگی به مطالبات مردم 

نخواهیم داشت.
روز گذشته  عبدالرضا رحمانی فضلی 
آرا  پایان شمارش  از  در جمع خبرنگاران 
در کشور خبر داد و اظهارداشت: براساس 
آخرین نتایج انتخابات تهران که چند لحظه 
قبل سیستم بسته شد 30 نفر اول که در 
این چند روز در رسانه ها مطرح شدند، 
همگی به مجلس راه یافتند. وی تصریح 
کرد: توفیق پیدا کردیم با برنامه ریزی دقیق، 
انتخاباتی توام با آرامش، باشکوه و بانشاط 
برگزار کنیم که قانون در تمامی مراحل آن 
رعایت شد. وزیر کشور ادامه داد: نامزدها و 
احزاب نیز تلاش کردند قانون رعایت شود، 
حتی رد صلاحیت شدگان نیز اعتراض خود 
قانونی دنبال کردند. رحمانی  از مسیر  را 
فضلی با بیان این که شمارش آرا از روز 
گذشته تمام شد، یادآور شد: اما این مسیری 
دارد لازم است برای ثبت، هماهنگی ها و 
گرفتن تاییدیه از هیات های نظارت و تنظیم 
صورتجلسه آخرین اقدامات انجام شود. وی 
افزود: تقریبا بیش از 99 درصد از این مراحل 
های  حوزه  تمامی  در  و  رسیده  اتمام  به 

انتخابیه تعیین تکلیف شده است. 
نتایج  گفت:  همچنین  کشور  وزیر 
انتخابات مجلس خبرگان رهبری تقریبا تمام 
شده است و ما حوزه انتخابیه که شمارش 

نشده باشد، نداریم. تلاش ما این است که 
مابقی را نیز به سرعت به اتمام برسانیم.

 62 درصد مشارکت در سراسر کشور 
و 50 درصد در تهران

تهران  در  شد:  یادآور  فضلی  رحمانی 
در کل کشور حدود  و  درصد  حدود 50 
62 درصد مشارکت مردم بوده است که 

مشارکت خوبی در شرایط کنونی است.
است که  این  ما  داد: تلاش  ادامه  وی 
به سرعت مراحل بعدی که رسیدگی به 
شکایات است را دنبال کنیم و امیدواریم این 
مرحله نیز با آرامش و دقت به اعتراض ها 
رسیدگی شود. بنای ما این نیست که خدای 

ناکرده حق کسی ضایع شود. 
وزیر کشور خاطرنشان کرد: باید برای 
لطف، مرحمت و لبیکی که همه مردم به 
فرموده رهبر معظم انقلاب به فراخوان نظام 
دادند، تلاش کنیم چراکه حجت را تمام 
کردند، ما حجتی جز رسیدگی به مطالبات 

مردم نخواهیم داشت. 
نوبت  حال  افزود:  فضلی  رحمانی 
دولتمردان و نمایندگان مجلس دهم است، 
آنان خواسته ها و اولویت های مردم که 
رونق اقتصادی، توسعه و پیشرفت و وحدت 

و انسجامی است، پیگیری خواهند کرد.
مردم به دنبال ایجاد تنش 

در جامعه نیستند
به گزارش ایرنا، وی با بیان این که مردم 
به دنبال اختلاف و درگیری و ایجاد تنش 
در جامعه نیستند، اظهارداشت: هر کس اگر 
احساس می کند حقش ضایع شده باید 

پیگیری کند، قانونگذار دو روز فرصت داده 
تا آنها اعتراض و هفت روز بعد از اعلام نتیجه 

به دبیرخانه شورای نگهبان شکایت کنند.
رییس شورای امنیت کشور ادامه داد: 
این شورا با اختیارات قانونی خود رسیدگی 
می کند و وزارت کشور آمادگی کامل دارد 
هر گونه شکایت و ادعایی را مورد بررسی 
قرار دهد. وزیر کشور خداوند متعال را شکر 
کرد که این توفیق را داد ملت ایران یک بار 
دیگر حماسه بزرگ و به فرمایش رهبری 
حماسه ماندگار خلق کنند. وی درپاسخ به 
سوالی درمورد انگلیسی خواندن برخی از 
نامزدها اظهار داشت: ما همه کسانی را که 
در مسیر قانونی اقدام به حضور و مشارکت 
کردند و مراحل قانونی نیز انجام شد، در 
چارچوب نظام محق می دانیم و آنها را در 
رسیدن به اهدافشان در مسیر قانونی کمک 
می کنیم. وزیر کشور اظهار داشت: دستگاه 
های متولی باید درمورد کسانی که نفوذی 
کشورهای دیگر و متهم به همکاری های 
غیر قانونی هستند را بررسی و رسیدگی 
کنند اما به صورت کلی نمی توان در جامعه 
کنیم  ایجاد  سیاسی  جدید  بندی  قطب 
که به جای وحدت، انسجام و تلاش را در 
جامعه زیاد کند، منجر به اختلاف و درگیری 
های بیهوده سیاسی باشد. وی تاکید کرد 
رفاقت  پس  این  از  کنیم  تلاش  باید  که 
جایگزین شود. وزیر کشور با بیان این که 
وظیفه دولت تعامل با مجالس مختلف است، 
گفت: همکاری و تعامل دولت و مجلس دهم 
خیلی خوب خواهد بود. رحمانی فضلی در 

پاسخ به سوال ایرنا مبنی بر روند تعاملی 
دولت ومجلس دهم با توجه به دستاوردهای 
دولت تدبیر و امید افزود: ما به همکاری 
مجلس نیاز داریم و مجلس به دولت نیاز 
دارد که کمک کند قوانینی که مجلس می 
گذارد انجام دهد.  وی ادامه داد: از طرف 
دولت تمام امکانات مهیا می شود و تمام 
امکانات در این مسیر خواهد بود که تعامل 
مثبت و همکاری فزاینده و مثبت با مجلس 
دهم خواهیم داشت و این همکاری و تعامل 

خیلی خوب خواهد بود.
مرحله دوم انتخابات نیمه دوم 

فروردین برگزار می شود
زمان  درمورد  همچنین  کشور  وزیر 
برگزاری مرحله دوم انتخابات مجلس گفت: 
شورای نگهبان باید صحت انتخابات را تایید 
کند و با هماهنگی این شورا تا یک ماه دیگر 
مرحله دوم انتخابات را برگزار می کنیم که 

احتمالا نیمه دوم فروردین خواهد بود.
رحمانی فضلی از رهبر معظم انقلاب 
ها  مشوق  مراحل  تمام  در  که  اسلامی 
سلامت  مسیر  باعث  هایشان  حمایت  و 
و  انتخابات  آرامش  و  قانونی  برگزاری  و 
همچنین موجب تقویت حضور مردم شدند 
و از رئیس جمهوری که در دولت با تمام 
قوت حامی بوده و باعث شد مسیر قانونی و 

سلامت انتخابات طی شود، تشکر کرد.
وی اضافه کرد: از تمام دستگاه های، 
اجرایی، رسانه ای، امنیتی و وزارت کشور در 
سطوح مختلف و دستگاه نظارتی که تلاش 

کردند باید تشکر کنم.

نماینده مردم تبریز در مجلس نهم گفت: روند طی شده 
در تأیید صلاحیت ها، مقداری ذهن آدم را مشغول می کند.

به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان در نطق میان دستور 
دیروز مجلس شورای اسلامی با اظهار تاسف از رای نیاوردن 
تعداد زیادی از نمایندگان مجلس نهم،  گفت: متأسفم از اینکه 
عده ای از برادران نتوانستند در ادامه این رقابت در مجلس 

حضور یابند.
این عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس با بیان 
اینکه روند طی شده در تأیید صلاحیت ها، مقداری ذهن 
آدم را مشغول می کند، گفت:  قضاوت باید به گونه ای باشد 
که دشمن از عدالت انسان شک نکند. ما در این جریانات 
طوری قضاوت و روند را قرار دادیم و افرادی را اجازه ندادیم 
بیایند، قانون، روند را طوری طراحی کرده بود که این عزیزان 
نتوانستند از حق خود دفاع کنند و تنها با نوشتن نامه، 

اعتراض کردند.
وی خاطرنشان کرد: خودم را جای هر کدام از این عزیزان 
می گذارم، احساس می کنم منصفانه نیست که آدم را محکوم 
کنند ولی هیچ جا وجود نداشته باشد تا جواب دهند به چه 
گناهی محکوم شدند و از این رقابت باز ماندند. در فرصت 
محدود تایید صلاحیت ها شورای نگهبان هم امکان بررسی 
8000 نفر را نداشت. وقتی از بیرون نگاه می شود از جنبه 
اعتقادی جای سوال است که چرا باید عده ای از کاندیداها 
بدون آنکه بتوانند حرف خود را جایی بزنند، نتوانند به میدان 
رقابت بیایند و رقابت کنند. در هیچ محکمه ای محاکمه 
نشدند و در هیچ جایی حکمی بر آنها نشده اما محکوم شدند.

این نماینده اصلاح طلب مجلس نهم با اشاره به اختصاص 
کرسی های آزاداندیشی در دانشگاه ها، گفت: مقام معظم 
رهبری فرمودند در دانشگاه باید کرسی آزاداندیشی ایجاد 

شود. کرسی آزاداندیشی، آزاداندیشی است. نمی شود در این 
کرسی، نتوانیم اسم رئیس جمهور گذشته یا اسم نخست وزیر 
بیاوریم و بعد بگوییم آزاداندیشی است و وقتی هم کسی اسم 
این ها را بیاورد متهم شود و برای آن پرونده درست شود. 
من باید بتوانم آنچه را که در دلم است بگویم. کسانی که 
می فهمند و می دانند این عقده ها و گره ها را باز کنند نه اینکه 
برای این عقده ها گره های دیگری اضافه کنند؛ باید بتوان نام 

این افراد را برد.
وی ادامه داد: وقتی به ما نگاه می کنند و می بینند ما اجازه 
حرف زدن و پخش تصویر رئیس جمهور اسبق را نمی دهیم 
می گویند این ها تاریخ را هم اینگونه بر ما نوشته اند و این قابل 
قبول نیست. کرسی دانشگاه باید کرسی آزاد اندیشی باشد. 
کرسی ایی باشد که مردم بتوانند در آن حرف خود را بزنند و 

اندیشمندان آگاهانه از آن نقد کنند.

وزیر کشور اعلام کرد:

لیست امید، پیروز مطلق انتخابات در تهران 

مسعود پزشکیان:

نمی توان گفت در کرسی  آزاداندیشی نام رییس جمهور گذشته را نبرید

برای  مردم  از  قدردانی  با  رئیس مجلس 
و  مجلس  انتخابات  در  پرشکوه  حضور 
سپاسگزاری از رهبرمعظم انقلاب، گفت: پس از 
انتخابات باید شرایط سیاسی کشور را به سوی 
همگرایی و هم افزایی سوق داد تا زحمات ملت 
عزیز به توان جدیدی در مواجهه ایران با صحنه 
بین الملل و منطقه ای و پیشبرد اهداف درونی 

کشور بدل شود.
 دکتر علی لاریجانی در نشست علنی روز 
گذشته مجلس شورای اسلامی در نطق پیش 
از دستور خود با یادآوری انتخابات مجلس در 
7 اسفند ماه سال جاری افزود: هفتم اسفندماه 
با انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس 
خبرگان و حضور چشمگیر ملت عزیز صفحه 
جدیدی برای کشور گشوده شد که از جهات 

مختلف حائز اهمیت است.
 ایران از معدود کشورهای منطقه است 

که از مردمسالاری برخوردار است
رئیس مجلس شورای اسلامی تأکید کرد: اولا که در 
صحنه بین الملل نوع مواجهه مردم ایران با موضوع انتخابات، 
سنجش جدیدی برای مراودات با ایران ایجاد نمود از آن 
از معدود کشورهای منطقه است که از  ایران  جهت که 
مردمسالاری برخوردار است، میزان مشارکت، نقطه تعیین 

کننده معادلات بین المللی با ایران می باشد.
وی یادآور شد: به ویژه آنکه دسایس برخی کشورهای 
بزرگ و بعضی کشورهای منطقه ای باید در میدان انتخابات 
تعیین تکلیف می شد لذا حضور یکپارچه ملت در انتخابات 

وزن ایران را در صحنه بین المللی بالا برد و تلقی جدیدی در 
جایگاه ایران ایجاد نمود.

 نقش آفرینی  ملت در انتخابات 
نشانگر ثبات و امنیت در ایران است

دکتر لاریجانی افزود: ثانیاً با توجه به بحران های امنیتی 
فراگیر در منطقه و به هم ریختگی شگفت آور در این کشورها 
و ماجراجویی های تروریستی بی تردید نقش آفرینی های 
مبتکرانه ملت عزیز در انتخابات نشانگر ثبات و امنیت در 
ایران و بالا رفتن ضریب امنیتی ایران شده است و از طرفی 
پشتوانه قوی مردمی نظام نقش ثبات بخش و امنیت ساز 

ایران اسلامی در منطقه را افزون نموده است.
وی تأکید کرد: سوم آنکه پس از توافق هسته ای حضور 

فراگیر ملت در انتخابات به همه کشورها این 
پیام را رساند که نظام جمهوری اسلامی از 
پشتوانه قوی مردمی برخوردار است و ملت 
آماده حرکت نوین در ساخت ایرانی آباد می 
باشد و ایران اسلامی مستقل و آباد را هدف 

گیری نموده است.
دکتر لاریجانی یادآور شد: اینجاست که 
پس از انتخابات باید شرایط سیاسی کشور را 
به سوی همگرایی و هم افزایی سوق داد تا 
زحمات ملت عزیز به توان جدیدی در مواجهه 
ایران با صحنه بین الملل و منطقه ای و پیشبرد 

اهداف درونی کشور بدل شود.
رئیس مجلس ضمن قدردانی از همت ملی 
مردم در انتخابات تصریح کرد: این حضور به 
این نقطه تمرکز می یابد که همگان چنین 
دریافتی از بلوغ سیاسی صحنه گردانان سیاسی 
دریافت نمایند؛ باید به ملت بزرگوار ایران تبریک گفت که با 
بزرگی و دقت شرایط کشور را در نظر گرفتند و با همتی بلند 
راه آینده کشور را هم معین نمودند و هم زمینه آن را فراهم 
کردند. وی افزود: بی تردید راهنمایی های مکرر رهبر معظم 
انقلاب اسلامی حضرت آیت الله خامنه ای )دامت برکاته( در 
این همایش ملی اقتدار و ایستادگی سهمی بی بدیل داشته 

است که از معظم له سپاسگزاریم.
رئیس مجلس شورای اسلامی یادآور شد: لازم می دانم 
که از وزارت کشور و همه دست اندرکاران برگزاری انتخابات 
در روز 7 اسفندماه تشکر کنم و از همه کاندیداها که با حضور 

خود به رونق انتخابات مدد رساندند تشکر کنم.

دکتر لاریجانی در نطق پیش از دستور:

شرایط سیاسی کشور به سوی همگرایی سوق داده شود
اخبار

داود احمد زاده *

نماینده مردم اردکان در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: مردم ایران که خواستار 
آرامش، پیشرفت و استقلال کشور هستند در انتخابات هفتم اسفندماه به پایان دادن 

بداخلاقی ها و منازعات رأی دادند.
محمدرضا تابش در حاشیه جلسه علنی روز دوشنبه مجلس در جمع خبرنگاران به پیام 
روز گذشته رهبر معظم انقلاب اشاره کرد و افزود: ایشان در این پیام امیدآفرین و راهگشا 
مشخصه ها و وظایفی را تعیین کردند. وی افزود: ما اگر می خواهیم مجلس موفقی داشته 
باشیم باید به پیام های رهبر معظم انقلاب توجه کنیم. نماینده مردم اردکان در مجلس 
خاطرنشان کرد: این پیام منشوری برای ما است و مردم انتظار دارند نکاتی که در پیام معظم 
له آمده توجه کامل شود. تابش تاکید کرد: نسلی در این کشور وجود دارد که باید دیده 
شود، این نسل دوست دارد دغدغه و مطالباتش را پیگیری کند و آینده اش مورد توجه قرار 
گیرد. از این رو نمایندگان مجلس باید به این نکات توجه داشته باشند تا بتوانیم عملکرد 
قابل قبولی داشته باشیم. وی در پاسخ به این سوال که آیا فضای مجلس دهم همسو با 
دولت یازدهم خواهد بود، گفت: روند پیگیری آرا و عقاید مردم در سال های اخیر نشان 
می دهد که مردم پیگیر موضوعات هستند. وی گفت: مردم در انتخابات ریاست جمهوری 

خواست خود را بیان کردند و در واقع رأی ملت رأی به عقلانیت، اعتدال و خردورزی بود. 
منتخب مردم اردکان در مجلس دهم تصریح کرد: ملت در تداوم راه پس از مشاهده این 
که دولت در عرصه سیاست خارجی کاری کرد که کارستان بود و توانست از منافع ملی در 
برابر قدرت های بزرگ دفاع کند و هنر دیپلماسی ایران را بر مبنای عقلانیت برساند به آن 
رأی دادند. وی در ادامه از خبرنگاران خواست از تعابیری همچون »دولت ساخته« استفاده 
نشود. نماینده مردم اردکان در مجلس نهم ادامه داد: همانطور که رهبری حضور مردم را 
روزی ملت دانستند بهتر است از تعابیری مجلس دولت ساخته یا مجلس دولتی استفاده 
نکنیم زیرا همه باید به هم کمک کنیم تا پس از تشکیل مجلس مشکلات حل شود. تابش 
اظهارداشت: نباید تلاش کنیم فکر و تصور کلی مردم را منحرف کنند و این شیرینی به کام 
مردم تلخ شود. وی با تاکید بر این که مجلس جزوی از حاکمیت است که مدافع منافع ملت 
است، گفت: در این مسیر تعامل با دولت می تواند مسایل را بهتر به پیش ببرد و به کشور 
کمک کند اما این بحث ها به معنای کوتاه آمدن از وظایف و مسئولیت ها نیست. نماینده 
مردم اردکان در مجلس خاطرنشان کرد: مجلس با هیچ کس عقد اخوت نبسته به جز 
خداوند متعال که ناظر اعمال ما است اما در کل همه اقشار و گروه ها مورد توجه هستند.

محمد رضا تابش:

مردم به پایان دادن بداخلاقی ها و منازعات رأی دادند

سخنگوی وزارت خارجه با بیان این 
که این صحبت که عربستان در طول این 
ایران  با  مدت جهت گسترش همکاری 
تلاش کرده واقعیت ندارد و ایران در طول 
سه سال گذشته به مانند قبل تلاش های 
گسترده ای برای ترمیم روابط انجام داده 
است، خاطرنشان کرد: مشکل ایجاد شده 
مربوط به سیاست عربستان است چرا که 
سیاست این کشور مبتنی بر بحران آفرینی 
و تنش است. این کشور به اشتباه منافع 
خود را در تشدید بحران تعریف کرده است.

جابری انصاری روز گذشته در جمع 
به  عربستان  اظهارداشت:  خبرنگاران 
جای تلاش برای حل مشکلات داخلی 
خود و آسیب شناسی این مسائل اقدام به 
فرافکنی می کند ولی این کشور باید بداند 
صدور مشکلاتش به خارج از عربستان و 
ایجاد فرافکنی در این زمینه کمکی به آن 
کشورمان  ارشد  دیپلمات  این  نمی کند. 
با انتقاد از فرافکنی مقامات سعودی در 
مورد این اظهار نظر مقام سعودی درباره 
این که مشکل ما با نظام ایران است نه با 

مردم ایران، گفت: آن چه که از سخنان 
مطرح شده در این زمنیه برداشت می شود 
در مورد نظام بدوی ماقبل مدرن صدق 
جمهوری  نظام  داد:  ادامه  وی  می کند. 
اسلامی ایران نظامی برآمده از یک نظام 
وسیعی  و  عمیق  پیوند  و  است  مردمی 
بین دولت و ملت وجود دارد و دولت در 
عرصه های مختلف از جمله عرصه سیاست 

خارجی ملت ایران را نمایندگی می کند.
صادر نکردن روادید برای هیات ایرانی 
به ریاست حمید بعیدی نژاد جهت شرکت 
در اجلاس جده از سوی عربستان مساله ای 
دیگری بود که سخنگوی وزارت خارجه در 
پاسخ به سوال خبرنگاران به آن واکنش 
نشان داد و گفت: همان طور که می دانید 
در ابتدای سال آینده نشست عادی سران 

استانبول  در  اسلامی  همکاری  سازمان 
برگزار می شود و با توجه به این مهم قرار 
بود که اجلاس مقدماتی و کارشناسی آن 
در جده برگزار شود. ایران نیز به عنوان یکی 
از کشورهای عضو این سازمان درصدد بود 
که در این اجلاس مقدماتی حضور پیدا 
کند ولی متاسفانه از سوی عربستان به 
درخواست روادید از سوی ایران پاسخ داده 
نشد. در حالی که این نقض آشکار تعهدات 

دولت میزبان است.
به  اشاره  با  وزارت خارجه  سخنگوی 
این که مقر سازمان همکاری اسلامی در 
جده قرار دارد و دولت میزبان مطابق با 
قوانین بین المللی تعهد دارد که در زمینه 
تسهیل سفر هیات های کشورهای عضو 
این سازمان تسهیلات لازم را فراهم کند، 
خاطرنشان کرد: دولت عربستان به تعهدات 
خود در این زمینه عمل نکرد و آن چه که 
قرار  توافق  مورد  کارشناسی  اجلاس  در 
می گیرد به دلیل حضور نداشتن یکی از 
کشورهای عضو از اعتبار قانونی لازم و کافی 

برخوردار نیست.

سخنگوی وزارت خارجه:

عربستان برای ترمیم روابط با ایران تلاشی نکرده است
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 تمدید قرارداد برانکو 
با پرسپولیس شوخی یا جدی؟! 

رئیس هیئت کشتی استان قم:

داور بین المللی کشتی قم 
ناظر پیکارهای انتخابی تیم ملی شد

رئیس هیئت کشتی استان قم از انتخاب داور بین المللی کشتی قم به عنوان عضو هیئت 
ژوری و نظارت کننده بر رقابت های انتخابی تیم ملی خبر داد.

محسن حلوایی اظهار کرد: کشتی قم در تمام  بخش ها اعم از ورزشکار، داور و مربی 
اکنون جایگاه بسیار خوبی در سطح کشور دارد و تنها روی تشک کشتی  نیست که در 
میادین داخلی و برون مرزی موفقیت کسب می کند، بلکه در عرصه داوری و مربیگری نیز 

یکی از استان های نمونه و موفق کشتی ایران به شمار می رود.
وی ادامه داد: کشتی قم هر ساله در تیم های ملی رده های سنی مختلف به ویژه 
نوجوانان، جوانان و بزرگسالان دارای نماینده است و کشتی گیران قم به مسابقات بین المللی، 

آسیایی، جهانی و جام جهانی کشتی اعزام می شوند.
رئیس هیئت کشتی استان قم اضافه کرد: علاوه بر این هر ساله داوران کشتی قم در 
میادین مختلف داخلی و برون مرزی به قضاوت کشتی های مهم می پردازند و اکنون نیز در 
یک اتفاق بی سابقه در تاریخ داوری کشتی استان قم، داور بین المللی ما به عنوان یکی از 

اعضای هیئت ژوری انتخابی تیم ملی برگزیده شده است.
وی با اشاره به نظارت عباسی به عنوان یکی از اعضای هیئت ژوری داوران رقابت های 
انتخابی تیم های ملی کشتی رده سنی جوانان ایران، ابراز کرد: با اعلام اسامی داوران قضاوت 
کننده در این مسابقات، سعید عباسی به عنوان هیئت ژوری عملکرد سایر داوران بین المللی 

را نظارت خواهد کرد.
حلوایی عنوان کرد: رقابت های انتخابی تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی رده سنی 
جوانان کشورمان در روزهای 21 و 22 اسفندماه سال جاری به میزبانی استان تهران و در 
خانه کشتی شماره دو برگزار خواهد شد و از قم نیز چند نماینده به مصاف حریفان می روند.

وی خاطرنشان کرد: با توجه به دعوت صورت گرفته از سوی کمیته داوران فدارسیون 
کشتی کشورمان سعید عباسی داور درجه یک بین المللی کشتی قم به عنوان یکی از اعضاء 
هیئت ژوری در کنار محمد مصلایی پور از استان یزد در این رویداد مهم ورزشی روند 

قضاوت سایر داوران حاضر در این پیکارها را نظارت خواهد کرد.
رئیس هیئت کشتی استان قم با اشاره به حضور کشتی گیران قم در انتخابی نهایی تیم 
ملی کشتی فرنگی جوانان کشور، بیان کرد: مهدی ابراهیمی به عنوان دارنده مقام قهرمانی 
کشور در سال های 93و 94 جوانان ایران و دارنده طلای بزرگسالان ایران در سال جاری 

یکی از امیدهای کشتی قم برای کسب موفقیت در این رقابت ها است.
وی در پایان اظهار کرد: نفرات دیگری همچون محمدجواد رضایی، مهدی مرادحاصلی، 
مهدی قادری و چند کشتی گیر مستعد و توانمند دیگر این شانس را دارند که همچنان 
در میادین مختلف برای کشتی قم بدرخشند و افتخارات زیادی کسب کنند تا کشتی قم 
همچنان روی نوار موفقیت گام بردارد و برای ورزش استان و کشور موفقیت آمیز ظاهر شود.

رئیس هیئت هندبال استان قم خبر داد:

اعزام هندبالیست های قم 
به مسابقات نوجوانان قهرمانی کشور

رئیس هیئت هندبال استان قم از اعزام پسران هندبالیست قم به بازی های مرحله نهایی 
هندبال قهرمانی رده سنی نوجوانان باشگاه های کشور خبر داد.

سیدعلیرضا طباطبایی امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس در قم، اظهار کرد: با 
سرمایه گذاری بر روی بازیکنان نخبه به ویژه از رده  سنی نونهالان، اکنون بازیکنان بسیار 
خوبی در رده های سنی پایه برای هندبال قم تربیت شده اند و با تکیه بر استعداد این عزیزان 

به دنبال موفقیت  های بیشتر برای هندبال قم هستیم.
وی ادامه داد: در سال های اخیر همواره هندبالیست های قم در هر دو بخش دختران و 
پسران در عضویت تیم های ملی بوده اند و حتی همراه با تیم های ملی به مسابقات برون مرزی 
از جمله بازی های بین المللی و پیکارهای قهرمانی پسران و دختران آسیا نیز اعزام شده اند.

رئیس هیئت هندبال استان قم در ادامه به حضور مستمر هندبالیست های قم در 
مسابقات مختلف کشوری اعم از لیگ و قهرمانی کشور اشاره و بیان کرد: تا سال گذشته تیم 
قم در لیگ برتر مردان ایران حضور داشت و از امسال نیز تیم بانوان قم در لیگ برتر حضور 
دارد. وی یاد آور شد: همچنین در سطوح دسته های اول و دوم هندبال باشگاه های کشور 
تیم داریم و در رده های سنی پایه نیز هر ساله به ویژه در 6 ماه دوم سال، تیم های پسران 
و دختران قم به پیکارهای قهرمانی کشور اعزام شده و موفقیت های خوبی کسب می کنند.

طباطبایی ابراز کرد: بعد از حضور تیم دختران قم در مسابقات قهرمانی کشور اکنون 
نوبت به نمایش توانمندی پسران هندبالیست قم در پیکارهای قهرمانی ایران است، 
رقابت هایی که بر اساس برنامه ریزی فدراسیون هندبال از فردا به انجام خواهد رسید در 
حالی که تیم های حاضر در این پیکارها مرحله مقدماتی را سپری کرده اند و اکنون مدعیان 
اصلی قهرمانی به شمار می روند. وی با بیان اینکه هیئت هندبال استان یزد به عنوان میزبان 
رقابت های قهرمانی کشور انتخاب شده است، ابراز کرد: بر همین اساس قرعه کشی مسابقات 
قهرمانی رده سنی نوجوانان هندبال کشور به میزبانی هیئت هندبال یزد به انجام رسید و 

تیم قم نیز حریفان خود را شناخت.
رئیس هیئت هندبال استان قم ابراز کرد: بازی های این دوره با شرکت تیم های مدعی در 
چهار گروه سه و چهار تیمی برگزار می شود و پسران هندبالیست قم در گروه سوم مقدماتی 
با نمایندگان شهرهای بهبهان، سنندج و زارچ همگروه شده اند و از جمله مدعیان قهرمانی 
به شمار می روند. این مسئول اظهار کرد: نمایندگان هندبال قم در هر دوره حضور خود 
در مسابقات قهرمانی کشور عملکرد خوبی داشته اند و با صعود از مرحله مقدماتی خود را 
در اکثر دوره ها، به جمع چهار تیم برتر رسانده اند، در این دوره نیز امیدواریم این موفقیت 
نصیب هندبال قم شود. طباطبایی در پایان بیان کرد: هیئت هندبال تلاش کرده بهترین 
شرایط برای آماده سازی تیم هندبال پسران نوجوان قم به منظور حضور موفق در پیکارهای 
قهرمانی کشور فراهم شود، ضمن اینکه تلاش  های کادر فنی این تیم نیز بسیار خوب بوده 

و امیدوارم این تیم به حق خود برسد.

رئیس هیئت تکواندو استان قم خبر داد:

اعزام تکواندوکاران قم 
به مسابقات آسیایی 2016

رئیس هیئت تکواندو استان قم از شانس بالای سه تکواندوکار قم برای همراهی تیم ملی 
کشورمان در مسابقات آسیایی 2016 خبر داد.

محمد جمشیدی اظهار کرد: از آخرین حضور نمایندگان قم در مسابقات تکواندو 
قهرمانی آسیا کمتر از یک سال می گذرد زیرا در فروردین ماه سال جاری بود که دو نماینده 

از هیئت تکواندو قم به پیکارهای آسیایی اعزام شدند.
وی ادامه داد: فروردین ماه سال 94 که تیم ملی تکواندو نوجوانان کشورمان به رقابت های 
قهرمانی  2015 نوجوانان آسیا اعزام شد، روح الله رضاپور یکی از مربیان جوان و با دانش 

تکواندو قم به عنوان نماینده مربیان قم تیم ملی را در سفر به این پیکارها همراهی کرد.
رئیس هیئت تکواندو استان قم اضافه کرد: همچنین علاوه بر روح الله رضاپور که مربی 
تیم ملی نوجوانان بود، علی چهرقانی یکی از نخبه های تکواندو قم به عنوان عضو تیم 
ملی راهی رقابت های قهرمانی آسیا شد و امیدواریم که در پیکارهای آسیایی 2016 نیز 
نمایندگان قم حضور داشته باشند. وی با اشاره به شانس بالای حضور سه تکواندوکار قم 
در رقابت های آسیایی 2016 ابراز کرد: برای تشکیل نخستین مرحله اردوی تیم ملی به 
منظور برگزاری رقابت های انتخابی درون اردویی تیم ملی رده سنی بزرگسالان کشورمان، 

سه نماینده قم به تیم ملی دعوت شده اند.

اخبــار

رئیس هیئت فوتبال استان قم گفت: 
امتیاز تیم فوتبال وحدت قم به دلیل عدم 
وجود اسپانسر برای حضور در لیگ آزادگان 

به خراسان جنوبی بازگردانده شد.
کریم بهرامی در گفتگو با خبرنگار مهر 
اظهار داشت: تیم فوتبال وحدت قم که سال 
گذشته از لیگ دسته دوم باشگاه های کشور 
سقوط کرده بود امسال در مرحله پایانی 
لیگ آزادگان شرکت نکرد. وی افزود: امتیاز 
حضور وحدت قم در این مسابقات متعلق 

و  بود  جنوبی  خراسان  فوتبال  هیئت  به 
زمانی که با مشکل عدم وجود اسپانسر برای 
حمایت از این تیم مواجه شدیم امتیاز این 
تیم را به مالک اصلی آن بازگرداندیم. رئیس 
هیئت فوتبال استان قم گفت: استان قم 
سال گذشته به طور معمول به دلیل حضور 
صبا در لیگ بر تر نمی توانست از امتیاز در 
اختیار داشتن تیمی در دسته دوم استفاده 
کند و به همین دلیل، پس از عدم تمایل 
خراسان جنوبی به حضور در این مسابقات، 

امتیاز این استان را به قم منتقل کردیم. 
بهرامی بیان داشت: مالکیت امتیاز وحدت 
در اختیار هیئت فوتبال خراسان جنوبی بود 
اما بر اساس توافق تا هر زمان که ما توانایی 
پشتیبانی از این تیم را داشتیم تیم در اختیار 
ما بود اما پس از سقوط وحدت، برای تشکیل 
تیم جدیدی در مرحله نهایی لیگ آزادگان 
حامی مالی نداشتیم. وی عنوان کرد: هیئت 
فوتبال استان قم سال گذشته تلاش زیادی 
برای حضور نماینده قم در لیگ 2 انجام داد 

و در این راه فشارهای زیادی متحمل شد 
اما از کمترین حمایت برخوردار بودیم واگر 
در قبال این تیم احساس مسئولیت بیشتری 

می شد، تیم وحدت سقوط نمی کرد.
رئیس هیئت فوتبال استان قم تصریح 
کرد: امیدواریم سال 95 با حضور پررنگ 
نماینده قم در لیگ آزادگان همراه باشد 
و برای تقویت بنیان فوتبال قم نیز تقویم 
فوتبال قم در سال جدید را در دستور تدوین 

داریم.

بازیکن قمی تیم فوتسال گیتی پسند 
اصفهان با بیان اینکه بازیکن آزاد هستم 
گفت: هنوز با باشگاه یاسین پیشروی قم 

مذاکره ای نداشته ام.
خبرنگار  با  گفتگو  در  تقی زاده  سعید 
مهر اظهار داشت: در پایان فصل اخیر لیگ 
بر تر فوتسال، قراردادم با باشگاه گیتی پسند 
اصفهان به پایان رسید و در حال حاضر 
باشگاه  به  می توانم  و  هستم  آزاد  بازیکن 

دلخواهم ملحق شوم.
وی افزود: صحبت هایی مبنی بر جدایی 
من از گیتی پسند در نیم فصل لیگ گذشته 
مطرح شد و در آن مقطع قصد جدایی از 
گیتی پسند را داشتم که باشگاه با جدایی 
من مخالفت کرد و به همین دلیل تا پایان 

فصل در خدمت گیتی پسند بودم.
بازیکن قمی تیم فوتسال گیتی پسند 
گفت: در آن زمان باشگاه یاسین پیشروی 
قم با من مذاکراتی داشت و هم این باشگاه 
و هم خود من، مایل به همکاری بودیم با 
این حال شرایط برای انتقال من به یاسین 

پیشرو فراهم نشد.
تقی زاده درباره علاقمندی یاسین پیشرو 
به بازگرداندن بازیکنان بومی شاغل در سایر 
تیم ها بیان داشت: در حال حاضر پیشنهادی 

از سوی باشگاه یاسین پیشرو به دست من 
نرسیده و هنوز با باشگاه یاسین پیشروی قم 

مذاکره ای نداشته ام.
وی عنوان کرد: نمی توانم علاقمندی 

خود را نسبت به بازگشت به قم و حضور 
خود  شهر  برتری  لیگ  تیم  ترکیب  در 
پنهان کنم اما در صورتی که بخواهم به 
قم بازگردم شرایط خاص خود را خواهم 

داشت.
بازیکن قمی گیتی پسند تصریح کرد: 
می خواهم فصل آینده در تیمی بازی کنم 
این،  و  باشد  قهرمانی  جدی  مدعی  که 
موضوع مهمی برای من است و اگر یاسین 
پیشرو نیز تیمش را برای قهرمانی ببندد و به 
جذب من تمایل داشته باشد به طور جدی 

به یاسین فکر می کنم.
تقی زاده درباره قهرمانی تیم ملی فوتسال 
در آسیا و عدم حضورش در ترکیب تیم ملی 
گفت: تلاش خود را برای همراهی تیم ملی 
انجام دادم و به نظر سرمربی تیم ملی احترام 
می گذارم و بار دیگر برای رسیدن به تیم 
ملی تلاش خواهم کرد و موفقیت تیم ملی 
در ازبکستان برای همه ما یک افتخار بزرگ 
است و به تک تک اعضای تیم ملی و کادر 

فنی تبریک می گویم.

رئیس هیئت فوتبال قم:

امتیاز تیم فوتبال وحدت قم به خراسان جنوبی بازگشت

بازیکن قمی تیم فوتسال گیتی پسند:

با یاسین پیشرو مذاکره ای نداشته ام

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد واملاک ثبت 
جعفریه تصرفات مالکانه مفروزی متقاضی پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد 

مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تایید نموده اند :
1-رای شماره 139460330005001705-94/11/18کلاس

ه1391114430005000127آقای سید هادی موسوی فرزند 
سید جلال به کدملی 0383117410 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 353/60مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی امام قلی محمدی .
2-رای شماره 1394603300050011534-94/11/08کلاس

ه1391114430005000215آقای عباس محمدی فرزند محمد 
به کدملی 0381820300 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده بمساحت 152مترمربع در قسمتی از پلاک 
55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 

مالک رسمی امام قلی محمدی .
3-رای شماره 139460330005001528-94/11/07کلاسه

139211443000500017آقای حسین صفری فرزند نصراله به 
کدملی 0600427153 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده بمساحت 483 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی امام قلی محمدی .
4-رای شماره 139460330005001531-94/11/07کلاسه

1391114430005000359آقای سید رضا موسوی فرزند سید 
جلال به کدملی 0603231594نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 147/50 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران 

نو خریداری از مالک رسمی امام قلی محمدی 
5-رای شماره 139460330005001530-94/11/07کلاسه

1392114430005000065آقای غضنفر محمدی فرزند مظفر 
به کدملی 0383096979 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده بمساحت 469 مترمربع در قسمتی از پلاک 
55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 

مالک رسمی امامقلی محمدی .
6 - رای شماره 139460330005001529-94/11/07کلاس

ه1392114430005000064آقای غضنفر محمدی فرزند مظفر 
به کدملی 0383096979 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده بمساحت 41/75 مترمربع در قسمتی 
از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی
7 - رای شماره 139460330005001532-94/11/08کلاس

ه1391114430005000469خانم صغری دارآفرین فرزندحسن 
به کدملی 0383094631 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده بمساحت 315 مترمربع در قسمتی از پلاک 

55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 
مالک رسمی امامقلی محمدی

8 - رای شماره 139460330005001535-94/11/08کلا
فرزند  نژاد  رسولی  جواد  سه1393114430005000223آقای 
محمد حسن به کدملی 0381723313 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران 

نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی
9 - رای شماره 139460330005001704-94/11/18کلا

سه1392114430005000069آقای صدراله عبدی فرزند قنبر 
علی به کدملی 0383097266 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 110 مترمربع در قسمتی 
از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی حسینقلی مرادبگلو
10 - رای شماره 139460330005001703-94/11/18کلا

سه1392114430005000067آقای صدراله عبدی فرزند قنبر 
علی به کدملی 0383097266 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 88 مترمربع در قسمتی 
از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی حسینقلی مرادبگلو
11 - رای شماره 139460330005001706-94/11/18کلا

سه1391114430005000436آقای علی شهیازی فرزند نصراله 
به کدملی 0383058041 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده بمساحت 100/60مترمربع در قسمتی 
از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی
شماره  اصلاحی  رای    –  12
139460330005001905-94/12/01کلاسه139111443

0005000176آقای قاسم برزو فرزند فرزندحسین به کدملی 
0385692420 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده بمساحت 228 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نوخریداری ازمالک 

رسمی امامقلی محمدی
13 - رای  شماره 139460330005001900-94/11/29کلا

سه1391114430005000458آقای اصغر حاجیلو فرزند لطیف 
به کدملی 0384210236 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده بمساحت 168 مترمربع در قسمتی از پلاک 
55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 

مالک رسمی امامقلی محمدی
14 - رای  شماره 139460330005001895-94/11/29کل

اسه1391114430005000778آقای احمد تاری وردی فرزند 
شاکر به کدملی 3873349434نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 200 مترمربع در قسمتی 
از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی
15 - رای  شماره 139460330005001893-94/11/29کل

فرزند  یوسفی  محمود  اسه1391114430005000366آقای 
دوستعلی به کدملی 0385692961نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 151 مترمربع در قسمتی 
از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی
16 - رای  شماره 139460330005001934-94/12/01کل

اسه1391114430005000254آقای حسین روزبه  فرزند بهار 
علی به کدملی 0383721849 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع در قسمتی 
از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی
17 – رای شماره 139460330005001950-94/12/01کل

اسه1391114430005000204آقای نوبت علی غلامی  فرزند 
جعفر به کدملی 5029755780 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 175 مترمربع در قسمتی 
از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی عبداله محمدی
18 - رای شماره 139460330005001890-94/11/29کلا

سه1391114430005000544خانم خدیجه بهنیا فرزند قنبر به 
کدملی 0386783195 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده بمساحت 148 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی عبداله محمدی
19 - رای شماره 139460330005001891-94/11/29کل

عزیز  فرزند  نوری  علی  آقای  اسه1391114430005000710 
علی به کدملی 0384805051 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 294/22 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران 

نو خریداری از مالک رسمی عبداله محمدی
20 - رای شماره 139460330005001892-94/11/29کل

فرزند  صالح  حسن  آقای  اسه1394114430005000013 
اسمعیل به کدملی 03867787271 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که درآن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران 

نو خریداری از مالک رسمی عبداله محمدی
21 - رای شماره 139460330005001897-94/11/29کل

فرزند  باختر  ابوالفضل  آقای  اسه1391114430005000568 
حسن به کدملی 038690932 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 237/50 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران 

نو خریداری از مالک رسمی سید محمد موسوی
22- رای شماره 139460330005001896-94/11/29کلا

سه1391114430005000483 آقای حمید رضا لطیف فرزند 
محمد به کدملی 0384678289 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 190 مترمربع در قسمتی 
از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی سید محمد موسوی
23 - رای شماره 139460330005001894-94/11/29کلا

سه1392114430005000131 آقای اکبر صفری فرزندحسن به 
کدملی 0383103711 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده بمساحت 261/25 مترمربع در قسمتی از پلاک 
55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 

مالک رسمی سید یداله موسوی
24 - رای شماره 139460330005001923-94/12/01کل

شعبانی   مهدی  آقای  اسه1392114430005000189 
فرزندعبدالحسین به کدملی 0385694687 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی سید محمود موسوی
25 - رای شماره 139460330005001572-94/11/12کلا

سه1391114430005000587 آقای جعفر بهمن فرزندشعبان 
به کدملی 0383094291 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده بمساحت 332/30 مترمربع در قسمتی 
از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی سید محمود موسوی
26 - رای شماره 139460330005002155-94/12/9کل

نژاد  حسنی  ابوالفضل  آقای  اسه1394114430005000010 
فرزند یوسف به کدملی 0382209397 نسبت به ششدانگ یک 
واحد مرغداری بمساحت 10000 مترمربع در قسمتی از پلاک 
45/19 اصلی بخش دو ثبت ساوه الحاقی به جعفریه خریداری از 

مالک رسمی جهادکشاورزی قم
و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر اگهی و انقضاء 
عدم  به  توجه  با  گردد  صادر  رسمی  سندالکیت  مقرر  موعد 
دسترسی به مالکین مشاعی ، مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی  ، تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت دو ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول ، اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه تسلیم ، و رسید آن 
را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند ، لازم به توضیح است 
که صدور سند براساس قانون مذکور مانع ازمراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود .
تاریخ انتشار اول  : روز سه شنبه مورخ 1394/12/11

تاریخ انتشار دوم  : روز چهارشنبه مورخ 1394/12/26 
محمدرضا خدایاری
رئیس ثبت اسناد و املاک جعفریه

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های  
فاقد سند رسمی اداره ثبت اسنادواملاک جعفریه

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای جاسم مخلص با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که 
سند مالکیت تک برگی ششدانگ پلاک 10253/693 اصلی واقع در بخش 1 
ثبت قم در صفحه 116 دفتر 288 ذیل ثبت 35165 بشماره سریال 045124 ه 
93 بنام جاسم مخلص صادر و تسلیم شده که نامبرده اعلام داشته سند مالکیت 
در اثر جابجایی مفقود گردیده که نامبرده تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را 
نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون 
ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس 
از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ 
نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت 

به صدرو سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی فقدان سند مالکیت
 آقای علی اکبر مجاهدی بموجب وکالت 13538-20/11/1394 دفتر 62 قم 
با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند ششدانگ پلاک 
10599/1572/1601/3457 اصلی بخش 1 صفحه 393 و دفتر 482 ذیل ثبت 
81021 بنام راضیه حسینی میلانی ثبت و صادر و تسلیم شده که نامبرده اعلام 
داشته که سند مالکیت در اثر اسباب کشی مفقود گردیده. لذا مراتب باستناد 
تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل 
آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز 
کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. 
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر 

مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

خبری از استعفای کتبی کی روش نشد:

حربه مرد پرتغالی 
برای فشار به دولت! 

 بحث استعفای شفاهی و کتبی سرمربی تیم ملی 
به فدراسیون فوتبال هنوز ادامه دار است اما خبرها 
حاکی از آن است که وی استعفایی کتبی به کفاشیان 

نداده است.
بعد از بازی پرسپولیس برابر فولاد بود که کی روش 
زودی  به  که  شد  مدعی  جنجالی  نظر  اظهار  در 
استعفای خود را تقدیم مدیران فدراسیون فوتبال 
می کند. او یکی دو روز بد به فدراسیون رفت و در 
جمع خبرنگاران مدعی شد که از سمت خود در تاریخ 
11 اردیبهشت ماه سال 95 از استعفا کرده است و 
دیگر مسئولیتی در تیم ملی نخواهد داشت. او در حالی 
این صحبت را مطرح کرد که اعضای هیأت رئیسه 
فدراسیون فوتبال ادعا می کنند کی روش هرگز به 
صورت کتبی استعفایی به مدیران این فدراسیون نداده 
است. البته ظاهرا حرف های آنها کاملا درست است 
چراکه پیگیری های ما هم این موضوع را ثابت کرد که 
کی روش هرگز به صورت رسمی استعفایی نداده است 
و صحبت های او تنها در حد شفاهی باقی مانده است.

کی روش روز شنبه مورخ بیست و چهارم بهمن ماه 
به فدراسیون فوتبال رفت و به دلیل آنچه بازگذاشتن 
دست رئیس فدراسیون فوتبال خوانده بود مدعی شد 

که از سمت خود استعفا کرده است.
چرا کی روش هرگز استعفا نخواهد کرد؟

کی روش هرگز حاضر نیست استعفای خود را به 
صورت کتبی در اختیار کفاشیان قرار بدهد و در این 
مدت هم هربار بحث در مورد استعفای او مطرح شده 
است موضوع به صورت شفاهی مطرح شده است. 
فراموش نکنید که در صورتی که او به صورت کتبی از 
سمت خود کنارگیری کند باید به فوتبال ایران غرامت 
پرداخت کند و سرمربی پرتغالی تیم ملی هرگز حاضر به 
انجام چنین کاری نیست. بی تردید او به دلیل انگیزه های 
مالی کشورش را رها کرده و به ایران آمده است و حاضر 
نیست غرامتی پرداخت کند. ضمن اینکه این نکته را 
هم باید در نظر گرفت که کی روش در طول 5 سال 
حضورش درفوتبال ایران هرگز پیشنهادی بهتر نداشته 
است و طبیعی است قرارداد خوب با فوتبال ایران را 
رها نمی کند. کی روش تنها هر از چندگاهی موضوع 
استعفای خود را مطرح می کند تا به نوعی به دولت برای 

تحقق خواسته هایش فشار بیاورد.

از استعفای کی روش چه کسی نفع می برد؟
بدون تردید تنها علی کفاشیان است که از استعفای 
کی روش به بهترین شکل استفاده می کند. رئیس 
فدراسیون فوتبال به خوبی می داند که کی روش به 
واسطه جوانگرایی که در تیم ملی انجام داده است 
هواداران زیادی در فوتبال ایران داد. او در این روزها 
حسابی با سرمربی پرتغالی تیم ملی هماهنگ است و 
از هرفرصتی برای فشار آوردن به دولت استفاده کند. 
طبیعی است که وقتی کی روش حرف از استعفا می زند 
و ادعا می کند که می خواهد دست کفاشیان را باز بگذارد، 
رئیس فدراسیون فوتبال می تواند از کسانی که مخالفش 
هستند و می خواهند او در انتخابات فدراسیون فوتبال 
شرکت نکند امتیاز بگیرد. البته وقتی حرف از رفتن 
کی روش به دلیل کمبود امکانات زده می شود، طبیعی 
است که وزارت ورزش و جوانان دست به کار می شود تا 
این مشکل را حل کند. در روزهایی که فدراسیون فوتبال 
با مشکلات مالی عدیده ای روبرو است و بودجه ای برای 
عمل کردن به خواسته های سرمربی تیم ملی ندارد، 
طبیعی است که در این شرایط تنها وزارت ورزش است 

که می تواند این خواسته را برآورده کند.

تکلیف رئیس فدراسیون فوتبال با کی روش 
چیست؟

حراست  مدیرکل  حسنی خو  رضا  گذشته  روز 
وزارت ورزش و جوانان اعلام کرد رئیس جدید باید 
در مورد ادامه فعالیت کی روش تصمیم گیری کند. 
طبیی است که اگر هرکسی به جای کفاشیان رئیس 
فدراسیون فوتبال شود از کی روش حمایت خواهد کرد 
چراکه حمایت از او به معنای حمایت طرفداران فوتبال 
از رئیس جدید است. هرچند کی روش در این روزها 
سعی می کند وانمود کند که تنها در صورت ماندن 
کفاشیان به کارش ادامه می دهد اما خیلی بعید است 
که حاضر نشود با رئیس جدید این فدراسیون کار کند. 
کی روش به خوبی می داند که از فدراسیون فوتبال 
ایران یکی از بالاترین قراردادهای مربیان دنیا را دریافت 
می کند و حاضر نیست به این راحتی ها سرمربیگری 
تیم ملی را رها کند. او تنها ترجیح می دهد که با 
مدیری کار کند که 5 سال سابقه همکاری با او را 

داشته است 

سرپرست باشگاه پرسپولیس امروز خبر از تمدید قرارداد با سرمربی سرخ پوشان داد.
علی اکبر طاهری دیروز برای لحظاتی در کنار سرخ پوشان در مجموعه انقلاب حضور پیدا 
کرد. در این جمع دوستانه در حالی که محسن مسلمان و مهدی طارمی به عنوان گزارشگر 
در حال تهیه گزارش از سرخپوشان بودند. آنها با سرپرست باشگاه پرسپولیس هم گفت وگویی 

داشتند.
از سوالات توأم با شوخی بازیکنان پرسپولیس این بود که آیا قرارداد برانکو تمدید خواهد 

شد یا نه، که طاهری پاسخ داد: خیال هواداران راحت، قرارداد برانکو را تمدید خواهیم کرد.
طاهری هر چند معلوم نیست این صحبت را به شوخی یا برای اطمینان خاطری هواداران 
اعلام کرده اما این مسئله ای است که هواداران پرسپولیس می پرسند و یکی از مباحث 
همیشگی این روزهای باشگاه است. سوالی که هیچ یک از مدیران سرخپوش با قاطعیت از آن 
صحبت نمی کنند و این در شرایطی است که اکثر هواداران پرسپولیس برانکو را دوست دارند 
و خواهان تمدید قرارداد باشگاه با او هستند اما در باشگاه پرسپولیس گویی بین مدیران هنوز 

این قاطعیت به وجود نیامده که برانکو را حفظ کنند.

سوژه 
روز
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هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و 

به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021845 شماره  رأی   -1
1391114430001006536آقای/ خانمغلامرضا طاهری فرزند مسیب6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 101 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10458 -اصلی واقع در 

بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021516 شماره  رأی   -2
1392114430001000075 آقای/ خانم فاطمه داماد ممقانی فرزند آقا بزرگ 6دانگ یک 
باب ساختمان  بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 90و91و92فرعی از 

280 -اصلی واقع در بخش5 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021572 شماره  رأی   -3
1391114430001001163 آقای / خانم محمود نداف نیا فرزند عباس6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 136/03 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 10434 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمود آقا محمد بیگی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021376 شماره  رأی   -4
1391114430001004687 آقای / خانم حورا سلیمان پناه فرزند رضا6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 227/33 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10418 -اصلی واقع 
در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی نسبت به 74/60متر مربع و خریداری عادی 
مع الواسطه از سید سلیمان سلیمان پناه نسبت به 149/33متر مربع و خریداری عادی از 

معصومه عباسی احدی از وراث مصطفی عباسی نسبت به 3/30متر مربع .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021919 شماره  رأی    -5
1392114430003000035 آقای / خانم سید مسعود ناظم زاده فرزند سید اصغر6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 15000/18 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 22 
-اصلی واقع در بخش9 ثبت قم خریداری عادی از خانم نازنین گنجی احدی از وراث لطفعلی 

خان وفائی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021639 شماره  رأی    -6
1391114430001003951 آقای / خانم محمد رضا اسماعیلی فرزند مانده علی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 175/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10827/1 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی نسبت به 167 متر مربع و خریداری 

عادی مع الواسطه از اسداله پوستچی نسبت به 7/50متر مربع .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018476 شماره  رأی   -7
1391114430001007394 آقای / خانم افتخار هادی زاده فرزند باقر6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 125/62 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 11134 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد تقی فاطمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022562 شماره  رأی    -8
1392114430001000927 آقای / خانم سید احد موسوی مجد فرزند سید احمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 169/05 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11562 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022264 شماره  رأی   -9
سید  فرزند  مجد  موسوی  محمود  سید  خانم   / آقای   1392114430001000928
احمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 169/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11562 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018625 شماره  رأی   -10
1391114430001008467 آقای / خانم حجت اله شاکری فرزند عنایت اله 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 202 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10885 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021922 شماره  رأی   -11
1391114430001007151 آقای / خانم محمد رضا رحیمی فرزند عباس6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 176 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10921 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021536 شماره  رأی   -12
باب  یک  رضا6دانگ  فرزند  یزدی  فاطمه  خانم   / آقای   1391114430001006179
ساختمان بمساحت 76/99 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10473 -اصلی واقع در 

بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از شوکت موسی زاده برقعی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021928 شماره  13-رأی 
باب  فرزند حیدر6دانگ یک  بهروز دالائی  / خانم  آقای   1391114430001005172
ساختمان بمساحت 52/47 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10933/208و10934 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد صابری .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022484 شماره  رأی    -14
1391114430001009363 آقای / خانم محمد تقی منجمی فرزند محمد6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 90/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10293/1 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022633 شماره  رأی   -15
از  علیرضا3دانگ مشاع  فرزند  قربانی  / خانم رضا  آقای   1392114430001001053
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 69/93 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10933/230و10934 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022634 شماره  16-رأی 
مشاع  امیر3دانگ  فرزند  آقاجانی  فاطمه  خانم   / آقای   1392114430001001054
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 69/93 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10933/230و10934 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020583 شماره  رأی   -17
1391114430001009004 آقای / خانم لطف اله فضلی فرزند محمد ابراهیم6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 112/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 10980 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید محمد گل بیز .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018859 شماره  رأی   -18
1391114430001002585 آقای / خانم جواد مظفر حسینی فرزند رضا6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 85/12 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10416 -اصلی واقع در 

بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016297 شماره  19-رأی 
1391114430002010141 آقای / خانم زهرا پوردزفولی فرزند طالب6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 13/92 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 11039 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از قلی ظهرابی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016142 شماره  رأی   -20
1391114430001002327 آقای / خانم رقیه تاجیکی فرزند نوراله 6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 77/11 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11491 -اصلی واقع در 

بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از عباس جهانگیری .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022457 شماره  رأی   -21
1391114430001005269 آقای / خانم محسن محمدی دولت ابادی فرزند صادق 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 184/46 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10455 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022037 شماره  رأی   -22
1391114430001006049 آقای / خانم حسین قادری فرزند احمد6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 71 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10468 -اصلی واقع در 

بخش1 ثبت قم خریداری عادی از ورثه غلامحسین وفائی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016882 شماره  رأی   -23
1391114430001008041 آقای / خانم عباس وفائی باغکی فرزند علی اصغر 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 75 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10446/1 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد رئیس جعفری مطلق .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016888 شماره  رأی   -24
1391114430001007205 آقای / خانم محمد صادق نوری مطلق فرزند حسن6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 69/70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10699 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015381 شماره  رأی   -25
1391114430001003051 آقای / خانم مهدی عظیمی نیا فرزند علیرضا6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 72 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11243 -اصلی واقع در 

بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث غلامعلی ولی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021632 شماره  رأی   -26
1391114430001009125 آقای / خانم زهرا محمدی فرزند اسماعیل 6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 54 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10537 -اصلی واقع در 

بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از عباس اسحاقی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024645 شماره  رأی   -27
1392114430001000539 آقای / خانم سید موفق موسوی فرزند سید اسمعیل 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 120 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11039/4 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022100 شماره  رأی   -28
1391114430001007488 آقای / خانم حمیده موید زاده فرزند محمد رضا6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 112 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1/669 -اصلی واقع 
در بخش4 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از رضا صادقی جمکرانی احدی از وراث 

جلیل صادقی جمکرانی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017888 شماره  رأی   -29
1391114430001005868 آقای / خانم سید محمد حسینی جمکرانی فرزند سید نقی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 149/24 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
1/419 -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از فرج اله اسماعیلی 

جمکرانی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016942 شماره  رأی   -30
1391114430001007213 آقای / خانم کبرا امرالهی فرزند ابوالفتح91سهم مشاع از 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 154 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10247 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از رضا سامیان .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016943 شماره  رأی   -31
1392114430001001909 آقای / خانم مریم جلالی فراهانی فرزند رضا65سهم مشاع از 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 154 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10247 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از رضا سامیان.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022650 شماره  رأی   -32
1391114430001007337 آقای / خانم علی اکبر رحیمیان فرزند عباس6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 76/12 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1470 و1471 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
33- رأی شماره 12752 مربوط به پرونده کلاسه 34903هیات حل اختلاف ماده 147 
آقای / خانم اصغر عسگری فرزند هادی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 520 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11228مکرر -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022039 شماره  رأی   -34
1391114430001001417 آقای / خانم حرمت محمد حسینی نژاد فرزند سید مهدی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100/30 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

1/689 -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از خدیجه کرمانی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018919 شماره  رأی   -35
1391114430001003839 آقای / خانم حسین بخشی فردوئی فرزند غلامعلی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 105 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11038/39/974 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015646 شماره  رأی   -36
1391114430001007299 آقای / خانم فاطمه رسولی کهکی فرزند علی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 140 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10707/4 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023320 شماره  رأی   -37
1391114430001008334 آقای / خانم علی رضا نیک زاد فرزند علی اکبر6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 1748/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 33 -اصلی واقع 

در بخش4 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث ناصر عسگری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018237 شماره  رأی   -38
1391114430001005633 آقای / خانم علی اکبر امامی رودی فرزند غلامعباس 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 140 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10659/3 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021835 شماره  رأی   -39
1391114430001008982 آقای / خانم ابوالفضل رمضانی فرزند کریم6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 130 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10435 -اصلی واقع در 

بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمود آقا محمد بیگی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018901 شماره  رأی   -40
1391114430001009049 آقای / خانم احمد رفاهی فرزند غلامرضا6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 130/71 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10979 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021622 شماره  رأی   -41
1391114430001006773 آقای / خانم محمد باقر ساعی ور سردرود فرزند جعفر6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 115/45 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10586 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021520 شماره  رأی   -42
1391114430001010375 آقای / خانم سید مجتبی مجد پور فرزند سید محمد 
محسن6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 55 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10717 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021348 شماره  رأی   -43
1391114430001004379 آقای / خانم ابوالحسن وفایی رازدار  فرزند مرتضی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 172/33 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 

10250/18 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022528 شماره  رأی   -44
1391114430001006027 آقای / خانم حسینعلی قاسمی کریم آبادی فرزند مهراب 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 58/66 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10473/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001019085 شماره  رأی   -45
1391114430001010191 آقای / خانم عباس مهجوری فرزند غلامرضا6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 165/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 10250/18 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018849 شماره  رأی   -46
1391114430001006523 آقای / خانم محمد ضیاء ملا یوسفیان فرزند عبداللطیف 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 111/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

6190 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001019676 شماره  رأی   -47
شعبان6دانگ  فرزند  نظری  غلامرضا  خانم   / آقای   1391114430001010124
ثبتی  پلاک  از  قسمتی  روی  بر  مربع  متر   50/78 بمساحت  ساختمان  باب  یک 
11135/1173 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث 

عبداله توسلی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022706 شماره  رأی   -48
1392114430001001739 آقای / خانم مهدی علی شاهی خواسته فرزند عباس6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 128/60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10453/2 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022497 شماره  رأی   -49
1392114430001001506 آقای / خانم علی اله کتابی فرزند علی اکبر6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11285/67 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021994 شماره  رأی   -50
1391114430001003449 آقای / خانم محمد آقا جمالی کلکو فرزند حسین3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 355/77 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10487/35 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از اشرف 

روحانی احدی از وراث میر باقر روحانی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021993 شماره  رأی   -51
1393114430001001137 آقای / خانم فاطمه محمدی فرزند غزال3دانگ مشاع از 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 355/77 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10487/35 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از اشرف روحانی 

احدی از وراث میر باقر روحانی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022033 شماره  رأی   -52
1391114430001008921 آقای / خانم محمد حسن فقیهی قادیکلاهی فرزند محمد 
کاظم 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 105/01 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10273 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی و خریداری عادی از 

احمد مهدوی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021812 شماره  رأی   -53
1392114430001001104 آقای / خانم مهدی خراسانی زاده گزکی فرزند حسن6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 127/15 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10898 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022096 شماره  رأی   -54
1391114430001005823 آقای / خانم محمد رضا کعبی پور فرزند جمعه 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 121/48 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1/431/3361 

-اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022365 شماره  رأی   -55
1392114430001001422 آقای / خانم حسن غفاری جاهد فرزند اسمعیل6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 72 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10933/445و10934 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021550 شماره  رأی   -56
1391114430001007175 آقای / خانم قاسم کاظمی وشنوه ئی فرزند حرمت اله 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 129/03 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10450 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از فاطمه ترکمن .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018254 شماره  رأی   -57
1391114430001005699 آقای / خانم علی محمد فخاری نیا فرزند شعبان6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 54/58 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11241 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید الیاس عقیلی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022712 شماره  رأی   -58
1391114430001009239 آقای / خانم محمد اکبر زاده شبان فرزند رضا6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 178/60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 10447 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022540 شماره  رأی   -59
1391114430001009238 آقای / خانم محمد اکبر زاده شبان فرزند رضا6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 112 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10463 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022185 شماره  رأی   -60
1391114430001000419 آقای / خانم سید محمد رضا میرهءفرزند سید مرتضی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 82/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10630/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022695 شماره  رأی   -61
1392114430001000922 آقای / خانم فاطمه علی زاده موحد فرزند اصغر6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 50/25 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10543 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021625 شماره  رأی   -62
1391114430001006307 آقای / خانم حسین نظری ابراهیمدهی فرزند ابراهیم6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 103/17 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10923 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022652 شماره  رأی   -63
علی  موسوی مجدفرزند سید  غفور  خانم سید   / آقای   1392114430001000266
اکبر 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 120 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11135/532 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از فاطمه خبازی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018630 شماره  رأی   -64
1391114430001007646 آقای / خانم براتعلی امیدی فرزند رجبعلی6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 127/40 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10250/18/36 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند 
لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1394/12/11 
تاریخ انتشار دوم: 1394/12/26
جعفر کاظمی - رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی



اجتماعی سه شنبه - یازدهم اسفندماه 1394 - سال هجدهم - شماره 63953

نمایندگان منتخب
 و مسئله ای به نام شهر

در روز جمعه 7 اسفند 94 شاهد حضور شهروندان 
در پای صندوق های رأی برای انتخاب نمایندگان محترم 
شهرمان در مجلس شورای اسلامی دوره دهم بودیم. وظایف 
اسلامی  نمایندگان محترم مجلس شورای  اختیارات  و 

ایجاب می نماید که در چارچوب منافع ملی و نگاه کلان به مسائل سرزمینمان ایران 
قانون گذاری و نظارت بر اجرای قوانین را در سطح ملی دنبال نمایند.

 اما پیگیری مسائل و مشکلات حوزه انتخابیه و از آن جمله مسائل شهری و تلاش 
برای رفع آن نیز از نمایندگان محترم شهرمان در مجلس شورای اسلامی انتظار می رود. 
دلیل این نکته هم این موضوع می باشد که نمایندگان مجلس شورای اسلامی نمایندگان 
شهروندانی هستند که شهرشان با مسائل و مشکلات زیادی درروند توسعه شهری 
پایدار روبرو می باشد و دغدغه کاهش کیفیت زندگی در شهرشان را نیز دارا می باشند و 
نمایندگان متعهد در کنار وظایف اصلی که در سطح ملی دارند برای پاسخگویی شایسته 

به این دغدغه موکلانشان گام های جدی و بلندی را نیز برمی دارند. 
تعامل سازنده و مفید نمایندگان مجلس شورای اسلامی با مدیریت شهری در عین 
حفظ اقتدار و استقلال مدیریت شهری در اداره امور شهر می تواند در شناخت دقیق 
مسائل و مشکلات اصلی و کلان شهر و پیگیری در اموری که مدنظر مدیریت شهری 
برای بهبود عملکرد در اداره شهر موردنیاز و خارج از اختیارات مدیریت شهری می باشد 

اثرگذار باشد. 
ونیز  کشور  واداری  اجرایی  نظام  در  متمرکز  ساختار  دلیل  به  متأسفانه  چراکه 
محدودیت های مدیریت محلی برای تصمیم گیری در برخی موضوعات ونیز توزیع متمرکز 
منابع مالی از سطح ملی، انجام رایزنی و پیگیری در سطوحی بالاتر از دستگاه های اجرایی 
مستقر در سطح شهر موردنیاز می باشد که این مهم با توجه به جایگاهی که نمایندگان 

محترم مجلس شورای اسلامی در سطح ملی دارا می باشند امکان پذیر است. 
از سویی با توجه به نقش و کارکردی که برای شهرمان در سطح ملی تعریف شده 
اختصاص برخی حمایت ها در سطح ملی نیز مورد انتظار می باشد که این مهم نیز 
درگرو پیگیری مجدانه و رایزنی منتخبین شهرمان در سطح ملی می باشد. به اعتقاد 
نگارنده وسعت قابل توجه بافت نابسامان و ناکارآمد در مرکز و پیرامون شهر، ناسازگاری 
محیط انسان ساخت با بستر طبیعی شهر، آشفتگی در نظام برنامه ریزی و توسعه 
ایرانی اسلامی، اقتصاد ضعیف و  شهری و به تبع آن دوری گزیدن از هویت شهر 
ناپایدار شهری، از بین رفتن بافت تاریخی و هویتی شهر قم ونیز بناهای ارزشمند 
تاریخی که در درون خود جای داده، خرده فرهنگ های متعدد وعدم ارتقای فرهنگ 
شهروندی، کاهش حس تعلق پذیری ساکنین به شهر ازجمله چالش های پیشروی 
شهرمان می باشد که امیدواریم موردتوجه و دغدغه نمایندگان منتخب شهرمان در 
مجلس شورای اسلامی نیز قرار گیرد تا با تعامل مفید و سازنده با مدیریت شهری 
و پیگیری های لازم که می بایستی در سطح ملی توسط نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی صورت پذیرد شاهد حل این چالش ها و به تبع آن افزایش کیفیت زندگی 

در شهرمان باشیم.
* کارشناس ارشد جغرافیا و برنامه ریزی شهری

جنایت در پوشش فروش سکه های عتیقه
6 نفر که در پوشش فروش سکه های عتیقه، طعمه های خود را به ساختمان های 
نیمه کاره کشانده و در یک نقشه از قبل طراحی شده با ضربات سلاح سرد آنها را به قتل 
رسانده و پس از سرقت وجوه نقد متواری می شدند با تلاش مأموران پلیس به دام افتادند.

در ساعت 18:30 مورخه 27 آبان 94 در خیابان شریعتی– بلوار صبا، وقوع یک فقره 
فوت مشکوک از طریق بیمارستان شهدای تجریش به کلانتری 101 اعلام شد.

با حضور مأموران کلانتری در محل و انجام تحقیقات اولیه از همراهان متوفی بنام سعید 
)45 ساله( - که بر اثر شدت جراحات ناشی از اصابت جسم تیز فوت کرده بود – مشخص 
شد که متوفی بهمراه دو نفر از دوستانش قصد خرید دهها عدد سکه طلای عتیقه را داشته 
است اما فروشندگان سکه های عتیقه طی یک درگیری اقدام به ارتکاب جنایت کرده و با 

سرقت مبلغ 15 میلیون تومان وجه نقد همراه مقتول از محل متواری شدند.
با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع قتل عمد و به دستور بازپرس شعبه هفتم دادسرای 
ناحیه 27 تهران، پرونده جهت رسیدگی در اختیار اداره دهم پلیس آگاهی تهران بزرگ 

قرار گرفت.
یکی از دوستان مقتول بنام ناصر )28 ساله( که در زمان ارتکاب جنایت، بیرون از 
ساختمان حضور داشت در اظهاراتش به کارآگاهان گفت: سعید به همراه صادق )34 ساله( 
وارد ساختمان شد و من در بیرون از ساختمان مراقب اوضاع بودم؛ پس از مدتی با شنیدن 
صدای درگیری وارد ساختمان شدم که با پیکر خونین سعید و صادق روبرو شدم؛ بلافاصله 
با اورژانس تماس گرفته و سعید و صادق را به بیمارستان منتقل کردیم که متأسفانه سعید 

فوت کرده و صادق نیز در حال حاضر در بیمارستان بستری است.
با آغاز رسیدگی به پرونده، کارآگاهان اطلاع پیدا کردند که مقتول از طریق کارگر سابق 
خود به نام »اکبر« با فروشندگان سکه های عتیقه آشنا شده و در ادامه جهت خرید به 
تهران مراجعه نموده که در روز جنایت، اکبر نیز بهمراه فروشندگان سکه های عتیقه حضور 
داشته و همزمان با وقوع جنایت بهمراه آنها متواری شده است. با توجه به وقوع جنایت در 
یک ساختمان در حال بازسازی، تحقیقات از مالک ساختمان نیز انجام و مشخص شد که 

سرایدار ساختمان نیز همزمان با وقوع جنایت متواری شده است.
در مورخه 30 دی 94  وقوع یک فقره قتل عمـد در خیابان پاسداران به کلانتری 102 
اعلام شد که با حضور مأمورین کلانتری در محل وقوع جنایت واقع در طبقه سوم یک 
ساختمان در حال ساخت مشخص شد که فردی 42 ساله بنام »داوود« بهمراه یکی از 
بستگان خود بنام محسن )40 ساله( قصد خرید سکه های طلای قدیمی را داشته است 
که در درگیری با فروشندگان سکه های طلا، هر دو نفر آنها مجروح و داوود به علت شدت 
ضربات وارد فوت کرده و فروشندگان سکه های طلا نیز با سرقت مبلغ 120 میلیون تومان 

پول نقد همراه مقتول از محل متواری شدند.
با توجه به اهمیت موضوع در دو پرونده، تیم ویژه ای از کارآگاهان در اداره دهم پلیس 

آگاهی تحقیقات پلیسی گسترده ای را جهت شناسایی متهمین آغاز کردند.
تحقیقات پلیسی حکایت از آن داشت که عاملین جنایت، طعمه های خود را با جلب 
اعتماد جهت خرید سکه های قدیمی طلا به ساختمان های نیمه کاره کشانده و در یک 
نقشه از قبل طراحی شده، با ضربات سلاح سرد آنها را به قتل رسانده و پس از سرقت وجوه 
نقد این افراد از محل متواری شدند. با انجام اقدامات گسترده پلیسی، کارآگاهان اطلاع پیدا 
کردند که متهمین قصد دارند به شیوه ای مشابه در مورخه 9 اسفند 94 در قالب فروش 
سکه های طلای قدیمی اقدام به ارتکاب جنایت و سرقت نمایند؛ بلافاصله محل حضور 
متهمین در پارک گل نبی واقع در خیابان شریعتی شناسایی شد و کارآگاهان این محل را 

در قالب چند اکیپ تحت مراقبت های پلیسی قرار دادند.
با شناسایی دقیق متهمین در داخل پارک گل نبی و در حالی که تعدادی از آنها سوار 
بر موتورسیکلت در محل حضور داشتند تا بلافاصله پس از ارتکاب جنایت و سرقت توسط 

همدستان خود از محل متواری شوند، عملیات دستگیری همزمان متهمین آغاز شد.
متهمین با اطلاع از حضور کارآگاهان، قصد متواری شدن از محل را داشتند که 
کارآگاهان اداره دهم با رعایت قانون بکارگیری سلاح و دادن دستور ایست اقدام به شلیک 
چندین تیر هوایی کرده و تعدادی از متهمین در همان مرحله اولیه عملیات دستگیر شدند.

یکی از متهمین- مسلح به سلاح سرد - به قصد متواری شدن از دست کارآگاهان اقدام 
به فرار می کند؛ کارآگاهان در مرحله اول چندین تیر هوایی شلیک کرده اما وی همچنان 
اصرار بر فرار می نماید که نهایتا مورد اصابت گلوله کارآگاهان قرار گرفته و پس از انتقال به 
بیمارستان فوت می کند. سرهنگ کارآگاه آریا حاجی زاده، معاون مبارزه با جرایم جنایی 
پلیس آگاهی تهران بزرگ با اعلام این خبر گفت: در عملیات دستگیری این گروه از 
متهمان، سرکرده گروه بنام عبدالله. م )62 ساله( بهمراه 5 متهم دیگر پرونده بنام های منیر. 
ش )27 ساله(، سخی. ک )25 ساله(، غلام. س )40 ساله(، شکرالله )38 ساله( دستگیر و 

در بازرسی از مخفیگاه آنها اموال مسروقه کشف شده است.
سرهنگ کارآگاه آریا حاجی زاده در خصوص کشف بیش از 450 عدد سکه طلای 
تقلبی از متهمان نیز گفت: در عملیات دستگیری متهمان، کیسه حاوی بیش از 450 عدد 
سکه زردرنگ طرح عتیقه کشف شد که در همان مراحل اولیه مشخص شد که تمامی سکه 

های کشف شده تقلبی و فاقد هرگونه ارزش مالی هستند.
معاون مبارزه با جرایم جنایی پلیس آگاهی تهران بزرگ خاطرنشان کرد: حسب دستور 
بازپرس پرونده، کلیه متهمان با قرار قانونی مناسب و جهت انجام تحقیقات در اختیار اداره 

دهم ویژه قتل پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفتند.

پلیس فتا هشدار داد

 مدلینگ، شیوه جدید کلاهبرداری
 در فضای مجازی

رئیس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات فرماندهی انتظامی استان مازندران از 
کلاهبرداری به شیوه استخدام مدلینگ در فضای مجازی خبر داد.

یکی از معضلات کنونی جامعه ما حفظ حریم خصوصی افراد است که به اشکال مختلف 
توسط سودجویان و کلاهبرداران نادیده گرفته شده و با سوء استفاده از مصادیق مختلف 

نقض این موضوع، از قربانیان اخاذی و هتک حیثیت می شود.
سودجویان در اکثر مواقع از شگردهای یکسان ولی با روش های مختلف اقدام به 
کلاهبرداری می کنند. این روزها افرادی با راه اندازی یک سری وب سایت های اینترنتی 
مبنی بر استخدام مدلینگ و آموزش آنها، اقدام به کلاهبرداری از دختران جوان می کنند.

برخی از دختران جوان نیز که احساس می کنند با خودنمایی چهره و اندام فیزیکی خود 
مشهور می شوند، فریب خورده و در این مسیر از پیش طراحی شده توسط سودجویان 
گام برمی دارند. سرهنگ حسن محمدنژاد رئیس پلیس فتای استان مازندران، با اشاره به 
این شیوه از کلاهبرداری ها و اخاذی از دختران جوان گفت: شگرد کار بدین گونه است 
که سودجویان در ابتدا برای به دام انداختن طعمه های خود در سایت های اینترنتی اقدام 
به تبلیغ استخدام مدلینگ از بین دختران جوان کرده و سپس به آن ها وعده استخدام در 

شرکت های اروپایی، ویزای اقامت و دستمزد ماهیانه چند صد دلار را می دهند.
وی عنوان داشت: دختران جوان نیز با رؤیای تبدیل شدن به یک مدل معروف و سفر 
به اروپا، فریب این تبلیغات را خورده و با شماره های اعلام شده تماس گرفته و با مدیران 
سایت ارتباط برقرار می کنند. سرهنگ محمدنژاد، افزود: شیادان از دختران جوان می 
خواهند که برای انجام مراحل استخدام به آن ها اجازه دهند که از آن ها عکسبرداری کرده 
و آن را برای شرکت های اروپایی ارسال کنند. وی تصریح کرد: کلاهبرداران سپس مدعی 
می شوند که شرکت های به اصطلاح معتبر اروپایی در زمینه مدل و زیبایی، تصاویر را 
نپذیرفته و از آن ها خواسته اند که تصاویر به گونه ای باشد که آن ها بتوانند به صورت دقیق 
تری عکسبرداری کنند. رئیس پلیس فتای مازندران در ادامه گفت: پس از تهیه تصاویر و 
عکس های دختران جوان، سودجویان و کلاهبرداران با بیان این موضوع که استخدامی 
در کار نبوده از طعمه های خود می خواهند که تن به خواسته های شیطانی آن ها داده و 
اگر این کار را انجام ندهند، اقدام به انتشار تصاویر خصوصی طعمه ها در فضای مجازی و 

شبکه های اجتماعی می کنند.

انتقام عروس از خواهر شوهر
 زن جوانی که به خاطر انتقام از خانواده شوهر خود، تصاویر خصوصی خواهرشوهرش را 

در فضای سایبری منتشر کرده بود شناسایی و دستگیر شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی پلیس فتا، سرهنگ علی شفیعی رئیس پلیس فتا 
استان کرمانشاه گفت: خانمی با در دست داشتن مرجوعه قضایی به این پلیس مراجعه 
و بیان داشت شخصی ناشناس مرا در خیابان مشاهده و مدعی شده تعدادی از عکس 
های خصوصی مرا در اختیار دارد. این زن ادامه داد: زمانی که پرسیدم آن را چگونه به 
دست آورده بیان داشت این تصاویر را از طریق یکی از شبکه های اجتماعی دریافت کرده 
و  جهت تایید حرف های خود یکی از عکس ها را از طریق شبکه اجتماعی تلگرام برایم 
ارسال کرد که متوجه شدم حقیقت را می گوید و با توجه به اینکه این موضوع باعث هتک 
حیثیت اینجانب شده، لذا درخواست پیگیری دارم. سرهنگ شفیعی افزود: با توجه به گفته 
های شاکی تیمی از پلیس فتا برای بررسی موضوع وارد عمل شدند که پس از یک سری 
تحقیقات فنی در فضای سایبری شخصی در خصوص انتشار تصاویر خصوصی این زن 
جوانی شناسایی و به پلیس فتا احضار شد. رئیس پلیس فتا استان کرمانشاه ادامه داد: متهم 
در بازجویی های به عمل آمده در مواجه با مستندات دیجیتالی کشف شده به بزه انتسابی 
مبنی بر انتشار تصاویر خصوصی شاکی اعتراف و اظهار داشت که عکس های شاکی را 
شخصی ناشناس در شبکه اجتماعی تلگرام برایش ارسال و درخواست داشت که این تصاویر 
را در فضای مجازی منتشر کنم. وی تصریح کرد: با توجه به اعترافات متهم کاراگاهان این 
پلیس با بررسی مستندات موجود صحت ادعای وی را مشخص کردند، لذا در ادامه با 
اقدامات فنی و استفاده از شگرد پلیسی فرد دیگری به عنوان متهم شناسایی و پس از اخذ 

دستور مقام قضائی دستگیر و ادله دیجیتال وی جهت بررسی به این پلیس منتقل شد.
رئیس پلیس فتا استان کرمانشاه بیان داشت: متهم در بازجویی اولیه منکر بزه انتسابی 
شد، اما با استخراج ادله دیجیتال و استفاده از تکنیک های خاص بازجویی معترف و بیان 
داشت که خواهرم عروس خانواده شاکی است و مدتی است با شوهر خود دچار اختلاف 
شده است به همین دلیل خواهرم با نقشه قبلی چند عکس از  خواهر شوهرش تهیه و آن 
را در اختیارم قرار داد و من هم تصاویر را از طریق شبکه های اجتماعی برای دوستم ارسال 

کردم تا در فضای مجازی منتشر کند.

مدیرکل نظارت و هماهنگی خدمات شهری شهرداری قم عنوان کرد:

توسعه فضای سبز شهر قم 
متناسب با اقلیم و اقبال مردم

مدیرکل نظارت و هماهنگی خدمات شهری شهرداری قم بر ضرورت توسعه فضای 

سبز شهر قم متناسب با اقلیم و اقبال مردمی تاکید کرد.
سید محسن میرهادی با تاکید بر ضرورت توسعه فضای سبز شهر قم اظهار کرد: 
قم در بخش فضای سبز نیازمند حرکتی جدی و اساسی است تا بتوان کمبودها و 

محدودیت های در این بخش را برطرف کرد.
وی ضرورت توجه به اقلیم و ظرفیت های قم برای درخت کاری در این شهر را یادآور 
شد و افزود: با توجه به آب و هوای شهر قم باید گونه هایی در این شهر برای درختکاری 

انتخاب شود که مشکلات قبلی را نداشته و ماندگار باشند.
مدیرکل نظارت و هماهنگی خدمات شهری شهرداری قم ادامه داد: همچنین 
گونه هایی که برای درختکاری و توسعه فضای سبز شهر استفاده می شود باید متناسب 
با خواست و اقبال مردم باشد تا زمینه مناسبی برای توسعه فضای سبز با همکاری 

مردم ایجاد شود.
وی لزوم گسترش درختان محدوده شهر را مورد تاکید قرار داد و افزود: هرچه 
فضای سبز داخلی و محدوده شهر بیشتر باشد شادابی و طراوت بیشتری در شهر 

برقرار می شود.
میرهادی گفت: با توجه به اینکه در ایام هفته درختکاری این کار در سطح شهر 
گسترش می یابد ضرورت دارد اکیپ هایی مردم را در کاشت درختان و آموزش آنان 

یاری کنند.
وی با بیان اینکه می توان از ظرفیت سامانه ارتباطات مردمی شهرداری قم برای 
راهنمایی همشهریان در خصوص درختکاری استفاده کرد، افزود: در صورت امکان 

شهرداری می تواند اکیپ هایی در اختیار مدارس و ادارات برای درختکاری قرار دهد.

مدیرعامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم اعلام کرد:

توسعه 1۸5 هکتاری فضای سبز جنگلی قم
مدیرعامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم از برگزاری مراسم هفته 
درختکاری خبر داد و گفت: آغاز عملیات اجرایی توسعه 185 هکتاری فضای سبز 
جنگلی قم، درختکاری سطح شهر و توزیع نهال بین شهروندان از برنامه های این 

هفته است.
پیام جوادیان با اشاره به برنامه های شهرداری قم به مناسبت هفته درختکاری 
اظهار کرد: هفته درختکاری از 15 اسفند ماه آغاز می شود که شهرداری قم در این 

ایام برنامه های مختلفی را در راستای توسعه فضای سبز در شهر در نظر گرفته است.
وی با بیان اینکه مراسم روز درختکاری با حضور شهردار قم ، مدیران شهرداری 
و مسئولان استان برگزار خواهد شد، اظهار کرد: در این مراسم از برترین شهرداران 
مناطق، معاونین خدمات شهری، کارشناسان، شهروند نمونه و مدرسه نمونه در حوزه 

درختکاری تجلیل خواهد شد.
مدیرعامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم افزود: همچنین در این روز به 
مناسبت هفته درختکاری در کنار بلوار مرجعیت به عنوان یکی از محورهای مهم شهر 

کاشت درخت انجام خواهد شد.
دیگر  از  را  قم  جنگلی  سبز  فضای  هکتاری  توسعه 185  اجرایی  عملیات  وی 
برنامه های شهرداری در این روز دانست و تصریح کرد: قم مشکلات زیادی در حوزه 

فضای سبز دارد که نیاز است عرصه های درختکاری در این شهر افزایش یابد.
جوادیان با بیان اینکه اقدامات اولیه برای اجرای عملیات توسعه فضای سبز شهر 
صورت گرفته است، افزود: هماهنگی های لازم عقد قرارداد با پیمانکار برای کاشت 

نهال ها صورت گرفته و امیدواریم ظرف یك هفته آینده تجهیز کارگاه صورت بگیرد.
وی با بیان اینکه برنامه های تبلیغاتی و اطلاع رسانی در این هفته نیز انجام خواهد 
شد، گفت: با همکاری صدا و سیما و رسانه های استان اقدامات تبلیغاتی و اطلاع رسانی 

در این هفته در خصوص درختکاری خواهیم داشت.
مدیرعامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم تصریح کرد: در برنامه های 
رادیویی و تلوزیونی نیز در هفته درختکاری آموزش های لازم به مردم ارائه خواهد شد.

وی تصریح کرد: امیدواریم با همکاری و همراهی مردم در این هفته اقدامات خوبی 
در خصوص توسعه فضای سبز در شهر انجام دهیم.

سرپرست اداره کل روابط عمومی شهرداری قم:

فرهنگ کاشت درخت در قم 
باید مورد توجه جدی قرار گیرد

سرپرست اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل شهرداری قم بر ضرورت همراهی 
دستگاه های مختلف برای توسعه فرهنگی درختکاری در شهر تاکید کرد.

ابوالفضل سبزعلیان با اشاره به برنامه های اطلاع رسانی و تبلیغاتی هفته درختکاری 
در شهر قم اظهار کرد: با توجه به تقارن هفته درختکاری و ایام فاطمیه برنامه ها و 

مراسم های مرتبط این هفته با رعایت شان این ایام برگزار می شود.
وی با تاکید بر اینکه در برنامه های اطلاع رسانی و تبلیغاتی از تاکیدات و اصول 
اسلامی نیز استفاده می شود، خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه احادیث و روایات زیادی 
در خصوص اهمیت درخت و درختکاری وجود دارد از این آیات و روایات در تبلیغات و 

برنامه های اطلاع رسانی هفته درختکاری استفاده می شود.
سرپرست روابط عمومی و امور بین الملل شهرداری قم با اشاره با تاثیر توسعه فضای 
سبز و درختکاری بر طراوت و شادابی شهر اظهار کرد: شهرداری برنامه های اطلاع 
رسانی گسترده ای در راستای آگاه سازی مردم در خصوص اهمیت درختکاری و توسعه 

فضای سبز در نظر گرفته است.
وی تقسیم وظایف و همکاری و همراهی دستگاه های مختلف در راستای توسعه 
فضای سبز شهر را ضروری عنوان کرد و افزود: ایجاد فرهنگ توجه به فضای سبز و 
درختکاری امری بین دستگاهی است که باید با همکاری تمام مجموعه های شهری 

و استانی صورت بگیرد.
سبزعلیان خاطرنشان کرد: اطلاع رسانی هایی که در هفته درختکاری صورت می 
گیرد در راستای همراه کردن مردم برای ایجاد تحول در فضای سبز شهر و همراهی با 

مجموعه شهرداری برای ایجاد شادابی در طراوت در شهر است.

یادداشت

اخبـــار

از  قم  شهردار  زیربنایی  امور  معاون 
بهره برداری از چند پروژه شاخص به ارزش 
450 میلیارد تومان در سال آینده در شهر 

قم خبر داد.
علیرضا قاری قرآن که در جلسه شامگاه 
یکشنبه شورای اسلامی شهر قم به بیان 
عملکرد شهرداری قم در پروژه های عمرانی 
مدیریت  بازنگری  به  اشاره  با  و  پرداخت 
شاخص  پروژه های  قرارداد  بر  شهرداری 
شهری، اظهار داشت: اقدام دیگر ما در این 
زمینه اولویت بندی پروژه ها از لحاظ اجرایی 
و فعال کردن پروژه های متوقف و رفع موانع 

به ویژه مسائل مالی در پروژه ها بود.
وی سه عامل زمان، هزینه و کیفیت 
پروژه ها را از موضوعاتی دانست که شهرداری 
روی آنها برنامه ریزی می کند. معاون شهردار 
قم افزود: زمان و هزینه و کیفیت مهم است 
و در این میان کیفیت خط قرمز ما است و 
خط استانداردی وجود دارد که در هر حالی 
باید رعایت شود. وی ادامه داد: چیزی که 
می شود در آن هنر نمایی کرد بحث هزینه 
است و اگر بتوانیم زمان را کم کنیم حتماً 

هزینه ها را هم کاهش داده ایم.
قاری قرآن با اشاره به ویژگی ها و شرایط 
پروژه های مختلف عمرانی در شهر قم گفت: 
پروژه پل میثم که روگذر ریل راه آهن است 
از طریق قرارداد با قرارگاه قائم پیگیری شده 
که امروز 52 درصد پیشرفت فیزیکی دارد.  
به گزارش  مهر، وی افزود: پروژه دیگر 
تقاطع غیر هم سطح 15 خرداد است که 
پیمانکار آن قرارگاه قائم است و شرایط این 
پیمان 100 درصد تهاتری است که امروز 

63 درصد پیشرفت پروژه دارد.
معاون شهردار قم با اشاره به اینکه تقاطع 
بلوار کریمی و فردوسی با بلوار پیامبر اعظم 
در تیرماه 32 درصد پیشرفت داشت و حدود 
8 ماه کاملًا متوقف شده بود ادامه داد: این 

پروژه هم از پروژه های فعال شهر است.
پروژه تکمیل میدان بزرگ امام خمینی 
)ره(، دیگر پروژه ای بود که وی به آن اشاره 

کرد که این پروژه در تیرماه صفر درصد بود 
و امروز 20 درصد پیشرفت دارد.

تکمیل فاز نخست بلوار مرجعیت
قاری قرآن با اشاره به اینکه بلوار زائر که 
در دو فاز انجام شد که فاز اول تکمیل شده 
اظهار داشت: پروژه بعدی بلوار مرجعیت 
است که 9 و نیم کیلومتر کل مسیر است و 
در تاریخ تیرماه 23 درصد پیشرفت فیزیکی 
داشت. وی افزود: این پروژه را به سه فاز 
اول  فاز  تقسیم کردیم که هفته گذشته 
تکمیل شد و کل پروژه 41 درصد پیشرفت 
دارد. اتفاق خوبی که در این پروژه افتاد این 
است که پیمانکار هیچ طلب ریالی ندارد و 

طلب فقط در قالب ملک است.
به گفته معاون امور زیربنایی شهردار قم 
احداث دو خط رفت و برگشت آسفالت و 
مسیر بی آر تی در این بلوار پیگیری می شود 
که در نهایت قرار است شهرک انسجام را 
به  اشاره  با  به پردیسان متصل کند. وی 
پیگیری های شهرداری برای تکمیل پروژه 
مجموعه پل های جمهوری عنوان داشت: 
و  توسعه  را سازمان  پروژه  این  از  بخشی 
پایان 95  تا  که  گرفت  دست  در  عمران 
تکمیل می شود. به گفته قاری قرآن، پروژه 
تقاطع غیر هم سطح میدان معلم و بزرگراه 
امام علی هم که 100 میلیارد تومان هزینه 

دارد در حال حاضر 20 درصد  پیشرفت 
فیزیکی داشته است. وی با اشاره به اینکه 
این پروژه ابتدا زیرگذر بود عنوان داشت: در 
امتداد محور بزرگراه امام علی فیبر نوری، 
کابل فشار قوی منوریل آب و تأسیسات دیگر 
قرار دارد که اگر بی محابا کلنگ می زدیم با 
مشکلات بدتر از تقاطع 15 خرداد مواجه 
می شدیم. معاون شهردار قم افزود: این طرح 
اصلاح شد و به صورت یک روگذر درآمد 
که الان هیچ معارض تأسیساتی ندارد و 40 
درصد معارضات ملکی هم آزاد شده است و 
پیش بینی ما این است که نیمه نخست 95 

راه اندازی شود.
هزینه 500 میلیارد تومانی 

پروژه های شاخص شهر
وی با اشاره به اینکه جمع کل پروژه های 
دارد،  هزینه  تومان  میلیارد  گانه 500   9
عنوان داشت: سه پروژه را کاهش قیمت 
دادیم که از این طریق می توانیم 47 میلیارد 

تومان پول ذخیره کنیم.
همه  اینکه  به  اشاره  با  قرآن  قاری 
پروژه های 9 گانه شاخص در شهر قم فعال 
هستند ادامه داد: برخی فعالیت آنها خوب 

و برخی نیم بند است که مشکلاتی دارند.
وی افزود: نگاه ما برای سال آینده این 
است که ابتدا معارضات ملکی و تأسیساتی 

پروژه ها را رفع کنیم و بعد کلنگ بزنیم.
معاون شهردار قم ادامه داد: نکته دیگر 
این است که نمی توانیم پروژه ای را بدون 
پشتیبانی مالی شروع کنیم و باید ابتدا از 

تأمین مالی مطمئن باشیم.
وی گفت: چیزی حدود 450 میلیارد 
تومان در سال آینده پروژه های شاخص به 
بهره برداری خواهد رسید و به گونه ای شروع 
می کنیم که قابل مدیریت باشد و بشود در 

یک زمان بهینه انجام شود.
لزوم حمایت از پروژه های عمرانی

در ادامه این جلسه وحید شایسته نیک، 
عضو کمیسیون امور زیربنایی شورای شهر 
قم اظهار داشت: باید از شهرداری تشکر کرد 
که پروژه های عمرانی را از وضعیت رکود 
به فعالیت درآوردند و در پروژه های جدید 

مدیریت خوب شهرداری دیده می شود.
اعضای  از  من  خواهش  افزود:  وی 
شورا این است که با توجه به اینکه کمتر 
از دو سال از عمر شورای فعلی باقی مانده 
است و ظرفیتی که در شهر قم با حضور 
دکتر سقائیان نژاد ایجاد کرده است، نگاه 

جدی تری به امور عمرانی داشته باشند.
شایسته نیک ابراز داشت: باید پروژه های 
عمرانی را حمایت کرده و بودجه ای که برای 
عمران شهری لازم است را تصویب کنیم تا 
یک سری پروژه های ضروری را به سرانجام 

رسانده و مسائل ترافیکی را بهبود ببخشیم.
ولی الله بیاتی، رئیس شورای شهر قم 
هم با اشاره به اینکه با وجود اینکه رکود 
اقتصادی و مشکلاتی وجود دارد اما پروژه ها 
به خوبی پیش می رود، گفت: یقین دارم در 
آینده شاهد تغییرات مثبت در شهر خواهیم 
بود کمکی  نیاز  هر جایی  ما هم  داشت. 
داشته باشیم و حضور پیدا کنیم خدمت 

شما هستیم.
وی افزود: در حوزه مترو کار زیربنایی در 
حال انجام است و شاید مشهود نباشد اما 
اگر به نتیجه برسد یادگاری از شورای چهارم 

خواهد بود.

در سال ۹5 صورت می گیرد؛

بهره برداری از ۴50 میلیارد تومان پروژه عمرانی شاخص در شهر قم

صد و هفتاد و یکمین جلسه رسمی و علنی شورای 
اسلامی شهر قم شامگاه یکشنبه با حضور شهردار و جمعی از 

اصحاب رسانه و به ریاست ولی الله بیاتی برگزار شد.
بیاتی در ابتدای این جلسه در سخنانی با قدردانی از 
حضور گسترده مردم در انتخابات مجلس شورای اسلامی و 
خبرگان اظهار کرد: ملت فهیم ایرانی اسلامی با حضور پرشور 
و گسترده خود در انتخابات به دشمنان نشان دادند همچنان 

حامی نظام و ولایت فقیه هستند .
وی از تمام کاندیداها که با حضور در صحنه رقابت حضور 
حداکثری مردم پای صندوق های رأی را رقم زدند، قدردانی 
و خاطرنشان کرد: ما همه تابع قانون و رأی مردم هستیم و 
انتخابی که انجام شده، قطعاً به صلاح و مصلحت نظام است.

رکود بالاترین حفاری مکانیزه در کشور
رئیس کمیسیون امور زیربنایی در ادامه این جلسه در 
سخنانی پیشرفت پروژه مترو قم را مورد توجه قرار داد و 
ابراز کرد: تونلینگ مترو در بهمن ماه با پیشرفت 650 متری 

مواجه بوده است.
وی با بیان اینکه کسب بالاترین رکورد حفاری مکانیزه در 
کشور در یک ماه در قم انجام شده است، گفت: هر چند مترو 
چراغ خاموش حرکت می کند اما پیشرفت بسیار خوبی دارد 

و امیدوارکننده است.
عنوان  به  مترو  پروژه  از  سعادت طلب  مصطفی 
زیربنایی ترین و گران ترین پروژه شهری نام برد و با بیان اینکه 
تاکنون 6 هزار و 568 متر حفاری در پروژه مترو انجام گرفته 
است، اظهار کرد: مدیریت شهری اهتمام بسیار خوبی نسبت 
به این پروژه دارد که امیدواریم در تمام پروژه ها شاهد این 

پیشرفت باشیم.
 عدم مناسب سازی فضای شهری برای معلولان

بر  تأکید  با  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  وی 
سالمندان  و  معلولان  برای  شهری  فضای  مناسب سازی 
یادآور شد: متأسفانه 15 درصد مردم کشور ما دچار معلولیت 
جسمی و حرکتی هستند که البته این آمار در ظاهر نشان 

داده نمی شود.
رئیس کمیسیون امور زیربنایی شورای اسلامی شهر قم 
با تأکید بر اینکه متأسفانه شهرهای ما به ویژه شهر قم از 
نظر مناسب سازی برای معلولان و سالمندان مناسب نیست، 
خاطرنشان کرد: باید فردی متخصص در شهرداری قم مأمور 
شود و این کار را به صورت ویژه مدیریت کند نه اینکه به 
یک معاونت سپرده شود که وقت هم نکند به این موضوعات 

بپردازد.
وی تأکید کرد: این موضوع بسیار مهمی است که باید 
در اولویت کاری مدیریت شهری قرار بگیرد و اعضای شورای 

شهر هم آمادگی همکاری در این زمینه را دارند.
سعاد  ت طلب در ادامه به قرائت لوایح کمیسیون امور 
زیربنایی پرداخت و سه لایحه مربوط به توافق  با صاحبان سه 
پلاک در بخش یک قم را مطرح کرد که به تصویب اعضای 

شورای اسلامی شهر قم رسید.
 شورای شهر قم باز هم نظر فرمانداری را نپذیرفت

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر 
قم در ادامه با اشاره به مصوبه شورای شهر در خصوص تعرفه 
عوارض تبلیغات محیطی و ارسال آن به فرمانداری اظهار کرد: 
فرمانداری قم طی نامه ای این مصوبه را بر اساس آراء دیوان 
عدالت اداری، خارج از حدود و اختیارات شوراها اعلام کرده 

و خواستار اصلاح و تجدید نظر در این مصوبه شده است.
وی با بیان اینکه این موضوع و آرای وحدت رویه دیوان 
عدالت اداری را بررسی کردیم، خاطرنشان کرد: دیوان عدالت 
اداری تنها تابلوهای معرف کاربری را ابطال کرده که البته این 

مسئله در تعرفه عوارض ما از قبل وجود داشته است.
عباس ذاکریان با بیان اینکه تا 2 مترمربع تابلوهای صرفاً 
معرف کاربری معاف از پرداخت عوارض هستند، گفت: در 
مصوبه جدید شورای شهر قم این میزان تا 6 متر افزایش 
یافته است و این بدان معنا است که شمول معافیت از عوارض 

را گسترده تر کردیم.
وی با تأکید بر اینکه این معافیت شامل تابلوهای تبلیغاتی 
نمی شود، تأکید کرد: به همین دلیل و با توجه به نظر 

کمیسیون تلفیق، مقرر شد بر این مصوبه اصرار شود.
پس از سخنان رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور 
زیربنایی، اصرار بر این مصوبه به رأی گذاشته شد که به 

تصویب اعضای شورای اسلامی شهر قم رسید.
تخفیف 250 میلیونی به پردیس خواهران 

جامعـة    المصطفی
رئیس کمیسیون برنامه وبودجه در ادامه به قرائت لوایح 
این کمیسیون پرداخت و نخستین لایحه ای که مطرح کرد 
»کاهش عوارض کاربری و تخفیف و تقسیط مبلغ هزینه 
صدور پروانه پردیس خواهران جامعه المصطفی العالمیه« بود.

وی ابراز کرد: با توجه به اینکه کاربری این ملک فرهنگی 
است شهرداری لایحه کرده است عوارض ناشی از تغییر 

کاربری به مبلغ 250 میلیون از آن گرفته نشود.
حجت الاسلام سیدمحمد آتش زر خاطرنشان کرد: در 
کمیسیون امور زیربنایی مقرر شد مبلغ تغییر کاربری دریافت 
نشود اما صورت جلسه ای بین مؤدی و شهرداری تنظیم شود 

تا این مبلغ در سوابق ثبت و ضبط شود.
شهردار قم شرطی را که کمیسیون برنامه و بودجه به 
این لایحه اضافه کرده را »ان قلت« به آن دانست و گفت: این 
تخفیف قرار است به یک کار فرهنگی و آموزشی داده شود و 

اجازه دهیم مسیر خود را طی کند.
تصمیم  از  اما  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس  نائب 
کمیسیون برنامه و بودجه دفاع و اظهار کرد: با توجه به تعامل 
و ارتباط شهرداری با دستگاه های مختلف، کمیسیون با این 
تصمیم درصدد است این فضا در اختیار شهرداری قرار گیرد.

در  ساختمانی  زمانی  دستگاه ها  این  اگر  افزود:  وی 
طرح های شهرداری داشتند می توان از این تفاهم نامه به 

عنوان نقطه مثبت و تعامل با آنها استفاده کرد.
حسین فاکرخراسانی دیگر عضو شورای اسلامی شهر 
قم هم بر این عقیده بود که باید این تخفیف را جزو دیون 
دستگاه ها به شهرداری محاسبه شود تا در موقع لزوم از آن 

استفاده شود.
وی با بیان اینکه شهر یک موجود زنده است و بر اساس 
قواعد فیزیکی و ریاضی زندگی می کند، یادآور شد: به همین 
دلیل باید برای آن قواعد فیزیکی و ریاضی داشته باشیم و 

تمدنی هم که می سازیم بر اساس این قاعده باشد.
باید  کرد:  تأکید  قم  شهر  اسلامی  شورای  عضو  این 
حرف های منطقی و اصولی بزنیم که بعداً نیز بتوانیم پای 

آن بایستیم.
شهردار قم نیز مجدد در سخنانی با بیان اینکه این 
تخفیف نیست بلکه تغییر کاربری فرهنگی به آموزشی 
است، یادآور شد: نباید به دنبال قانون »من درآوردی« باشیم؛ 
اگر قانون برای آن محملی قرار نداده نمی توانیم اسم آن را 

تخفیف بگذاریم.
وی بر اصل صداقت با سایر دستگاه ها تأکید کرد و گفت: 
وقتی اصل قضیه تخفیف مسجل نیست نمی توانیم برای 
آن تصمیم گیری کنیم و در نهایت این لایحه همراه با نظر 
کمیسیون برنامه و بودجه به تصویب اعضای شورای اسلامی 

شهر قم رسید.
تخفیف در عوارض و جرائم به تعاونی کارگران 

شهرداری منطقه یک قم
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه در ادامه به قرائت نامه 
شرکت تعاونی مسکن کارگران منطقه یک شهرداری قم در 
خصوص مساعدت در پرداخت عوارض و جریمه کمیسیون 

ماده 100 پرداخت.
وی گفت: در کمیسیون برنامه و بودجه پیشنهاد شد که 
20 درصد عوارض و جرائم تخفیف و الباقی طی 36 ماه 

تقسیط شود.
با وجود اینکه رئیس کمیسیون خدمات شهری این 
موضوع را خلاف قائده کلی که شورا برای همه تعاونی ها 
درنظر گرفته دانست و در نهایت این پیشنهاد به تصویب 

رسید.

حاشیه ها؛
* در ابتدای این جلسه کلیپی از سخنان مقام معظم 
رهبری پخش شد که در آن بر پذیرش نتیجه انتخابات 
توسط کسانی که رأی نیاورده اند، تأکید شده بود که نگاه ها 
به سمت برخی از اعضای شورای شهر قم که نامزد انتخابات 
شده بودند و انتخاب نشدند رفت و خنده برخی را نیز به 

همراه داشت.
* رئیس شورای اسلامی شهر قم در ابتدای سخنان خود 
از تمام کسانی که برای انتخابات کاندیدا شده بودند و تنور 

انتخابات را گرم کردند به خصوص خودش تشکر کرد!!!.
* رئیس کمیسیون برنامه بودجه هم از اعضای شورای 
اسلامی شهر قم که تنور انتخابات به ویژه انتخابات تهران 
را گرم کردند تشکر کرد و گفت: دیگران هم که ثبت نام 
می کنند انصراف ندهند و اجازه بدهند تنور انتخابات گرم 
بماند. این بخش از سخنان وی معطوف به عباس ذاکریان 
رئیس کمیسیون خدمات شهری بود که با وجود تأیید 
صلاحیت از ادامه حضور در رقابت انتخاباتی در حوزه انتخابیه 

نطنز و بادرود انصراف داده بود.
* محمدرضا ملکی عضو شورای شهر قم که کاندیدای 
انتخابات مجلس شورای اسلامی از حوزه انتخابیه تهران شده 

بود در این جلسه غائب بود.
* 6 نفر از اعضای شورای اسلامی شهر قم کاندیدای 
مجلس شورای اسلامی از حوزه های مختلف انتخابیه شده 
بودند که هیچ کدام نتوانستند از شورای قم به بهارستان راه 

پیدا کنند.

گزارشی از یکصد و هفتاد و یکمین جلسه رسمی وعلنی شورای اسلامی شههر قم:

شورایی های قم مجلسی نشدند
حوادث

ساختمانی  عوارض  تخفیف  مهلت 
دهه فجر از سوی شهرداری قم با تصویب 
شورای اسلامی شهر تا بیستم اسفندماه 

تمدید شد.
تخفیفات  تمدید  فوریتی  دو  لایحه 
عوارض ساختمانی که شهرداری قم به 
مناسبت دهه فجر وضع کرده بود شامگاه 
یکشنبه به جلسه شورای اسلامی شهر قم 
آمد تا مورد بررسی اعضای شورا قرار بگیرد.

نظرات مختلفی درباره تمدید مهلت 
تخفیف عوارض مطرح شد که از جمله 
شورای  رئیس  نائب  بختیاری،  حسن 

اسلامی شهر قم با این تمدید مخالف بود.
وی با اشاره به اینکه طبق این لایحه 
می افتد  تخفیفات  میان  وقفه  روز  چند 
گفت: تمدید پشت سر هم فضای ذهنی 

مردم را برای آینده مخدوش می کند و 
درست نیست. در این شرایط هم تمدید 
فاصله ای که می افتد  به  توجه  با  مجدد 

جالب نیست.
موافق  که  هم  عابدینی پور  محسن 
در  داشت:  اظهار  بود  تخفیفات  تمدید 
شرایط فعلی بهره وری پول بیش از مواقع 
در  و  بگیریم  را  پول  باید  و  است  دیگر 

پروژه ها صرف کنیم.
امیرعلی احمدی، یکی از اعضای شورای 
شهر هم درباره این لایحه با اشاره به اینکه 
ممکن است عده ای مهلت طی کردن روند 
اداری اخذ پروانه را پیدا نکرده اند گفت: 
روند صدور پروانه بسیار طولانی است و 
قائم به شخص هم شده یعنی اگر مالک 
مشکلاتی داشته باشد و نتواند مراجعه کند 

کار معطل می ماند.
حسین فاکر، دیگر عضو شورای شهر 
قم هم که تا هر وقت که این موضوع را 
منتظر  عده  یک  آخرش  کنید  تمدید 
هستند، ابراز داشت: تنها اتفاقی که می افتد 
این است که شهرداری بی نظم جلوه داده 

می شود.
وی افزود: خواهش من این است که 
برای  وقت  گرفته اند  فیش  که  آنهایی 
پرداخت داشته باشند و دیگران به شرایط 

قبل رفتار کنند.
این عضو شورای شهر قم ادامه داد: از 
چند ماه قبل قرار بود مسئله تخفیفات به 
صورت فصلی باشد و نظمی داشته باشد 
تا وجهه شهرداری پیش مردم حفظ شود.

برخی دیگر از اعضای شورای شهر هم 

عقیده داشتند که کار کردن به این نحو 
موجب بی نظمی در امور می شود.

این  موافق  اما  نیک  شایسته  وحید 
تمدید بود و در توضیح علت آن گفت: 
فرایند بررسی ها در شهرداری در ایام پایانی 
سال زمان بر است و برخی به این تخفیفات 
نمی رسند حتی اگر به موقع عمل کرده 

باشند.
معاون اقتصادی شهردار قم هم در این 
جلسه درخواست تمدید مهلت تخفیف را 
بر اساس استقبال مردم از این طرح دانست 
ما  از پیش بینی  استقبال مردم  افزود:  و 

تقاضا فراتر بود.
در نهایت بر اساس پیشنهاد شهردار 
قم در جلسه تا مهلت تخفیف دهه فجر تا 

بیستم تمدید شد.

در جلسه شورای اسلامی شهر قم تصویب شد:

تمدید مهلت تخفیف عوارض ساختمانی تا 20 اسفند

حمید  اشعری *
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 انتخابات هفتم اسفند در قم تلخی و شیرینی زیادی داشت که 
ریزش رأی علی لاریجانی، استعفای حاشیه ساز محمدرضا آشتیانی و 

رای نیاوردن این کاندیدا از جمله آنهاست.
عید بزرگ انتخابات مردم قم در حالی رقم خورد که آیت الله 
محمد مومن برای پنجمین بار وارد مجلس خبرگان رهبری شده و 
احمد امیرآبادی فراهانی برای دومین بار، علی لاریجانی برای سومین 
بار و مجتبی ذوالنوری برای نخستین بار راهی مجلس شورای اسلامی 

شدند.
سرنوشت سه کاندیدای مجلس شورای اسلامی از حوزه انتخابیه 
قم را 61.4 درصد مردم مشخص کردند. از مجموع 474 هزار و 583 
رأی اخذشده از 612 صندوق، احمد امیرآبادی فراهانی با 263 هزار و 
885 رای، علی لاریجانی با 191 هزار و 329 رای و مجتبی ذوالنوری 

با 168 هزار و 397 به مجلس شورای اسلامی راه یافتند.
امیرآبادی در دوره قبلی مجلس شورای اسلامی که با مشارکت 
64 درصدی مردم قم در انتخابات برگزار شد، با کسب 147 هزار و 
765 رأی به عنوان سومین کاندیدای حوزه انتخابیه قم در کنار علی 
لاریجانی و محمدرضا آشتیانی، همسفر مجلس نهم شده بود، این بار 
با افزایش 116 هزار و 120 رأی به تعداد آرای قبلی، نفر اول شد و بر 

صندلی سبز بهارستان تکیه زد.
این نماینده نزدیک به جبهه پایداری از کاندیداهای مورد حمایت 

شورای اصولگرایان استان قم است.
علی لاریجانی که در دو دوره هفتم و هشتم به عنوان گزینه اول 
مردم قم به مجلس شورای اسلامی راه یافته بود، در آوردگاه هفتم 
اسفند با ناباوری، دوم شد. حمایت جامعه مدرسین حوزه علمیه، 
اصولگرایان سنتی و اصلاح طلبان هم نتوانست مانع از ریزش آرای 

رئیس مجلس شورای اسلامی شود.
او که به عنوان کاندیدای مستقل و اصولگرا پای به رقابت انتخاباتی 
گذاشته بود، با کاهش 79 هزار و 53 رأی نسبت به انتخابات دوره 
نهم، در جایگاه دوم قرار گرفت. ریزش آرای لاریجانی در قم یک 
انتخابات  و  سیاسی  مسائل  گران  تحلیل  برای  انتخاباتی  شوک 
محسوب می شود و دلایل زیادی برای آن مطرح می شود که می 
توان به سابقه گرایش مردم قم به اصولگرایان در انتخابات گذشته و 

همچنین حمایت اصلاح طلبان از لاریجانی در انتخابات مجلس دهم 
و نزدیک شدن لاریجانی به دولت اشاره کرد.

مجتبی ذوالنوری دیگر کاندیدای نزدیک به جبهه پایداری که 
در انتخابات قبلی از راهیابی به مجلس شورای اسلامی باز مانده بود، 
جایگزین محمدرضا آشتیانی شد. سومین گزینه مورد اعتماد مردم 

قم هم مورد حمایت شورای اصولگرایان استان بود.
پاس گل آشتیانی به ذوالنوری

بعضی از تحلیل گران انتخابات معتقدند که پاس گل محمدرضا 
آشتیانی، نماینده سه دوره پیشین مجلس شورای اسلامی، سبد آرای 
ذوالنوری را پربارتر کرده است. آشتیانی یک روز قبل از برگزاری 

انتخابات در نامه ای به فرماندار قم رئیس هیئت اجرایی انتخابات، 
خواستار کناره گیری از رقابت های انتخاباتی به نفع مجتبی ذوالنوری 

شده بود. 
به گزارش مهر، این انصراف به سرعت در شبکه های اجتماعی 
دست به دست شد و با وجود ممنوعیت تبلیغات انتخاباتی، هواداران 
مجتبی ذوالنوری، استعفانامه حجت الاسلام آشتیانی را در تیراژ بالا 

منتشر و در سطح استان نصب و توزیع کردند.
کناره گیری  نظارت،  هیئت  که  بود  این  انتخابات  عجایب  از 
محمدرضا آشتیانی را نپذیرفت و نصرت الله لطفی رئیس هیئت 
نظارت بر انتخابات در شب انتخابات، نامه ای به فرماندار قم نوشت 

و اعلام کرده که استعفای این کاندیدا پذیرفته نشده است. دفتر 
آشتیانی هم بلافاصله اطلاعیه ای مبنی بر حضور این کاندیدا در جمع 
مدعیان انتخابات مجلس صادر کرد و این اطلاعیه مدام در شبکه های 

اجتماعی بازنشر داده شد.
از  وی  دورشدن  قیمت  به  آشتیانی  گل حجت الاسلام  پاس 
صندلی سبز بهارستان تمام شد. او که در دوره قبلی انتخابات، با 
کسب 164 هزار و 219 رأی به عنوان دومین گزینه مردم قم به 
مجلس نهم راه یافته بود، این بار ریزش 14 هزار و 739 رأی را تجربه 

کرد و چهارم شد.
در این دوره از انتخابات مجلس شورای اسلامی 161 نفر ثبت 
نام کرده بودند که از این تعداد 84 کاندیدا تائید شده و وارد رقابت 
انتخاباتی شدند. در روزهای پایانی تبلیغات انتخاباتی نیز 21 کاندیدا 
از ادامه رقابت کناره گیری کردند و جشن باشکوه انتخابات مردم قم با 

حضور 63 نفر از کاندیداها برگزار شد.
رقابت انتخابات خبرگان

اگرچه رقابت نفس گیر کاندیداهای مطرح مجلس شورای اسلامی 
در حوزه انتخابیه قم، انتخابات مجلس خبرگان رهبری را به حاشیه 
برده بود، اما راهیابی آیت الله محمد مومن، کاندیدای مورد حمایت 

جامعه مدرسین دور از انتظار نبود.
در روزی که حجت الاسلام دوست محمدی جوان ترین کاندیدای 
این دوره از انتخابات مجلس خبرگان رهبری، تنها رقیب آیت الله 
مومن بود، از مجموع 472 هزار و 549 آرای ماخوذه، 331 هزار و 
149 رأی به آیت الله مومن و 43 هزار و 625 رای به حجت الاسلام 

دوست محمدی تعلق گرفت.
در انتخابات خبرگان رهبری 15 نفر اعلام کاندیداتوری کرده 
بودند که در نهایت صلاحیت 3 نفر تائید شده و یک نفر از ادامه 
کاندیداتوری انصراف داده بود. حدود 70 درصد آرای صندوق های 
خبرگان رهبری به آیت الله مومن اختصاص یافته و 97 هزار و 775 

رای سفید و باطله از صندوق ها بیرون آمد.
استان قم سه کرسی در مجلس شورای اسلامی و یک کرسی در 
مجلس خبرگان رهبری دارد و مردم این استان چشم انتظار تحقق 

وعده های انتخاباتی کاندیداها هستند.

رهبری و ترسیم مسیر اعتلا و پیشرفت 
برای منتخبان ملت

رهبری در پیام یکشنبه خود به مناسبت ثبت حماسه ای دیگر در دفتر سیاسی 
ملت ایران، ضمن سپاس از مشارکت گسترده مردم، ضرورت های پیش روی برگزیدگان 

انتخابات دهم مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری را برشمرد.
 به گزار ش ایرنا، رهبر انقلاب همواره در برهه های برگزاری انتخابات در کشور، بر 
حضور حداکثری مردم تاکید کرده است. رهبر انقلاب در واپسین روز دی ماه یعنی نزدیک 
پنج هفته پیش از برگزاری انتخاباتِ دهم مجلس شورای اسلامی و مجلس پنجم خبرگان 
رهبری در دیدار دست اندرکاران انتخابات، ملت و جمهوری اسلامی ایران را برنده پرافتخار 
برگزاری یک مسابقه ملی و قوی در عرصه انتخابات خواند و تصریح کرد: »حتی کسانی هم 

که با نظام مساله دارند در انتخابات شرکت کنند.«
رهبری نوزدهم دی ماه نیز در جمع مردم قم تاکید کرد: »همه در انتخابات شرکت 
کنند. حتی کسانی که نظام را قبول ندارند برای حفظ اعتبار کشور شرکت کنند.« مشارکت 
مردم در امور سیاسی کشور تا آن جا مورد توجه رهبری است که ایشان در سال 1392 نیز 
شعار »حماسه سیاسی و اقتصادی« را به عنوان شعار سال برگزید تا اهمیت حضور پرشور 
مردم در انتخابات ریاست جمهوری خردادماه آن سال را برجسته سازد؛ شعاری که نباید آن 
را محدود به یک سال دانست چرا که در انتخابات هفتم اسفند نیز »حماسه سیاسی« در 

حضور مردم گسترده مردم پای صندوق های رای معنا یافت.
رهبر انقلاب در پیام خود، )نهم اسفندماه( ضمن سپاس از ملت آگاه و مصمم ایران، 
وظایف مجلس آینده را سنگین دانست و ابراز امیدواری کرد که نِصاب پاسخگویی در برابر 

خدا و مردم را همگان در این مجلس مشاهده کنند.
پیام یکشنبه رهبر انقلاب دربردارنده نکته هایی از این قرار است:

1- رهبری در ابتدای پیام خود به اهمیت تعیین سرنوشت کشور در مقطع کنونی اشاره 
کرد و مشارکت بیشینه مردم پای صندوق های رای را ستود؛ مردمی که توانستند بار دیگر 

مردمسالاری دینی را در چهره درخشان و پر اقتدار آن به جهانیان نشان دهند.
شورای  پراهمیتِ  و  پرقدرت  مجلس  تشکیل 2  های  بایسته  به  رهبری  اشاره 
اسلامی و خبرگان رهبری ناظر بر بروندادهای مورد انتظار از مشارکت بیشینه مردم 
در انتخابات است که در نهایت به اقتدار نظام اسلامی می انجامد. در شرایط کنونی 
منطقه و جهان که تهدیدهای بسیاری کیان میهن اسلامی را نشانه رفته و چالش های 
بسیاری نیز در عرصه داخلی پیش روی مردم و مسوولان قرار دارد، مشارکت مردم 
رمز دستیابی به اقتدار برای عبور از مراحل دشوار پیش رو است. در این میان، به رخ 
کشیدن مردمسالاری دینیِ جمهوری اسلامی ایران به نوعی نمایش سیمای اقتدار 

نظام اسلامی به جهانیان است.
2- رهبری در ادامه پیام خود، ویژگی های مسوولان و نمایندگان منتخب مردم را چنین 
برشمرد: »ساده زیستی، پاکدستی، حضور پیوسته در جایگاه مسوولیت، ترجیح منافع ملی 
بر خواسته های شخصی و جناحی، ایستادگی شجاعانه در برابر مداخلات بیگانه، واکنش 

انقلابی به نقشه های بدخواهان و خائنان، منش جهادی در اندیشه و عمل«
اشاره رهبری به لزوم ساده زیستی و پاکدستی، آن دسته از مسوولان را خطاب قرار می 
دهد که متاسفانه از الگوی زیست انقلابی فاصله گرفتند و آسیب های بسیاری را به ویژه 
در سال های اخیر بر پیکر اطمینان مردمی به مسوولان نظام وارد آوردند. همچنین تاکید 
رهبری بر ترجیح منافع ملی بر خواسته های جناحی و شخصی، مساله ای جدی است 
که هرگاه نسبت به آن کم توجهی صورت گرفته، کشور دچار لطمه های بسیاری شده 
است؛ به عبارت دیگر توجه به اهداف کلان نظام، منافع ملی و قانون گرایی باید سرلوحه 

مسوولان باشد.
ایستادگی شجاعانه در مقابل مداخلات بیگانگان، دیگر وجه کلام رهبری بود که راه 
منتخبان مردم برای عمل در عرصه جهانی بر مبنای اصول سیاست خارجی ایران یعنی 

»عزت«، »حکمت« و »مصلحت« را یادآوری می کرد.
3- اهمیت حضور حماسی و توجه به همدلی شکل گرفته در انتخابات بخش دیگری از 
پیام رهبری بود. رهبر انقلاب بیان داشت: »به مسوولان کشور چه انتخاب شوندگان برای 
مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان و چه دارندگان مناصب اجرایی در قوای دیگر 
و چه دیگر مسوولان در سازمان ها و نهادها، یادآور می شوم که سپاسگزاری شایسته را 
در خدمت صادقانه به مردم، کشور و نظام اسلامی محقق سازند.« اشاره صریح رهبری به 
توجه و تمرکز مسوولان کشور چه در قوه قانونگذاری و چه اجرایی، تاکیدی دوباره بر لزوم 
انسجام، هماهنگی و همدلی خدمتگزاران مردم برای دستیابی به اهدافی است که سبب 

ساز گزینشگری مردم شده است.
تاکید بر پیشرفت به عنوان یکی از هدف های اساسی کشور را نیز می توان از 
دیگر بخش های مهم پیام رهبری عنوان کرد. رهبر انقلاب در این زمینه تصریح کرد: 
»پیشرفت کشور هدف اساسی است. پیشرفت صوری و منهای استقلال و عزت ملی، 

پذیرفته نیست.«
از این رو تلاش برای پیشرفت واقعی کشور در سایه اجرای سیاست های کلی نظام 
همچون اقتصاد مقاومتی و تکیه بر اقتصاد درونزا و مقاوم در برابر آسیب های بیرونی اهمیت 
می یابد. هموار کردن مسیر پیشرفت کشور و تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی در راستای 
اهدافی کلانتر که در سند چشم انداز 20 ساله کشور پیش روی مردم و مسوولان قرار 
گرفته، نیازمند همیاری مجلس و دولت است. این مساله نیز جز با ایجاد فضای تعاملی، 
همکاری های سازنده و به دور از تعارض میان منتخبان مردم و تحقق کامل شعار همدلی 

و همزبانی ملت و دولت در دسترس قرار نخواهد گرفت.

نگاه پرامید دولت
 به نومنتخبان »خانه ملت«

انتخابات پس از یک دوره از رقابت های فشرده و فعالیت های سیاسی گسترده جریان 
ها و نامزدهای رقیب به پایان رسید و سرنوشت کرسی های خانه ملت و مجلس خبرگان 
رهبری به دست مردم سپرده شد. در کنار نتیجه انتخابات که نمایانگر ذائقه سیاسی مردم و 
رای اعتماد آنان به برخی برنامه ها، وعده ها و ایده های سیاسی است، مشارکت بالای مردم 
در شکل دادن به حماسه سیاسی هفتم اسفندماه خود از اهمیتی چشمگیر برخوردار است.

بر همین اساس، »حسن روحانی« رییس جمهوری در پیام خود حضور پرشکوه ملت 
ایران در انتخابات را مورد توجه قرار داد و تصریح کرد: انتخابات پنجمین دوره مجلس 
خبرگان رهبری و دهمین دوره مجلس شورای اسلامی، فرصتی شد تا اقتدار ایران اسلامی 
دوباره رخ نماید و سیمای باعظمت این ملت وفادار، بار دیگر چون خورشیدی تابان در 

منظر جهانیان بدرخشد.
پیام رییس جمهوری دربردارنده نکته هایی است که عبارت است از:

1- نتیجه انتخابات هر چه باشد جمهوری اسلامی بلندآوازه تر شده و نظام و رهبری 
پیروز انتخابات هستند. معنای این سخن روحانی را می توان در رخدادهایی دریافت 
که پس از انتخابات سال 1392 رخ نمود. در انتخابات خردادماه 92 رای هایی که به 
نام روحانی به صندوق ها افتاد تنها سرمایه دولت یازدهم برای اداره کارآمد امور اجرایی 
کشور نبود بلکه حضور گسترده مردم در آن انتخابات بود که خواست رهبری در شعار 
آن سال یعنی حماسه سیاسی را محقق ساخت و در ادامه به مهمترین پشتوانه دولت 
تبدیل شد. در همین زمینه گفتنی است که دولت با تکیه بر این پشتوانه مردمی، وارد 
فرآیند حل و فصل مهمترین پرونده سیاست خارجی کشور شد و توانست از حقوق 
هسته ای مردم ایران دفاع کند. اکنون نیز منتخبان مردم با پشتوانه همین حماسه 
سیاسی که هفتم اسفندماه شکل گرفت پا به خانه ملت می نهند. از این رو انتظار می 
رود که نمایندگان منتخب مردم در مجلس در کارکردها و مسوولیت های خود در زمینه 
قانونگذاری، نظارت بر دولت و همیاری با مسوولان اجرایی، قدر و اهمیت این سرمایه و 

پشتوانه عظیم را در نظر داشته باشند.
2- صرف نظر از نتیجه برآمده از صندوق ها، همزبانی و همدلی شکل گرفته، اهمیت 
بسیاری دارد. در این ارتباط، رییس دولت تدبیر و امید به صراحت گفت: دولت تدبیر و امید 
با هر منتخبی که نام او از صندوق آرا بیرون آید، پیمان می بندد تا با همکاری یکدیگر آینده 
ای پرامید و باعزت را برای ایران و ایرانیان عزیز رقم بزند. این بدان معنا است دولتی که خود 
منتخب مردم به حساب می آید، اراده جدی دارد با هر نماینده از هر جریان سیاسی وارد 

تعامل شود و بر مدار همدلی و همزبانی مسیر پیش رو را هموار سازد.
این سخنان رییس جمهوری را می توان به نوعی همسان با رویکرد تعاملی دانست که 
در گفت وگوهای هسته ای تهران با 6 قدرت جهانی، به کسب و اجرایی شدن »برجام« 
)برنامه جامع اقدام مشترک( انجامید. در این پیوند، تاکید روحانی بر گفت وگو و ایجاد 
زمینه های برجام در عرصه داخلی است؛ گفت وگویی که بر پایه فرهنگ مذاکره و مفاهمه، 
به برونرفت از یکی از مهمترین تنگناهای کشور در عرصه بین المللی انجامید و اکنون می 
تواند الگویی برای همگرایی سازنده و انسجام نیروهای سیاسی کشور در مسیر توسعه و 

پیشرفت باشد.
3- رییس جمهوری در بخشی از پیام خود بیان داشت: رقابت پایان یافت. حال وقت 
آن است که با همدلی و همزبانی ملت و دولت، راهی تازه بگشاییم و به اتکا توان داخلی و 
استفاده از فرصت های خارجی، فصلی نو در رشد و شکوفایی اقتصاد ملی بگشاییم. نگاهی از 
این جنس را در سخنان دیگر چهره های نظام هم می توان دید. در وهله نخست این رهبر 
انقلاب بود که با توجه به ضرورت های پیش روی ملت و دولت آنان را در ابتدای امسال به 
همدلی و همزبانی فراخواند. رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام نیز در سخنرانی پس از 
برگزاری انتخابات یادآور شد رقابت ها تمام شد و دوران وحدت و همکاری فرا رسیده است. 
احتیاج به هماهنگی مثال زدنی داریم که این انتخابات طلیعه و مقدمه آن بود. چون هر چه 
بود و هر چه شد، تمام شد و نباید به مباحث اختلاف برانگیز دامن زده شود که دوران پس 

از انتخابات، دوران تلاش برای ساختن کشور است.
از منظر چنین نگاهی است که رییس جمهوری با پایان رقابت های انتخاباتی، 
برگزیدگان ملت را به همیاری برای تحقق اهداف و پاسخ به مطالباتی فرامی خواند که 
مردم با رای خود آن را به مسوولان کشور یادآور شده اند. از این رو توجه به این مطالبات 
که پیشرفت اقتصادی، توسعه سیاسی و اعتلای کشور در سطح جهانی در آن برجستگی 
می یابد، دولت دست دوستی خود را به سوی نمایندگان مردم دراز کرده و به همیاری خانه 

ملت چشم امید دوخته است.

نکــته

دریــچه

نخستین جلسه مجلس شورای اسلامی پس از سه هفته تعطیلات و انتخابات هفتم 
اسفند در حالی برگزار شد که نمایندگان آشکارا تحت تأثیر فضای پس از انتخابات و ترکیب 

مجلس دهم بودند. 
نکته جالب توجه جلسه دیروز مجلس، سکوت تقریبا مطلق طیف ائتلاف اصولگرایان در 

تهران بود که تاکنون هر 30 کرسی مجلس آینده را از دست داده اند. 
صبح امروز حدود ساعت 8:15 دقیقه زنگ آغاز جلسه توسط علی لاریجانی به صدا 
درآمد. پس از تلاوت آیاتی از قرآن کریم، لاریجانی نطق پیش از دستور خود را در رابطه با 

انتخابات آغاز کرد. 
او ضمن تشکر از مردم بر این مسأله تأکید کرد که انتخابات، مسیر پیش رو را تعیین 
کرده؛ رئیس مجلس همچنین متذکر شد که انتخابات هفتم اسفند، وزن ایران را افزایش 

داده و تلقی جدیدی از ایران در جهان به وجود آورده است. 
در جلسه امروز تعداد قابل توجهی از نمایندگان از جمله مهرداد بذرپاش، چهره شاخص 
اصولگرایان غایب بودند و دقایق ابتدایی به خوش و بش نمایندگان پیروز و نمایندگان بازمانده 

از مجلس دهم اختصاص داشت. 
اما چهره های اصولگرا، از جمله حداد عادل، آقاتهرانی، نبویان، زاکانی، رسایی و کوچک زاده 
با توجه به نتایج انتخابات در تهران، زیر ذره بین رسانه ها از جمله عکاسان حاضر در جلسه 
علنی دیروز مجلس قرار داشتند. با این وجود، سکوت این طیف از نمایندگان و بی حاشیه 

بودن جلسه، خود، مهم ترین حاشیه امروز مجلس بود. 
در بین لیست اصولگرایان تهران که از مجلس دهم جا مانده بودند بحث و گفت وگوهای 
جدی در گروه های چندنفره کوچک جریان داشت، بخصوص چهارپایه معروف حداد عادل 

به مکانی برای تبادل نظر این نمایندگان تبدیل شده بود. 
در هر گوشه از مجلس نیز اجتماعات کوچک دو،  سه و چهار نفره برقرار بود که بحث های 

جدی خصوصا در مورد انتخابات در میان آنها در جریان داشت. 

مجید انصاری، معاون پارلمانی رئیس جمهور نیز در جلسه دیروز حضور داشت و مطابق 
معمول، بسیاری از نمایندگان دور او جمع شده و صحبت های متعددی را با معاون رئیس 

جمهور مطرح می کردند. 
به گزارش ایسنا، مجلس در اولین دستور جلسه دیروز خود وارد طرح اصلاح موادی از 
آیین نامه داخلی مجلس شد. اما نمایندگان به دلیل حاشیه های انتخاباتی کمتر به آنچه در 
صحن می گذشت توجه داشتند و مشارکت آنان در رأی گیری بسیار پایین بود. به طوری که 
رئیس مجلس بارها از نمایندگان خواست در صندلی های خود مستقر شده و در رأی گیری ها 

شرکت کنند. 
حتی در ساعت 9:18 دقیقه، مجلس برای دقایقی از حدنصاب افتاد و لاریجانی مجبور 
شد رأی گیری در مورد دستور حاضر را چند دقیقه ای به عقب بیاندازد تا نمایندگان بار دیگر 
وارد مجلس شوند و رأی مجلس به لحاظ قانونی معتبر باشد. مشارکت پایین نمایندگان در 
رأی گیری های مربوط به دستور جلسه امروز باعث شد یکی دو طرح به دلیل رای پایین 

نمایندگان از دستور خارج شوند. 
از میان نمایندگانی که از مجلس دهم جا مانده بودند تعدادی از  آنها با چهره های درهم 
فرو رفته نشان می دادند که از نتایج اخذ شده ناراضی هستند اما تعدادی دیگر از جمله 
چهره های شاخص ائتلاف اصولگرایان سعی می کردند با لبخند نشان دهند همه چیز تحت 
کنترل است. از جمله آنان مهدی کوچک زاده بود که حدود ساعت 10 صبح با چهره ای 
خندان وارد مجلس شد و با غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی نماینده اصلاح طلب رشت و 

غلامرضا تاجگردون نماینده منتخب مردم گچساران به شوخی و خوش و بش پرداخت. 
مجلس در میان همین سکوت معنادار، وارد نطق های پیش از دستور شد که مطابق 

انتظار بخش زیادی از آنها به انتخابات هفتم اسفند مربوط می شد. 
مسعود پزشکیان، نماینده مردم تبریز بود که توانسته از این شهر رأی اعتماد مجدد برای 
حضور در مجلس دهم بگیرد نخستین ناطق امروز بود. او نطق خود را با این شعر آغاز کرد. 

»باید که جمله جان شوی/تا لایق جانان شوی«. 
پزشکیان در سخنان خود از روند تأیید صلاحیت ها نیز انتقاد کرد و گفت: به افرادی 
اجازه ندادیم بیایند و قانون طوری طراحی شده بود که نمی توانستند اعتراض کنند. منصفانه 

نیست که آدم را محکوم کنند و نگویند به چه جرمی بازماندند. 
او انتقادات تندی را هم به نحوه برخورد با مقامات پیشین کشور و ممنوعیت ذکر 
اسامی آن ها در کرسی های آزاداندیشی دانشگاه ها وارد کرد و گفت که این مساله، خلاف 
دستورات شخص رهبری است. ناطق دیگر دیروز، شهباز حسن پور نماینده سیرجان بود. او 
با اشاره به نتایج انتخابات گفت: حضور چهره های موجهه و مورد وثوقی همچون لاریجانی 
و عارف نشان داد برای حفظ وحدت می شود از خودگذشتگی کرد، می تواند در اجرای این 

مهم بار دیگر راهگشا باشد. 
نطق ها با همین روند ادامه پیدا کرد و پس از آن مجلس وارد تذکرات شفاهی شد. در 
این میان تعدادی از نمایندگان که از حوزه انتخابیه خود مجدداً رأی گرفته بودند از مردم 
تشکر کردند اما تذکر حمید رسایی نماینده منتقد دولت بود که سکوت طیف اصولگرای 
مجلس را شکست. او گفت بازنده حقیقی انتخابات کسانی هستند که هویت گذشته خود 
را به تاراج گذاشتند. این سخنان رسایی، کنایه ای به لیست امید بود که نام برخی چهره های 

سابق طیف اصولگرا در آن مشاهده می شود. 
رسایی اشاره ای نیز به شکست اصولگرایان در تهران داشت و گفت: ما در انتخابات به 
تجربیاتی رسیدیم که می تواند به ما برای آینده کمک کند؛ تنها ابزار نظارت مجلس نیست 
و به لطف خدا چهره هایی به مجلس راه پیدا کردند که هرجا لازم باشد از حقوق ملت دفاع 

می کنند و در بزنگاه ها حرف جامعه انقلابی را می زنند. 
پس از تذکر رسایی، جلسه مجلس با ریاست ابوترابی چند دقیقه دیگر هم ادامه پیدا کرد 
و قبل از رسیدن عقربه های ساعت به 11 و 45 دقیقه بود که ابوترابی، زنگ پایان جلسه 

را به صدا درآورد.

استاد علوم سیاسی دانشگاه شهید بهشتی گفت: اصلاح طلبان هیچ 
وقت موافق قهر با صندوق ها و تحریم انتخابات نبودند. یک اصلاح 
طلب همیشه معتقد است که فرایند توسعه کشور تنها با یک رویکرد 
دموکراتیک قابل تعقیب است که مهمترین آن انتخابات است. اصلاح 

طلبان در انتخابات اخیر پاداش این طرز فکر و عمل خود را گرفتند.
جواد اطاعت در گفت و گو با ایرنا افزود: چون اصلاح طلبان به شیوه 
های خشونت آمیز اعتقاد ندارند، صندوق رای را شیوه مسالمت آمیز 
برای حل و فصل منازعه بین جریان های سیاسی می دانند. در کل یک 
اصلاح طلب رویکرد مسالمت آمیز دارد و باور دارد که بهترین وسیله 
چرخش قدرت، گردش نخبگان، تصمیم سازی و تصمیم گیری در 
مورد سرنوشت کشور، قانونگذاری و اجرای امور مملکت صندوق رای 
است. این فعال سیاسی به انتخابات مجلس نهم در سال 1390 اشاره 
کرد و ادامه داد: در آن انتخابات اصلاح طلبان هنوز خود را پیدا نکرده 
بودند و فضای بی اعتمادی بین جناح ها وجود داشت. کما اینکه هنوز 
هم برخی بدبینی ها، عدم اعتماد و سوء تفاهم ها ادامه دارد. منتهی این 

عوامل منفی در سال 90 خیلی بیشتر بود.
رد صلاحیت ها اتفاق تازه ای نبود

وی به بحث رد صلاحیت ها اشاره کرد و افزود: بحث رد صلاحیت ها 
را تقریبا از مجلس چهارم به این سو همیشه داشته ایم و مساله جدیدی 
نبوده است؛ اما انتخابات مجلس هفتم و انتخابات ریاست جمهوری بعد از 
آن شکاف بین جریان های سیاسی را عمیق تر کرد و خروج از این فضا 
مقداری زمان می برد. فکر می کنم انتخابات ریاست جمهوری 1392 و 
انتخابات مجلس در امسال آغازی بود بر پایان این سوء تفاهم ها، بدبینی 

ها و چالش هایی که بین جناح های سیاسی در کشور وجود دارد. اطاعت 
در پاسخ به این پرسش که آیا می توان گفت لیستی که از سوی اصلاح 
طلبان با توجه به نام برخی از چهره های اصولگرا در آن تهیه شد، جهت رفع 
این سوءتفاهم بوده است گفت: خیر، چون اصولگرایانی که در لیست اصلاح 
طلبان قرار گرفتند خود در لیست اصولگراها مورد عنایت و توجه نبودند؛ اما 
به دلیل رد صلاحیت های گسترده ای که اتفاق افتاد دیگر امکان این وجود 
نداشت که لیست اصلاح طلبان کامل شود؛ بنابراین با اتخاذ این استراتژی 
چهره های معتدل اصولگرا هم در فهرست قرار گرفتند.  وی افزود: در کشور ما 
احزاب نهادمند نیستند که مردم صرفا به لیست ها رای دهند و البته نه تنها در 
ایران بلکه در سایر کشورهای دنیا هم این گونه نیست. در کشورهای توسعه 
یافته سیاسی هم سر لیست و ته لیست وجود دارد، چهره های شاخصی در 
لیست های باز و بسته قرار می گیرند و مردم با اتکای به احزاب از یک طرف و 
با اتکا به چهره ها و شخصیت ها، به لیست مورد نظر خود اعتماد می کنند و 

رای می دهند که رای آنها صرفا بر اساس لیست معرفی شده احزاب هم نیست.  این فعال سیاسی 
اصلاح طلب تصریح کرد: شخصیت ها خود دارای نفوذ، رای و پایگاه اجتماعی هستند واگر این 
چهره ها از گردونه رقابت حذف شوند به همان نسبت لیست ها تضعیف می شود به ویژه در 
شهرهایی غیر از پایتخت که عوامل قومی، قبیله ای و منطقه ای ایفای نقش می کند چون امکان 
شناخت شخصی از نامزدها بیشتر است ومردم با نامزدها ارتباط نزدیکتر دارند. ولی در شهرهای 
بزرگ و مرکز چون امکان شناخت شخصی نیست به لیستها اعتماد می کنند ولی این به معنای 

اعتماد 100 درصدی به لیست ها نیست. 
مردم عملکرد دو دولت اصلاحات و مهر ورز را مقایسه کردند

وی تصریح کرد: شاید بخشی از اقبال مردم به اصلاح طلبان به دلیل توانمندی اصلاح 
طلبان نباشد. در جامعه ما مردم به جای آنکه رای ایجابی دهند سلبی رای می دهند. عده ای 
به خاطر اینکه یک جریان به قدرت نرسد به طیف مقابل آن رای می دهند واین موضوع باعث 
می شود اصلاح طلبان احساس کنند که موقعیت اجتماعی خوبی دارند. چرا که دیدگاه ها و 
عملکرد طرف مقابل در این سالها مردم را آزرده است. اطاعت خاطرنشان کرد: مردم عملکرد 
دولت اصلاحات و مجلس اصلاحات را با دولت بعدی مقایسه می کنند. شما نتیجه عملکرد 
برنامه سوم توسعه که در دولت اصلاحات تصویب، تدوین و اجرایی شده را با برنامه چهارم 
توسعه مقایسه کنید. خروجیها نشان می دهد برنامه سوم توسعه به زعم کارشناسان اقتصادی 
به لحاظ دستیابی به اهداف، بهترین برنامه قبل و بعد از انقلاب بوده است. یا نمودارهای 
اقتصادی هشت سال اصلاحات را با هشت سال دولت اصولگرا مقایسه کنید به وضوح مشخص 

است که عملکرد کدام دولتها بهتر بوده است که به نظر من اصلا با هم قابل مقایسه نیست. 
وی گفت: مثلا در دولت اصلاحات در آمد کشور، از نفت بشکه ای هفت دلار شروع شد 
تا سالهای پایانی دولت به بشکه ای بیست دلار رسید با این درامد اندک رشد اقتصادی در 

سالهای پایانی دولت اصلاحات 7 درصد بود و تورم به کمتر از 11 درصد کاهش یافت؛ با این 
وجود روند رشد اقتصادی و کاهش تورم منطقی، موزون و قابل دفاع است.

استاد دانشگاه شهید بهشتی افزود: اما در دولت و مجلس بعد با میانگین درامد نفت در هر 
بشکه بالای 80 دلار رشد اقتصادی در سال پایانی دولت منهای 5/7 درصد و تورم بالای 30 
درصد رسیده بود. در حالی که دنیا دچار رکود اقتصادی بود در ایران تورم سرسام آوری تجربه 
شد. معمولا زمانی که دنیا در رکود است قیمت اجناس پایین می آید چرا که پول لازم برای 
خرید در دست مردم وجود ندارد؛ اما ما در عین اینکه بدترین رکود را هم شاهد بودیم بیشترین 
تورم را هم داشتیم و رشد اقتصادی کشور هم تا منفی پنج وهفت دهم درصد کاهش پیدا کرد.

اصلاح طلبان اخلاق مدارانه تر رفتار کردند
اطاعت ادامه داد: نکته دیگر بحث فساد های مالی است. با اینکه نهادهای نظارتی به شدت 
دولت اصلاحات را کنترل می کردند و همه چیز زیر ذره بین سازمانهای بازرسی قرار داشت 
از نظر وقوع فسادهای مالی کمترین مشکل را در دولت خاتمی داشتیم اما در دولت بعد 
فسادهای گسترده دامن کشور را گرفت. وی تاکید کرد: دولت اصلاحات در سیاست خارجی، 
تنش زدایی، همزیستی مسالت آمیز، تعامل و گفت و گو با دنیا را در پیش گرفت تا بتواند 
نظر مثبت جهانیان را برای سرمایه گذاری در ایران جلب کند که شما نمونه آن را در عسلویه 
دیدید. ولی در دولت بعد ما رویکرد تقابل با دنیا را تجربه کردیم و نه تنها نتوانستیم از دانش 
تکنولوژی و سرمایه خارجی استفاده کنیم که چهار قطعنامه علیه کشور در شورای امنیت 
تصویب شد و ذیل فصل هفتم قرار گرفتیم که برای کشور خطرناک بود و بدترین تحریهای 
ظالمانه ناشی از این عملکرد بر کشور تحمیل شد. این آگاه سیاسی گفت: از طرف دیگر وقتی 
رویکردهای اخلاقی را مقایسه می کنیم می بینیم رفتار اصلاح طلبان در مقایسه با رقیب 
اخلاق مدارانه تر است و مردم اینها را می بینند و مقایسه می کنند. اینها در بعد ایجابی است. 
اطاعت ادامه داد: در بعد سلبی، ممکن است اصلاح طلبان ایراداتی داشته باشند که دارند و 

تصمیماتی اتخاذ کرده باشند که نباید می کردند ولی در مجموع ترس 
از اینکه جریان مقابل به قدرت نرسد مردم را به سمت رای به اصلاح 
طلبان سوق می دهد. پس ما هم رای ایجابی و هم رای سلبی داریم رای 
ایجابی به عملکرد اصلاح طلبان در مقایسه با عملکرد جریان مقابلشان 
برمی گردد. رای سلبی هم مربوط به نگرانی مردم از روی کار آمدن 
جناح مقابل است. با این شرایط برخی حتی اگر به اصلاح طلبان نقد 
هم داشته باشند به حاکمیت اصلاح طلبان تن می دهند. وی اضافه 
کرد: این موارد باعث می شود اصلاح طلبان به این نتیجه برسند که از 
رای بیشتری برخوردارند به علاوه دانشگاهیان، نخبگان، صنعتگران و 

فرهیختگان جامعه بیشتر رویکردهای اصلاحی را می پسندند.
راهکارهای مبارزه با فساد

اطاعت در پاسخ به این پرسش که فارغ از اینکه اصلاح طلبان و 
اصولگرایان در قدرت باشند، چه مقدار از فساد می تواند ناشی از افزایش 
قیمت نفت در برخی دورها باشد، گفت: بینید در مجلس ششم ما 
صندوق ذخیره ارزی را طراحی کردیم و قرار بود کلیه منابع نفتی به آن 
صندوق واریز شود تا به عنوان پشتوانه توسعه کشور تلقی شود. حتی 
در برنامه چهارم توسعه که در مجلس ششم تصویب شد، مقرر شده 
بود که هزینه های جاری دولت فقط از محل مالیات ها تامین شود ولی 
زمانی که با گشاده دستی منابع ارزی را در داخل کشور خرج می کنیم 
و به این صندوق بی توجهیم فساد شکل می گیرد. البته اگر پولی نباشد 
فسادهم نیست ولی این نمی تواند دلیلی باشد برای اینکه چون پول 
هست فساد هم باشد هنر این است که پول باشد و فسادی رخ ندهد. 

وی تصریح کرد: فساد از دو مسئله متاثر می شود، یکی حاکمیت 
رویکردهای دموکراتیک و دیگری آزادی نهادهای مدنی، مطبوعات و رسانه 
هاست. در کشورهایی که از این الگو استفاده می کنند این روزنامه نگاران 
هستند که فسادها و نابسامانی ها را کشف می کنند وآن را برجسته می 
سازند طوری که هیچ جریان و حزب سیاسی جرات نمی کند فساد کند 
چرا که نگران است افشا شود و اعتبار اجتماعی خود را از دست بدهد. 
چون در انتخابات آنها فقط رقابت تعیین کننده است و فساد باعث ریزش 
آرای مردمی شان می شود.  نماینده اسبق مجلس گفت: رویکرد دیگر در 
کشورهای اقتدار گرا مثل چین، مالزی و سنگاپور اجرا می شود. نهادهای 
نظارتی بسیار سختگیرانه عمل می کنند مثلا در چین وزارت بازرسی 
و نظارت وجود دارد که حتی کنترل می کند یک استاندار درعروسی 
فرزندش تا مبلغ معینی می تواند به وی هدیه دهد و اگر بیشتر باشد 
محاکمه می شود. شاهد بوده ایم که تا کنون بسیاری از مقامات چینی به 

خاطر فسادهای مالی نه چندان بزرگ اعدام شده اند.
هنوز ضرورت مبارزه با فساد را نفهمیده ایم

جواد اطاعت تاکید کرد: این دو رویکرد که در دنیا وجود دارد کمک می کند فسادهای 
موجود در کشورها کنترل و از حد متعارفی خارج نشوند. در کشور ما، دیوان محاسبات از 
نهادهای زیرمجموعه مجلس است و وظیفه سنگینی در بررسی عملکرد بودجه دارد. این ابزار 
نظارتی باید عملکرد مسئولان اجرایی را رصد کند وگزارش بدهد، همین طور رسانه ها باید 
در این مورد به وظیفه شان عمل کنند. این فعال سیاسی افزود: معتقدم در ایران به طور کلی 
هنوز درک کاملی از سیاست و حکومت در دنیای مدرن وجود ندارد. در دنیای مدرن کشور 
داری تخصص پیچیده ای است و به متخصصان مربوطه نیازمند است، باید باور علمی به این 
موضوع داشته باشیم همان طور که بیمار را برای بهبود پیش پزشک می بریم. ولی می بینیم 
برخی اوقات، کسانی که اشراف کمی به مسائل کشورداری دارند مسئولیت هایی را عهده دار 

می شوند که نتایج عملکرد آنها چندان مطلوب نمی شود.
 مشارکت مردم در انتخابات هفتم اسفند

وی به تعداد بالای نامزدها در انتخابات اخیر اشاره کرد و گفت: مشارکت دو نوع است 
مشارکت فعالانه و منفعلانه. مشارکت فعالانه حائز اهمیت است و مشارکتی است که 
مبتنی بر رقابت و تکثر سیاسی باشد. در ایران بیشتر بر تعدد سیاسی و تعداد نامزدها 
تاکید می شود و گفته می شود برای هر کرسی مجلس بیشتر از بیست نفر با هم رقابت 
کردند؛ اما در انتخابات در کشورهای دیگر، ملاک تعداد بالای نامزد ها نیست و اتفاقا 
تعداد زیاد نامزدها یک نقطه ضعف است. تعداد زیاد نامزدها نه تنها نشانه توسعه یافتگی 
و رقابت نیست بلکه نشانه توسعه نیافتگی سیاسی است. مهم کیفیت نامزد هاست یعنی 
باید تمامی مردم از گروههای فکری مختلف نامزدی را در میان نامزدهای موجود داشته 

باشند تا رقابت شکل بگیرد.

چرا حمایت جامعه مدرسین، اصولگرایان سنتی و اصلاح طلبان نتوانست مانع از ریزش آرای رئیس مجلس شود؟ 

دلایل ریزش رأی لاریجانی

حال و هوای بهارستان بعد از انتخابات؛ 

مجلس زیر سایه رأی مردم 

جواد اطاعت:

اصلاح طلبان پاداش قهر نکردن با صندوق های رای را گرفتند

 اصلاح طلبان هیچ وقت موافق قهر با صندوق ها و تحریم 
انتخابات نبودند. یک اصلاح طلب همیشه معتقد است که 
فرایند توسعه کشور تنها با یک رویکرد دموکراتیک قابل 

تعقیب است که مهمترین آن انتخابات است. اصلاح طلبان در 
انتخابات اخیر پاداش این طرز فکر و عمل خود را گرفتند
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هر كه عاشق چیزى شود، آن چیز، دیده اش را كور و 

دلش را بیمار مى كند. چنین كسى با دیده اى ناسالم 

مى نگرد و با گوشى ناشنوا مى شنود.

سه شنبه - یازدهم اسفندماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3953

اولین واکنش هاشمی به صدرنشینی 
گفته می شود: حجت الاسلام والمسلمین مسیح مهاجری، روایتی از نخستین واکنش آیت الله 
هاشمی رفسنجانی پس از قرار گرفتن در صدر منتخبان خبرگان مطرح کرده است. به گزارش 
ایسنا، مدیرمسئول روزنامه جمهوری اسلامی در سرمقاله دیروزاین روزنامه نوشت: از آیت الله هاشمی 
رفسنجانی پرسیدم حالا که رأی اول مجلس خبرگان رهبری - نه تنها در استان تهران بلکه در مقیاس 
کشوری - به شما اختصاص یافته، فکر می کنید با مخالفانتان و کسانی که برای رأی نیاوردن یا کاهش 
یافتن آراء مردم به شما در این انتخابات هر کاری که از دستشان برمی آمد علیه شما انجام دادند چه 
برخوردی باید کرد؟ گفت: رقابت ها تمام شده و اکنون دوران همکاری برای خدمت به مردم و اعتلای 
کشور و نظام و پیشبرد آرمان های انقلاب اسلامی است. پرسیدم: یکی از علمای قم بعد از آنکه نام شما 
را در صدر لیست رأی آوردگان مجلس خبرگان رهبری دید، با ارسال یک پیامک از من خواست این دو 
آیه قرآنی را برای شما بخوانم: »سلام علیکم بما صبرتم فنعم عقبی الدار - سوره رعد آیه 24« )سلام بر 
شما به خاطر صبر و استقامتتان؛ چه نیکوست سرانجامِ سرای جاویدان( و »واصبر و ما صبرک الا بالله و 
لاتحزن علیهم و لا تک فی ضیق مما یمکرون - سوره نحل آیه 127« )خویشتن دار باش که صبر کردن 
تو جز به تأیید خدا نیست و از بابت آنها اندوه مخور و از آن نیرنگ هایی که می کنند دلتنگ مباش(، به 
ایشان از قول شما چه بگویم؟ گفت: »ان الله یدافع عن الذین آمنوا... - سوره حج آیه 38« )به درستی که 

خداوند از کسانی که ایمان آورده اند، دفاع می کند(.

دستگیری 70 کارچاق کن در خوزستان 
گفته می شود: مدیر حفاظت و اطلاعات دادگستری کل خوزستان گفت: از ابتدای سال جاری 
تاکنون بیش از 70 نفر کارچاق کن در استان خوزستان دستگیر شده اند. علی غیاثوند اظهار کرد: 
این افراد برای فریب مراجعه کنندگان با بردن نام قضات شریف و پاک و کارکنان زحمت کش نزد 
مراجعه کنندگان و با ادعای این که با دستگاه قضایی در ارتباط هستند، به نام ایشان مبالغ کلانی را 
دریافت می کنند. وی گفت: اخیرا یک متهم که خود را منتسب به یکی از قضات استان معرفی و به 
همین وسیله میلیون ها تومان پول کلاهبرداری کرده بود، شناسایی و با رصد اطلاعاتی در یکی از 
شهرهای استان های غیرهمجوار دستگیر شد. به گزارش ایسنا، وی افزود: در تحقیقات به دست آمده، 
مشخص شد که این فرد به اسم قضات و کارکنان دستگاه قضایی و با مراجعات مکرر به دادگستری، 
توانسته مبالغ کلانی از مراجعه کنندگان دریافت کند. مدیر حفاظت و اطلاعات دادگستری کل 
خوزستان گفت: همچنین از این فرد تعدادی اسناد قضایی جعلی و همچنین کارت های تردد جعلی 
در رابطه با دادگستری کشف شد و پرنده وی در حال رسیدگی است. وی ادامه داد: قطعا این فرد 

هم دستانی داشته است که با بررسی موضوع، نسبت به دستگیری آنان اقدام می شود.

واکنش احمد خاتمی به رای نیاوردن مصباح و یزدی 
گفته می شود: عضو مجلس خبرگان رهبری با بیان اینکه برخلاف میل بدخواهان مجلس خبرگان 
پنجم ولایی تر و ارزشی تر است، گفت: نیامدن آیت الله یزدی و آیت الله مصباح دو فقیه وارسته ولایی 
مایه تأسف است اما خبرگانی که تقویت رهبری است، شکل گرفت. آیت الله سیداحمد خاتمی عضو 
مجلس خبرگان رهبری در گفت وگو با خبرگزاری فارس خاطرنشان کرد: با این ترکیب می گویم که 
بدخواهان از اینکه کمترین ضربه به عمود خیمه انقلاب یعنی ولایت فقیه وارد کنند،  ناکام هستند. 
وی ادامه داد: اینجانب مورد هجمه شدیدترین تخریب ها در طول مدت تبلیغات بودم و بنده از سوی 
آمریکا و انگلیس که بی پروا تخریب می کردند مورد هجمه قرار گرفتم و از اینکه مغضوب این استکباریان 

بودم افتخار می کنم.

انهدام یک گروه تروریستی در کرمانشاه
گفته می شود: مدیرکل امنیتی انتظامی استانداری کرمانشاه با اشاره به انهدام یک گروه تروریستی 
در مرزهای استان در روز یکشنبه، اظهار کرد: مقصد این تروریست ها تهران و شهرهای بزرگ بوده 
است. نصرت الله مرادی روز گذشته در جمع خبرنگاران افزود: صبح روز یکشنبه با اقدام مشترک 
دستگاه های امنیتی و نظامی، یک تیم تروریستی در منطقه عمومی سومار و نفت شهر منهدم شد. وی 
تصریح کرد: تروریست ها مجهز به بمب بوده و جلیقه های انفجاری و انتحاری، نارنجک، سلاح کمری 
و سایر تجهیزات انفرادی و مقادیری دلار را نیز به همراه داشتند. به گزارش ایسنا، مدیرکل امنیتی 
انتظامی استانداری کرمانشاه افزود: مقصد این تروریست ها تهران و سایر شهرهای بزرگ کشور بوده 
که به لطف خداوند به محض عبور از مرزها در کمین نیروهای نظامی و امنیتی، گرفتار و نیات شوم 

آنها در نطفه خفه شد.

دو برادر مشهدی به مجلس راه یافتند
گفته می شود: دو برادر مشهدی توانستند با کسب آرای مردمی وارد دهمین دوره مجلس 
شورای اسلامی شوند. به گزارش فارس، نتایج شمارش آرای انتخابات دهمین دوره مجلس شورای 
اسلامی در اکثر از حوزه های انتخابیه کشورمان به طور کامل اعلام شد. در این دوره اتفاق نادری 
افتاد و 2 برادر از دو حوزه انتخابیه مختلف توانستند اعتماد مردم را به خود جلب کنند و وارد خانه 
ملت شوند. امیرحسین قاضی زاده هاشمی که سابقه حضور در مجلس نهم را در کارنامه داشت، با 
کسب 384 هزار و 77 رای به عنوان نفر اول از حوزه انتخابیه مشهد برای دومین دوره پیاپی وارد 
مجلس شد. همچنین سیداحسان قاضی زاده هاشمی برادر کوچکتر وی با کسب 36 هزار و 464 
رأی از مجموع 138 هزار و 468 رأی مأخوذه از حوزه فریمان به مجلس شورای اسلامی راه یافت. 
سیداحسان قاضی زاده، دبیرکل اسبق جامعه اسلامی دانشجویان و مسئول کمیته رسانه ستاد 

ائتلاف اصولگرایان بوده است.

روحانی کونگ فو کار وارد خبرگان شد
گفته می شود: آیت الله سید رحیم توکل که دارای سابقه فعالیت در رشته ورزشی کونگ فو 
است، با رأی مردم مازندران توانست راهی مجلس خبرگان رهبری شود. به گزارش فارس، پنجمین 
دوره انتخابات مجلس خبرگان رهبری در استان مازندران با هفت کاندیدا برگزار شد که با پایان یافتن 
شمارش آرای منتخبان نهایی این حوزه از سوی ستاد انتخابات مازندران معرفی شدند. آیت الله سید 
رحیم توکل، استاد اخلاق و خارج فقیه با کسب 488 هزار و 817 رأی منتخب مردم مازندران برای 
مجلس پنجم خبرگان رهبری شد. استاد اخلاق حوزه علمیه قم آیت الله توکل از علاقه مندان به 

ورزش های رزمی، به ویژه کونگ فو است که سابقه ای زیادی از قبل انقلاب در رشته های رزمی دارد.

معصومه آباد بستری شد  
گفته می شود: معصومه آباد نویسنده کتاب من زنده ام در بیمارستان بستری شد. معصومه آباد، 
نویسنده کتاب من زنده ام و عضو شورای اسلامی شهر تهران که از جانبازان دوران دفاع مقدس به 
شمار می رود، به دلیل شدت گرفتن عوارض به جا مانده از دوران اسارت در بیمارستان بستری شد. 
نویسنده کتاب من زنده ام رئیس کمیته بحران شورای اسلامی شهر تهران به توصیه پزشکان باید در 
روزهای آتی نیز در بیمارستان بستری باشد. به گزارش ایرنا، معصومه آباد متولد 1341 در شهر صنعتی 
آبادان است که سال 59 به اسارت درآمده و پس از چهار سال اسارت در مبادله اسرا به وساطت صلیب 

سرخ جهانی به ایران بازگشت.

تکذیب ریاست حدادعادل بر صداوسیما
گفته می شود: مسئول دفتر غلامعلی حدادعادل اخبار منتشر شده پیرامون ریاست حدادعادل 
بر سازمان صداوسیما را تکذیب کرد. امیرابراهیم رسولی مسئول دفتر غلامعلی حدادعادل اخبار 
منتشر شده در فضای مجازی پیرامون ریاست دکتر حدادعادل بر سازمان صداوسیما را تکذیب کرد و 
گفت: این خبر صحت ندارد. گفتنی است پیش از این اخباری پیرامون ریاست حدادعادل بر سازمان 

صداوسیما در فضای مجازی منتشر شده بود.

رئیس جمهور کره  جنوبی در راه ایران
گفته می شود: رییس جمهور کره جنوبی اردیبهشت سال آتی )1395( برای دیدار با مقامات 
عالی رتبه کشورمان به ایران سفر می کند. به گزارش ایسنا، سفر پارک گئون های، رییس جمهور کره 
جنوبی به ایران در راستای توسعه همکاری های دو کشور صورت می گیرد و نقش موثری در توسعه 
همکاری های دو کشور به ویژه سرمایه گذاری در ایران از سوی شرکت های کره جنوبی خواهد داشت. 
از 25 فوریه 2013 خانم پارک گئون های به عنوان یازدهمین رییس جمهوری کره جنوبی انتخاب 

شده است.

معاون روحانی پیگیر آمار ازدواج کودکان 
گفته می شود: شهیندخت مولاوردی معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده اظهارکرد: از 
وزارت دادگستری درخواست کرده ایم گزارشی درباره ازدواج های زودهنگام و زیر سن قانونی دختران 
به معاونت امور زنان و خانواده ارایه دهد که این موضوع به مرجع ملی حقوق کودک برای بررسی و 
پیگیری ارجاع شده است. مولاوردی پیش از این با نگران کننده توصیف کردن ازدواج برخی از دختران 
پیش از رسیدن به سن قانونی گفته بود: در یکی دو سال اخیر آمار نگران کننده ای از ازدواج دختران 
پیش از رسیدن به سن قانونی و ثبت آنها به دست ما رسیده است و حتی شاهد ازدواج دختران کمتر 

از 10 سال نیز بوده ایم.

مربی تیم نفت تهران درگذشت
گفته می شود:  مربی تیم فوتبال نفت تهران که در جریان تمرین دیروز تیمش دچار عارضه قلبی 
شده بود، لحظاتی قبل دارفانی را وداع گفت. علی اکبر دارستانی مربی بدنساز تیم فوتبال نفت تهران 
در تمرین دیروزتیمش درحالیکه مشغول گرم کردن و آماده سازی بازیکنان بود، از ناحیه سینه دچار 
سوزش شد و بلافاصله به بیرون از زمین چمن منتقل شد. وی سپس برای طی شدن روند درمانی با 
آمبولانس به بیمارستان فیاض بخش منتقل شد، اما تلاش های پزشکان نتیجه ای نداشت و این مربی 
زحمتکش درگذشت. خبر درگذشت این مربی از سوی رحیم ایرانیان سرپرست تیم فوتبال نفت تهران 

در گفت و گو با ایرنا مورد تایید قرار گرفت.

تجمع معترضان بنیاد تعاون ناجا مقابل مجلس
گفته می شود:  جمعی از خریداران واحدهای مسکونی - تجاری شرکت سازه پایدار بنیاد تعاون 
ناجا در اعتراض به عدم دریافت این واحدهای مسکونی مقابل مجلس تجمع کردند. یکی از این تجمع 
کنندگان در گفت وگو با خبرنگار پارلمانی ایرنا گفت: پروژه های باران، یاس، گل مریم، پرنیان اندیشه 
و... توسط مردم خریداری شده ولی ما هنوز نتوانسته ایم این واحدها را دریافت کنیم. وی گفت: 
مسئولان ساخت این واحدها نیز پاسخگو نیستند و حاضر نیستند این واحدها را به ما واگذار کنند. این 

تجمع کنندگان خواستار رسیدگی نمایندگان مجلس به این موضوع شدند.

تصادف دایی تکذیب شد 
گفته می شود: خبر تصادف علی دایی در راه سفر به قم که صبح دیروزدر برخی سایت  های خبری 
و شبکه های به انتشار درآمده بود، تکذیب شد. تمرین دیروز تیم صبای قم بر خلاف اخبار منتشر شده 
در تهران برگزار می شود و علی دایی نیز ظهر دیروز در تمرین تیمش حاضر شد. تیم فوتبال صبای قم 

روز یکشنبه هفته آینده در اصفهان به مصاف تیم سپاهان خواهد رفت.

شبکه های صداوسیما محدود می شوند 
گفته می شود: علی اصغر پورمحمدی معاون سیما اذعان کرد: اکنون بودجه ای که به رسانه ملی 
اختصاص داده می شود، صرفا به حقوق کارمندان و بازنشستگان اختصاص پیدا می کند و بودجه ای 
برای برنامه سازی باقی نمی ماند. در نظر داریم برای سال آینده، شبکه ها را محدود و بودجه مان را صرف 

بهبود تولیدات شبکه ها کنیم؛ بنابراین امکان دارد شبکه دیگری با شبکه مستند ادغام شود.

نامحــرمانه

آیت الله علوی گرگانی با انتقاد از پایین بودن کیفیت 
کالاهای داخلی گفت: پایین بودن کیفیت کالای داخلی 
ضرر به صنعت و تولید کشور می زند و با اقتصاد مقاومتی 

همخوانی ندارد.
آیت الله علوی گرگانی دیروز در دیدار  رئیس نظام 
مهندسی معدن کشور اظهارداشت: نظام مهندسی معدن، 
مهمترین موضوع در عرصه سرمایه گذاری در کشور است 
و متاسفانه مورد غفلت قرار گرفته و کوتاه هایی شده است.  

 وی افزود: معدن سرمایه اندوخته شده خدا است و در 
حقیقت نعمت عظیمی برای جامعه اسلامی به شمار می 
آید،  ولی حقیقت این است  که نتوانستیم قدردان این 

نعمت باشیم و از آن به خوبی بهره برداری کنیم.
حضرت آیت الله علوی گرگانی با بیان این که  جای 
تأسف است که نتواسیتم با وجود این همه دانشمند و نبوغ 
فکری در جامعه استخراج درستی از معادن داشته باشیم، 
بیان داشت: معادن گنج هایی نهفته است که باید برای 

پیشرفت جامعه در اختیار جامعه قرار گیرد، ولی تا کنون 
این اتفاق نیفتاده است.

این مرجع تقلید ادامه داد: امروز استقلال کشور باعث 
شد کشور از هر لحاظ روی پای خود بایستد به همین دلیل 
این عرصه نیاز مند توجه بیشتر از سوی مسؤلین از نظر 

اعتبار سرمایه و تولید فکر است.
وی بیان داشت: باید کاری کرد که سرمایه گذاری در 
کشور از سوی خارجیها بیشتر شود، نه اینکه دست به 
سمت خارجی ها  دست دراز کنیم و از آنها در تولید معادن 

کمک بخواهیم.
آیت الله علوی گرگانی افزود: باید آن قدر در عرصه 
تولید و ذخایر زیر زمینی با فکر و اندیشه درست و قوی 
عمل کنیم که خارجیها  مجبور به پذیرش این قدرت شوند 

و به دنبال ما حرکت کنند.
وی برکیفیت تولید کالا در کشور تاکید کردند و عنوان 
نمود: متأسفانه در این عرصه کم کاری فراوانی شده و نباید 
این گونه باشد این کم کاری ضرر به صنعت و تولید کشور 

می زند و با اقتصاد مقاومتی همخوانی ندارد.
وی بیان داشتت:  در کیفیت کالا انتظارات برآورده 
نشده و این در حالی است که جامعه از استعداد و قدرت 
خوبی برخوردار می باشد؛  اما چرا پیشرفتی در کیفیت 

نکردیم، باید این سؤال را از مسئولین پرسید.
آیت الله علوی گرگانی گفت: هر کسی خدا را در تولید 
و صنعت فراموش کند، خدا هم این ضرر را به خود او باز 
می گرداند چون وقتی خدا و وجدان در کار نباشد، باطل و 
زشتی ها جایگزین می شوند و نیتجه آن جزء بی کیفتی 

کالا چیز دیگری نخواهد بود.

آیت الله علوی گرگانی:

کیفیت کالای داخلی با اقتصاد مقاومتی همخوانی ندارد
اخبــار

مدیرکل بنیاد شهید وامور ایثارگران استان قم:

روز شهدا باید در شان شهدا برگزار شود
مدیرکل بنیاد شهید وامور ایثارگران استان قم گفت: روز شهدا باید در شان 

شهدا و ایثار و فداکاری های شهدا برگزار شود.
سردار سید جواد هاشمی روز دوشنبه در همایش مشاوران و نمایندگان 
ایثارگران دستگاه های استان که با حضور معاونان و رئیسان مناطق بنیاد در 
اداره کل بنیاد استان برگزار شد افزود: ملت ایران آرامش و آسایش خود را 
مدیون شهدا می دانند، اگر امروز با وجود این همه آشوب و جنگ در منطقه 
ما شاهد این امنیت و آسایش در کشور هستیم، اینها همه مدیون ایثار و 

جانفشانی شهداست.
وی ادامه داد: طی دو سال گذشته تلاش شده تا روز بزرگداشت شهدا 
که مصادف با 22 اسفند و سالروز تشکیل بنیادشهید به فرمان حضرت امام 
نامگذاری شده هرچه بیشتر به جامعه معرفی شود. هاشمی افزود: خانواده 
معظم شهدا ایثارگرانه ادامه دهنده راه شهدایشان و مروجان فرهنگ ایثار و 
شهادت هستند، ایشان بعد از شهدا مدافع ارزش های شهدا هستند و همواره 
به این شهادت ها افتخار کردند. وی اضافه کرد: شهید متعلق به قشر خاصی 
نیست شهید مربوط به آحاد ملت و مسئولان است و معتقدیم نقش مشاوران 
و رابطان ایثارگر درمعرفی این روز به ویژه در دستگاه های اجرایی نقش ارزنده 
و اثر گذاری است. هاشمی خاطرنشان کرد: بالاترین درجه عرفان خدمت 
به خلق خداست و بالاترین خلق خانواده هایی هستند که در راه خدا جهاد 
کردند و جان خویش را با خدا معامه نمودند. وی افزود: تجلیل از خانواده معظم 
شهدای دستگاه در روز بزرگداشت شهدا، دیدار با خانواده معظم شهدا با حضور 
مسئولان دستگاه ها، تبلیغات در محیط های اداری به منظور معرفی هرچه 
بیشتر روز شهید بخشی از اقدام هایی است که از دستگاه ها در این ایام انتظار 
می رود. این همایش به منظور تاکید بر معرفی روز بزرگداشت شهدا، ارایه 
برنامه های دستگاه ها، ابلاغ برنامه های روز بزرگداشت شهدا به دستگاه ها و 
تعامل با دستگاه های اجرایی استان قم در آستانه روز بزرگداشت شهدا در اداره 
کل بنیاد شهید وامور ایثارگران قم برگزار شد. در این همایش رابطان ایثارگران 
دستگاه های اجرایی استان نیز به ارایه پیشنهادها و برنامه های دستگاه مربوط 

در این ایام اشاره کردند.

مدیرکل آمار ثبت احوال کشور:

افزایش 2،۹ درصدی ولادت 
در 11 ماهه امسال

مدیرکل آمار و اطلاعات جمعیتی و مهاجرت سازمان ثبت احوال کشور 
گفت: طی 11 ماهه امسال شاهد افزایش 2،9 ولادت های ثبت شده در کشور 

نسبت به مدت مشابه سال گذشته بودیم.
علی اکبر محزون در گفت و گو با ایرنا افزود: از ابتدای فروردین تا پایان 
بهمن امسال، یک میلیون و 453 هزار و 143 واقعه ولادت به ثبت رسیدکه 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته 2.9 درصد افزایش داشت. محزون خاطر 
نشان کرد: یک میلیون و 118 هزار و 939 ولادت شهری در 11 ماهه امسال 
و 334 هزار و 204 ولادت هم در نقاط روستایی به ثبت رسید؛ همچنین به 
طور متوسط در مقابل هر ولادت روستایی 3.35 ولادت شهری به ثبت رسیده 
است. وی تصریح کرد: در 11 ماهه امسال یک میلیون و 436 هزارو 890 
ولادت تا یکسال پس از وقوع به ثبت رسیده است. مدیرکل آمار و اطلاعات 
جمعیتی و مهاجرت سازمان ثبت احوال اضافه کرد: در همین مدت یک 

میلیون و 409 هزار و 428 واقعه ولادت در مهلت قانونی ثبت شد.
محزون گفت: نسبت جنسی حاصل از ثبت ولادت در 11 ماهه سال 94 
برابر با 105.6 است که همین شاخص در مدت مشابه سال گذشته 105.7 
بوده است )در مقابل هر 100 واقعه ولادت ثبت شده دختر حدود 105.6 
واقعه ولادت پسر به ثبت رسیده است(.  مدیر کل آمار و اطلاعات جمعیتی و 
مهاجرت سازمان ثبت احوال کشور اظهار کرد: در 11 ماهه امسال 344 هزار و 
961 واقعه فوت به ثبت رسید که نسبت به مدت مشابه 16.7 درصد کاهش 
داشت. وی یادآوری کرد: در این مدت 258 هزار و 353 فوتی در مناطق 

شهری و 86 هزار و 608 فوتی هم در مناطق روستایی به ثبت شد.
در مقابل هر 100 زن 127،۹ مرد فوت شده است

محزون گفت: در 11 ماهه سال 94 در مقابل هر یکصد فوت ثبت شده 
زنان 127.9 مورد فوت مردان به ثبت رسید که همین نسبت در مدت مشابه 
سال گذشته 97.9 گزارش شد. جمعیت ایران تا پایان آذر ماه سالجاری برابر 
79 میلیون و 490 هزار تن است. مهلت قانونی برای ثبت ولادت 15 روز و 

مهلت قانونی برای ثبت فوت 10 روز است.

یک مسئول وزارت بهداشت مطرح کرد:

13 میلیون جوان مجرد
مهم ترین چالش باروری در کشور

معاون فنی دفتر سلامت جمعیت، خانواده و مدارس وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی گفت: وجود 13 میلیون دختر و پسر ازدواج نکرده، 

مهم ترین چالش پیش روی برنامه ارتقای باروری در کشور است.
دکتر محمد اسلامی روز دوشنبه در حاشیه نشست منطقه ای مدیران 
گروه سلامت خانواده و کارشناسان مسئول باروری سالم کشور در مشهد در 
گفت و گو با ایرنا افزود: این جوانان مجرد بالای 18 سال دارند. وی اظهار کرد: 
تاخیر در ازدواج و انجام ازدواج در سنین بالا از عوامل مهم کاهش نرخ باروری 
و کاهش نرخ رشد جمعیت در کشور است. وی ناباروری را از دیگر چالشهای 
پیش روی برنامه ارتقای باروری خواند و گفت: اکنون سه میلیون زوج نابارور 
در کشور وجود دارد که تنها 25 تا 30 درصد آنها می توانند هزینه و خدمات 
ناباروری را تامین کنند. اسلامی افزود: حدود 2.5 میلیون زوج نابارور توان 
تامین هزینه خدمات درمانی خود را ندارند و گرچه در سالهای اخیر بخشی 
از مشکلات بیمه ای درمان ناباروری در کشور رفع شده، اما هنوز مشکلات 
بسیاری در این زمینه وجود دارد. وی با اشاره به دیگر چالش های پیش روی 
طرح ارتقای باروری در ایران اظهار کرد: اطلاع رسانی نادرست و غیرشفاف 
در زمینه آمارهای طلاق و تاثیرات مخرب آن در جامعه، تاخیر در فرزندآوری 
پس از ازدواج و افزایش طلاق عاطفی در خانواده ها از عواملی هستند که در 
کاهش نرخ باروری تاثیرگذارند. معاون فنی دفتر سلامت جمعیت، خانواده و 
مدارس وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی خاطرنشان کرد: بر اساس 
آخرین سرشماری ها نرخ باروری در ایران به طور میانگین 1.8 و شاخص نرخ 
رشد جمعیت 1.3 درصد گزارش شده در حالی که نرخ مطلوب باروری برای 
همه کشورها 2.1 تعیین شده است. وی ادامه داد: سیستان و بلوچستان با 
نرخ باروری 3.5 و استان های گیلان، مازندران و تهران با نرخ باروری بین 1.3 
تا 1.4 به ترتیب بیشترین و کمترین نرخ باروری کشور را دارند. به گفته وی 
در سال های گذشته نرخ باروری در ایران کاهش یافت که اگر این روند ادامه 
یابد در حدود 30 سال آینده نرخ رشد جمعیت ایران به صفر رسیده و پس 
از آن منفی می شود. اسلامی افزود: در چند سال اخیر با برنامه های در حال 
اجرا تعداد موالید در کشور افزایش یافته اما نتایج قطعی آن در سرشماری سال 
آینده آشکار خواهد شد. قائم مقام معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی 
مشهد نیز گفت: نشست دوروزه مدیران گروه سلامت خانواده و کارشناسان 
باروری سالم دانشگاههای علوم پزشکی کشور به منظور مرور برنامه های 
ارتقای نرخ باروری مبتنی بر سلامت مادر و کودک برگزار شده است. کاظم 
فرهمند افزود: در این نشست حدود 60 نفر از مدیران گروه سلامت و خانواده 

و کارشناسان مسئول باروری سالم از 19 دانشگاه علوم پزشکی حضور دارند.

رییس پلیس راهور ناجا خبرداد:

اعمال نرخ جدید جرایم رانندگی 
از 25 اسفند

رییس پلیس راهنمایی و رانندگی نیروی انتظامی زمان قطعی اجرای قانون 
افزایش نرخ جرایم رانندگی را اعلام کرد.

سردار تقی مهری در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: برابر قانون، مبلغ افزایش 
نرخ جرایم رانندگی در هیات وزیران تصویب شده و لازم الاجراست.

وی گفت: از پانزدهم اسفند ماه برای اطلاع رسانی بیشتر در این زمینه اقدام 
خواهیم کرد و همچنین زیرساخت های اجرایی و فنی آن فراهم خواهد شد.

رییس پلیس راهنمایی و رانندگی نیروی انتظامی با بیان اینکه با فراهم 
شدن زیرساخت ها از 25 اسفندماه نرخ جدید جرایم راهنمایی و رانندگی اجرایی 
می شود، گفت: همانطور که گفتم از 15 تا 25 اسفندماه نسبت به اطلاع رسانی، 
تبلیغات و فرهنگ سازی در این زمینه اقدام خواهیم کرد و از 25 اسفندماه نیز 
جرایم رانندگی با نرخ جدید اعمال خواهد شد. به گفته مهری، اقدامات لازم 
برای به روزرسانی سامانه های اجرایی پلیس انجام شده و مشکلی در این زمینه 
وجود ندارد. رییس پلیس راهنمایی و رانندگی نیروی انتظامی با تاکید بر اینکه 
پلیس از جریمه کردن مردم خوشحال نیست، اظهار کرد: مطلوب ما این است 
که هیچ کس تخلفی مرتکب نشود که ما نیز مجبور به جریمه کردن وی نباشیم.

مدیرکل اعزام مبلغ اوقاف گفت: از ابتدای سال تا امروز 12 هزار مبلغ از حوزه علمیه قم 
به سراسر کشور اعزام شدند و قرار است برای ایام فاطمیه امسال 2500 مبلغ نیز به سراسر 

کشور اعزام شوند.
حجت الاسلام احمد شعبانی ظهر دیروز در نشست خبری با حضور خبرنگاران که در 
سالن نشست های اداره کل اعزام مبلغ اوقاف برگزار شد، اظهار داشت: با توجه به تحولی که 
در موضوع تبلیغ ایجاد شده شیوه سنتی انجام نمی شود بلکه طرح خیمه های معرفت در 

دستور کار اوقاف است.
مدیر کل اعزام مبلغ اوقاف با اشاره به برگزاری دوه های آموزشی برای مبلغان اداره اوقاف 
افزود: دوره های آموزشی مهدویت و امامت و دوره امام شناسی و پاسخگویی به شبهات دینی 

از جمله دوره هایی است که برای مبلغان برگزار می شود.
شعبانی با اشاره به لزوم نشر علوم دینی و معارف اسلامی توسط طلاب در جامعه عنوان 
کرد: طلاب و روحانیون امین و مورد اعتماد مردم هستند و همواره به آن ها اعتماد می کنند و 

سوالات خود را از روحانیون می پرسند.
مدیر کل اعزام مبلغ اوقاف گفت: دوره های کارگاهی در زمینه وقف با حضور اساتید حوزه 
علمیه برگزار شد که طلاب در این زمینه با موضوع وقف آشنا شدند و این دوره ها علاوه بر شهر 

قم در دیگر استان های کشور نیز برگزار شد.
شعبانی با تاکید بر لزوم توجه مبلغان به احادیث و روایات اظهار داشت: منبری که پربار و 
با محتوا باشد سبب جذب مخاطب می شود که آیت الله بهجت تاکید داشتند باید منبر ها با 
آیات و روایات همراه باشد که در این زمینه اوقاف با همکاری موسسه دارالحدیث دوره هایی 

برای طلاب روحانیون در راستای آشنایی با آیات و روایات برگزار می کند.
وی گفت: از ابتدای سال تا امروز 12 هزار مبلغ از حوزه علمیه قم به سراسر کشور اعزام 

شدند و قرار است برای ایام فاطمیه امسال 2500 مبلغ نیز به سراسر کشور اعزام شوند.
مدیر کل اعزام مبلغ بابیان اینکه در زمینه اعزام مبلغ شاخص هایی مورد توجه است، افزود: 
در زمینه اعزام مبلغ مکان های تبلیغی مورد توجه است که در مرحله اول امام زاده های 
شاخص کشور در اولویت هستند وبا توجه به نیاز ها و درخواست هایی که انجام می شود مبلغان 

اعزام شده و به نشر علوم دینی می پردازند.
شعبانی بیان کرد: برخی از مبلغانی که به زبان های زنده دنیا آشنا هستند و همچنین 
تاریخ دان هستند به تخت جمشید اعزام می شوند و این موضوع مورد استقبال مسافرانی که 

برای بازدید به این منطقه می روند شده است.
وی با اشاره به برنامه های سازمان اوقاف در عید نوروز عنوان کرد: سازمان اوقاف از 28 
اسفند تا 14 فروردین در امام زاده ها و بقاع متبرکه خیمه های معرفت برپا می کند که مشاوره 
وپاسخگویی به شبهات دینی از مهم ترین موضوعاتی است که توسط طلاب و روحانیون 

مطرح می شود.
مدیرکل اعزام مبلغ با اشاره به لزوم توجه به تربیت نسل جوان با معارف اسلامی گفت: ره 
توشه هایی برای مبلغان تالیف می شود و در اختیار آن ها قرار می گیرد و همچنین کتاب های 
داستانی برای دانش آموزانی که در خیمه های معرفت حضور پیدا می کنند طراحی شده است.

شعبانی بابیان اینکه ثبت نام مبلغان از طریق سایت انجام می شود، بیان کرد: ثبت نام 
اینترنتی مبلغان برای نخستین بار در ایام ماه صفر انجام شد و 10 هزار پرونده ای که در اعزام 
مبلغ وجود دارد وارد سایت می شود تا کار ثبت نام و پرداخت حق الزحمه به مبلغان از طریق 

سامانه با سهولت انجام شود.
وی بیان کرد: همایش اعزام فاطمیه و آرامش بهاری 17 اسفندماه ساعت 9 الی 11 با 

حضور طلاب و روحانیون و مبلغان در سالن همایش های اداره کل اوقاف برگزار می شود.

مدیرکل اعزام مبلغ اوقاف:

2500 مبلغ برای ایام فاطمیه به سراسر کشور اعزام می شوند

مدیرکل بهزیستی استان قم با اشاره 
به اینکه حدود 85 هزار سالمند در این 
استان زندگی می کنند، گفت: بیش از 4 
هزار و 200 نفر از این سالمندان از خدمات 

بهزیستی استفاده می کنند.
رضا سلیقه در جلسه ستاد ساماندهی 
سالمندان که در سالن امام جواد استانداری 
قم برگزار شد، با اشاره به اینکه در بحث 
باید دو مسئله را مورد توجه قرار دهیم 
اظهار داشت: یکی از مسائل وضعیت فعلی 
سالمندان و خدماتی است که باید به آن ها 
ارائه دهیم و یکی دیگر تاز مباحث این 
است که چه اقداماتی را صورت دهیم که 

سالمندان سالمی در آینده داشته باشیم.
مدیر کل بهزیستی استان قم با بیان 
اینکه 84 هزار و 851 سالمند دراستان 
داریم، افزود: ملاک سالمندی سن را بالای 
60 سال است در کشور ما که خود این 
تقسیم بندی سنین سالمندی هم طبقه 
بندی دارد که که بین 60 تا 75 سال را 
سالمندان جوان 76 تا 90 سال سالمندان 
پیر و بالای 90 سال هم سالمندان خیلی 
خاطرنشان  وی  می شوند.  نامیده  پیر 
کرد: هدف سازمان بهزیستی خدمت به 
سالمندان فعلی و سالمندان آینده است 

و یکی از اهداف این است که افراد سالم 
هزینه ها  که  برسند  سالمندی  سن  به 
ایجاد  خانواده ها  و  دولت  برای  را  زیادی 
نکنند، خیلی از سالمندان امروز وقتی پا 
به دوران سالمندی می گذراند دچار انواع 
هستند.  روحی  و  جسمی  بیماری های 
سلیقه با اشاره به اینکه از نزدیک به 85 
هزار سالمند در استان 6 هزار و 470 نفر 
در روستا و بیش از 78 هزار و 300 نفر در 
شهر ها ساکن هستند، تصری کرد: برخی 
اولیه  امکانات  از  این سالمندان حتی  از 

زندگی هم بهره مند نیستند که باید مورد 
حمایت قرار گیرند که تعدادی از آن ها 
تحت پوشش خدمات بهزیستی و کمیته 
امداد هستند. مدیر کل بهزیستی استان قم 
با بیان اینکه در استان قم نزدیک 10 هزار 
نفر بازنشسته داریم، بیان کرد: سالمندان 
باید از امکانات فردی و امکانات شهری 
مناسب بهره مند باشند، مناسب سازی در 
شهر باید برای این افراد مورد توجه قرار 
گیرد. وی با اشاره به اینکه امروز 7 درصد 
جمعیت استان سالمندهستند، بیان کرد: 

میانگین کشوری این آمار بالای 8 درصد 
وپیش بینی می شود که در 5 سال آینده 
به بالای 10 درصد برسد و در افق 40 سال 
آینده بالای 20 درصد سالمند خواهیم 
داشت. سلیقه با اشاره به اینکه شورای ملی 
سالمندان به همین منظور تدوین شده 
است، خاطرنشان کرد: مصوبه ای را شورای 
هیئت وزیران داشته اند و آئینامه سالمندان 
ایجاد شده است که شرح وظایف دستگاه ها 
مشخص شده است. مدیر کل بهزیستی 
استان قم با اشاره به اینکه بیش از 4 هزار 
و 200 نفر از این سالمندان از خدمات 
بهزیستی استفاده می کنند، افزود: خدمات 
بهزیستی چند بخش است، برخی خدمات 
شبانه روزی و درمانی و بخشی از خدمات 
ویزیت در منزل است که برای نگهداری 
سالمندان در خانه 85 هزار تومان یارانه 
می پرازیم. وی با اشاره به اینکه دو مرکز 
شبانه روزی در استان به عنوان مراکز شبانه 
روزی سالمندان فعال است، بیان کرد: اما 
سیاست سازمان افزایش مراکز شبانه روزی 
نیست به دنبال این هستیم که مراکز روزانه 
نگهداری سالمندان ایجاد شود افرادی که 
آمادگی دارند که مجوز خدمات روزانه را 

بگیرند این مجور را اهدا می کنیم.

مدیرکل بهزیستی استان قم اعلام نمود:

۸5هزار سالمند در استان قم زندگی می کنند

اداره کل ورزش و جوانان استان قم
آگهی  مزایده

در نظر دارد تعداد یک دستگاه خودرو قابل شماره گذاری خود را 

به شرح ذیل از طریق مزایده به فروش برساند.

ضمنا اوراق و شرایط شرکت در مزایده هنگام بازدید به متقاضیان 

ارائه می گردد.

زمان بازدید: از روز سه شنبه ۹۴/12/11 لغایت پنجشنبه ۹۴/12/13 

از ساعت ۸ الی 1۴ 

مکان بازدید: قم، خیابان شهید صدوقی، ورزشگاه شهید حیدریان، 

قسمت نقلیه اداره کل ورزش و جوانان استان قم
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